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UNITED STATES GOVERNMENT

S o/

i1 Memorandum
4 53 . ,
T0 DIRECTOR, FBI (139-4089) DATE:  9/28/73

FROM : 7 SAC, CHICAGO. (139-263) (RUC)
/" o
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR., aka;
ET AL -
4 BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE
v HEADQUARTERS, WASHINGTON, D, C,, 6/17/72
€ 10C; OJ; PERJURY
00: WFO

Re Chicago report of SA ALAN P, HOYT, 6/15/73. /9{f

No investigation remaing at Chicago into the
Interception of Communications matter.

The Bureau and WFO are requested to advise Chicago

if prosecution is authorized against MICHAEL MARCUS STEVENS, t
alleged manufacturer of some of the illegal electronic equipmente
used by the Watergate defendants, No presentatibn will be made
to the United States Attorney, Chicago. / i
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{Type in plaintexd or oade)

AIRﬂAIL (REGISTFRED)
fpquﬂ e

JAMES WALTER MC coan, JR.,
"ET AL;

_ BURGLARY OF DEMOCRATIC NATTONAL -
. COMMITTEE HEADQUARTERS :
’ D. c

o T Enclosed herewlth is the orlglnal subpoena‘;ém
9/2?/73, which was served on KEN C. MORGAN, Credit Ménage
Jewporter Inn, Newport Beach, Callfornia, hy SA JOHNIE:

M"r)‘r‘lf o

OYCE, JR. and SA RICHARD J. DOBENS, fThis 5uuyuwm wag

at 9 55 Aﬁ on 10/1/75, at Mr. HORGAN'

A
ashln ton Field
- Bureat (179*h0%9) (Tnfo)
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
‘
730  : Mr. Campbellu}'y&;s'l | DATE:  10/2/73
JW wm ﬂl?x{aﬂcﬂ

FROM : J T. H

supjEcT: WATERGATE

During the month of September, 1973,
Section received a total of 1, 947 3 x 5 cards on various Watergate related
case interviews and newspaper articles. For each of these 3 x5 cards,
a computer record was created and added to the existing file.

In September, the Data Processing Section furnished the
General Investigative Division with seven copies of listings of Watergate

file, five of which were sent to the office of the Special Prosecutor.cz/ N

RECOMMENDATION:
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1l- Mr. Nuzum
M@J October 3, 1973

i g
§ BY COURIER SERVICE",‘F
’? - perg 260
— (- :
D\ JAMES WALTER MC CORD, JR., AND OTHERS
i ~d17 BURGLARY OF DLMOCRATIC NATIONAL .
COMMITTEE HEADQUARTERS, JUNE 17, 1972 B
£ . INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS e

L s %
.

s Bnclosed herewith are two copies of a memorandum from K

the Seattle, Washington, PBI Office dated September 24, SRR o
.~ . 1973, which mentions a David Silverman who reportedly deals oy
S in gold bullion. o

Your attention is invited to three previous memoranda
captioned as above from our Seattle Office dated June 8, .
June 27, and July 18, 1973, which may or may not be related .
to the subject matter of the enclosed memorandum.
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Bureau in the absence of a specific request from the Office _
of the Special Prosecutor. _ N

e o This document contains neither recommendations nor = .ir
A oonclusions of the FBI. It is the property of the FBI N

=2 . and is loaned to your agency; it and its contents are not

M ... to be distributed outside your agency.
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- Bnclosuxes (2)

By ] ] Original and one forwarded to Office of Special X -
m~qg5#%:!tosecutor by 0-14 this date; one copy to WFO for 1nformat1 L e
tawmy by 0-7, this date. ;Theapgwe informatjen was abstracted from ' '
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Transmit the foliowing in . ___ e .
{Type in plainteat or code/ 1
Via _AIRTEL AIRMAIL N
{Priority) i
S et | S L
i""i i . . (Y
%] To: DIRECTOR, FBI (139-4089) - e
FROM: SAC, SEATTLE (139-122) (RUC)

I/J/UBJECT: gmii wALTERQ:CORD, IR. &5/;15/'&4//’7 /7 -

jﬂ BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY
NATIONAL HEADQUARTERS
/ 6/17/72
4 1 INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS -
¥ : 00: WFO I

Enclosed herewith are five copies of a self-explanatory
LHM concerning captioned matter.
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p the President is obliged to furnish recordings, memoranda and other
£ | papers believed to contain evidence highly material to key issues. -
At the present time the constitutional issue is before the United States”
Court of Appeals for the District of Columbia Circuit. Although its .-
decision is expected shortly, the case seems surely destined for the
Supreme Court.
before mid-November. In the event of a2 ruling Tn favor of the Special
Prosecutor, both legal and technical problems may consume further .’
time before the evidence is actually available, resulting in insufﬁcient
time for the Grand Jury to receive the evidence, pursue any resulting -
leads, and determine what indictments are warranted before December 4th'
The present law does not permit judu:lal extensmn of the _
life of a general grand jury. Irecognize that statitory extensions - -
have usually been discouraged, but the present case seems sufficiently
extraordinary to require an exception, not only because of the unusual
constitutional litigation which could not have been commenced earlier,
but also because of the character of the crimes, the potential defendants.
and the questions of public confidence that they raise. Furthermore, ¢
analagous extensions for three 6-month periods are permitted under

the Organized Crime Control Act of 1970, 18 U.S.C. 3331-3334, when

proves insufficient for it to complete its investigation.
Counsel to the President has asked me to emphasize that
. submission of this leglslatwe proposal is not to be construed as an

1 urge promp't consideration an.d enactme

Gty Ao ., ;\1_,__,‘_,:; ) ;
: The Of&ce of Management and Budge! has advised that
there is no objection to the submission of this proposal from the stanapoin
of the Administration's program.

Sincerely,

e




UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

" FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

IS
)
]

Seattle, Washington ’ . T
September 24, 1973 : "

JAMES WALTER McCORD, JR. . b .
BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY B
NATIONAL HEADQUARTERS i
JUNE 17, 1972 :

self-employed consultant who resides

at 1119 1 venue Northeast, Bellevue, Washington, fecently - - T
contacte e Seattle, Washington, Office of the Federal Bureau ° Cy
of Investigation. '
herent story.

At this time he furnished a rather 1nco—

SILVERMAN
President

SILVERMAN deals with gol
subsequently was given
NIXON's lawyer, HERBER

bullion in Beirut.
large amount of cash by
CH, for conversion

certificates which was accomplished in Canada. 5S¢
' o pmgps—r

into gold

. Seattle coin dealer (FNU) HENRY fho deals wit
in Vancouver,
er two recently negotlated the availability .

RT ' - : o
British A

olumbia. The

(‘M\‘h" a S
e of 1,000 surplus gas masks for sale in Seattle. : ‘ b Ié},,ﬁ
~ ; :

WOODCOCK could prov1de no additional details con- :
.cerning this matter but desired the above information be ST
made available to the Federal Bureau of Investlgatlon ; : :
rgince it might fit into the 'Watergate' inquiry". ; f .
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OPNONAL SORM HD. 10 3 MWIo—108
MAY 1B4Y EDITION {‘ .
Gt1 GIN, €5 NO, 27

UN!H%)STAIhSGO\hR\M}NT i Assoc. Tor. |

Asst. Dir.-

Admin. _ ...
Comp. Syst. ..
Memorandum o
TO Mr Long:?&?V' DATE: 9/26/73 e Iy ——
- Ibrpmction
-fL, 1~ Mr, nNuzuam L;::
FROM :J, J. Clynick l1- Mr. Frazier g et
7 1- Mr. Hagy L
. O 1- Mr. Hogan ogu €
, SUBJECT:JAMES WALTER MC CORD, JR., 1- Mr. Lawn Telaphons Romn
l AND OTHERS; BURGLARY OF Director Sac'y

s - T e ] TR OITY AT ARt R b

DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

This is to record the status of the computerized “‘gl‘z;““"
index of all those matters of interest to_the_ Special
rosecutor's Office as requested in the 8/13/73 memo-~

Yandum of Henry S. Ruth, Jr., Deputy Special Prose-

iy nae P e et o Cenmrms o 1 ——-ﬂ‘- aded o TV e

wCUuLJL , "ﬂl—cl-\jﬂl-c DpTwladl FLULT CUcion rorce.

The 9/26/73 printout supplied to the Special Prose-
cutor's Office contained entries for the above-captioned
case and 26 related matters. Here follows a listing of

#% those cases in which_ne entries were ingluded in the
index, together with the Sectlon or Division handling
‘Eﬁaf'casé— m—

e —————

Saction (Case Title FBIHQ

f W T e - AR T S B

Handling Number

CR 07 Unsub; Possible Violation of Section
310 of the Federal Election Campaign
Act of 1971 (Alleged Disbursement of
Campaign Funds by Robert Mullen)

CR 18 Unsubs; Irregqularities on Petitions 56-4425
Piled with Board of Elections,

District of Columbia; 18 USC 241;

CR 20 Martin Woolin; ice Stans; 4700
T I3t d01g- D63 T
CR 21 Unsubs; Tenneco In gﬁouston, Texas, wpeS'G, — 4523-~
B—
CR 23 Tim Babcock, Solicitor $39,000 : 2\91356-4721
Anonymous Campaign Funds for CRrEO 0CT } ;
o January, 1972, November, 1972 - T
L=z JJC/ “ ALL INFORMATION CONTAINED CONTI - OVER
o~ ?ﬂﬂ& \JJQL. HEREIN I UNCLASSIFIED g
e 139-4089 DATE __ 1[4l BYMW ng(,ﬁé'

O ¥ Entries don Crae 2% | [,/W"L"D (//

(o
B 32, 23, 34 36 »g ’.’>‘1 Ho omd 4)
Sent “u Co\fh 535 c”q_—gln 312&



Section
Handling

Intel
Div

Intel

Div

Intel
Div

Intel
Div

Intel

" Div

Intel

uaiv

35

36

37

i
o

40

41

42

Title

Conspiracy to Commit Arson
Brookings Institute, WDC

Alleged
Against

Alleged
Wolfson

Burglaries of Warren D.

Alleged Burglary of Robert Sargent
Shriver, Jr., and Patricia Roberts
Barris

Alleged Burglary of the New York
Residence of Chilean United Nations
Delegate Humberto Diaz-Casanueva,

the New York Residence of Javier

Urrutia, an official of the Chilean
Development Corporation and the Residence
of Chilean Economic Counselor Victor Rio
Seco

Alleged Burglary of the Chilean Embassy
WDC, on or about 5/13/72

Alleged Burglary of the Office of the
Chief Investigator for the Florida
States Attorney Richard Gerstein

Allocoad nnrg

L A Al

Alleged Wiretap of Joseph Kraft

Alleged Planned Burglary of the Office
of Henry Greenspun, Las Vegas Publisher
Early 1972

Alleged Burglary of NAACP Legal
Defense Fund

Egil Krogh, Request for Documents for
Special Prosecutor Archibald Cox

-2-

’BIHQ Y1Lk
NUMEER
62--3325¢

62-115685

62-115686

62-115691

62-115755

62-115697

62-115682

62-115707

62-115689

62-115672




Clynick to Long
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

Section Case Title

EA R HILE0 ) §

A&F 44 McDonalds Corporation

Intel 46 Alleged Altercation at U. S. Capitol

Div Building, WDC, Between Anti-War
Demonstrators and Miami-Based Cubans
5/3/72

A&F 47 Amerada Hess Corporation

A&F 49 Northwest Orient Airlines

A&F 50 Dworman Building Corporation
Lester J. Dworman;

A&F 51 Phillipine Sugar Industry;

A&F 52 Cal Kovens, dba Kovens Construction Co.

A&F 53 General Dynamics Corporation

A&F 54 Jeno's Inc; Jeno Paulucci

ASF 55 L-T-V Corporation

ASP 57 National Homes Corporation

A&F 58 Rockwell International

ASF 59 Patrick J. O'Connor

A&F 60 Max Palevsky

ALF 61 Salomon Brothers

A4F 62 Charles E. Smith & Company

AP 63 Standard 0il Company of Calif

A&F 64 Westinghouse Electric Corporation

A&P 65 Bethlehem Steel

FBIHQ ¥iLKE

NUMPER
56~

62-115725

56-4728
56-4723
58-8222

56-4749
56-4742
56-4734

56-4747
56-4736
56-4731
56-4746
56-4730
56-4739
56-4740
56-4743
56-4745
654744

56-4735
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Clynick to Long
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

A&F 66 Cities Service Company hR-473%
ALF 68 Lehigh Valley Cooperative Farmers, Inc. R6-474])
ASF 69 Atchison, Topeka & Santa Fe Railway 56~4753
Robert R. Bateson; Robert M. Clark
John S. Reed
A&F 70 Graniteville Company 56-4751
Robert P. Timmerman
A&F 71 Mason Hangar Company 56-4750
Horatio Mason
A&F 72 Incon, Inc; R. M. Collie 56-4752
A&F 73 Jake Hamon; 63-16119
ASF 74 Robert A. Collier; 63-16127
A&F 75 Mr. and Mrs. Perry Bass 63-16120
ALF 76 Henry Crown; 63-16121
AsP 77 James A. Elkins; 63-16]124
ASF 78 Brig. Gen. Thomas Stafford 63~-16122
A&F 79 Mr. and Mrs. Charles P. Williams 63-16125
Intel 80 Alleged Burglary of the National Office 62~115732
Div of the National Committee Against
Repressive Legislation, Los Angeles
Calif, 8/69
A&F 81 Messenger Corporation, Newport Beach, 56-4761
Calif;
A&F 82 Braniff Airlines; 56-4756
AsF 83 Marathon 0il Company 56~-4764
AsF 84 Time 0il Company 56-4765
Intel 85 Louis Elbert Tackwood 62-115631
AP 86 Avis Rent-A-Car 56~

LIRS LN
LSS




Clynick to Long
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

ACTION: The inclusion of the above-mentioned cases and the up-

dating of those mz!ters a’icady included should be given close
attention in order that the FBI is in a position to furnish an
up-to-date index to the Special Prosecutor's Office whenever

required. 1In addition, any other case, new or otherwise, in
which the Special Prosecutor's Office expresses an interest
should promptly be processed for inclusion in the index.

./W!“ #4, }ﬂ)
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\6 JAMES WALTER HC CORD, JR., ET AL WI’
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL

HJ’ COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC,
6/17/72
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Re WFO teletype to Bureau and Alexandria, 8/20/73.

Enclosed for the Bureau are the original and three
coptes of an LHM dated and captioned as above.

For information of the Bureau, Assistant Special
Prosecutor in the Office of ARCHIBALD COX, RICHARD BEN BENISTE,
.- requested the information set forth in'the LHM in order that it
may be made part of the official record of their investigation
in this case.
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¥ w
In Reply, Please Refer 1o

File No. October 10,

JAMES WALTER MC CORD,

BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE
- HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C.

JURE 6, 1972

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

UNITED STATLES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAl. BUREAU OF INVESTIGATION
Washington, D. C.

“

1

20535 S
1973 N ;.{’___‘.F".

JR., ET AL

Pursuant to a request from the Office of the Specilal % s

Watergate Prosecutor, Archibald Cox,
telligence Agency were examined by

Pregle} as be
any capacity.

X

The above information is being furnished on a

confidential basis.

ALL INFORMAT!ON CONTAINED
HEREIN IS UNCIASSIFIEN FYXCEPT
WHERE SHOVWN OTHERWISE.

# and s conlents are not

distributed cutside your ageucy.

rapea— B Aosune 13700079 (2 4

973, and failed to reflect any record of a Valdamir or Valdimir

or having been associated with that Agency In
76%

This document coniaing neither sy !'
recommendationa nor conclusions of T ag T o
the FBI. It is the property of ~v--v--
the FB! and is icaned to your agency; ,’,‘.‘( ﬁw,

cecerdF
the records of the Central
that Agency on August 21,

w© be
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%-' e Assiatant Attorney General
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October B, 1973

Cririnal Division
sarecwr, FEI 1 - Mr. Arendt
1 - Mr. Nuzum

ciw . FraBk. Fiorini, a convicted Watergate burgisr, and others were

UNITED STATES v. FRANK ANTHONY FIORINI, aka.
~ - FRA, JRGIS, ET AL. L £ A, CSrersas PR
. BOUTHERN DISTRICT OF FLORIDA ~ <=2l RN - |

I
~:""'
A

. i‘

Reforomo is made to your letter dated September 27, 1973, J ‘
eaptioned as above (HEP:CWB:GLG:RBC:dlb; 71-4-80), and my letter to
you dated September 25, 1978, captioned, "Auto Theft Ring Involving
Frank Sturgis."

: Please be advised that a review of the files, both at FHI
Beadquarters and at our Miami Office, which coatain information -

*  showing Frank Anthony Fiorini's involvement in the transportition of
stolen motor vehicles from Florida to Mexico has been completed.
These files fail to show that any of the evidence in this case was
derived either directly or indirectly from his compelled testimony
before the Washington, D. C, Watergate grand jury or the Senate
Watergate Committoe,

NOTE: The Criminal Division, Department of Justice, has advised that f-

{ndicted on 8/20/73, by a Federal grand jury in the Southern District of &

Florida for violations of Title 18, USC, Sections 371 and 2312. The Court :
has denied all of Fiorini's pretrlal motions; however, the Churt has granted -7 |

leave te Fiorinl to file an appropriate motion after trial at which time the 3

Governmentwﬂlhantheburdenofsbowinzthnanontsevmemm R -
. fvom sources independent of Fiorini's compelled testimoay before the - 2.
e W D. C. Watergate grand jury and the Senate Watergate -.E.ﬁ

Committes, The Department has requested to be advised whether any < 4
of the evidence in our investigative reports was derived either directly - ‘¥
or indirectly from this compelled testimony. Our files, both at FBIHQ,
*3nd at Miam{ show that no evidence in this case was obtained either dlrectly

Kl lndlrocuy through this compelled testimony. / = 7 ‘/ 09
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UN  iD STATES DEPARTMENT OF , JTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

atlanta, Georgia

:?RE}JJ. f.’lease Refer to ‘,
ile No, S
Fil October 10, 1973

JAs®S WALTER »C CORD, JR.;

ET AL
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL

TWiNOITADMTD O
COn4ITTEE HEADQUARTERS,

JUNE 17, 1972
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

On Septeuwber 23, 1973, a telegrem was directed
to President Richard M. Nixon, White House, Washington, D. C.,
which read as follows:

"I need to be contacted by top level
official in Justice Dept. 5 Federal Agencies
involved in Watergate type acts. Do not
contact any Federal Agencies in Georgia.

Grady D. ®vans, President, Grady D.
Evans, Inc., P. 0. Box 126, Coming, Ga.
4Ok-887-6941

This dodument contains nelther recommendations Nor conclusions
of the FBI. It is the property of the FBI and ig loaned to N

1 . your agency; it and its contents are not to be distributed »
. outslde your agency. L
gt - [ f@'“’-tt
?.”? L , ALL INFORMATION CONTAINED
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Jgf *:_‘ " . Dats of ranscription 10/10/?1

GRADY DAWSON FVANS, Grady D. Bvens, Inc., 238

a Atlanta Road, Cumming, Georgla, was contacted at his place

* of business in Pawson, Georgia., EVANS was advised that the
contacting Agents were there in response to his telegram
sent to the White House on September 23, 1973. BVANS was
questioned regarding the "Hatergate type acts" on the part -
of five Fedoral Agencles and the identities of the five

P agencies involved. PEVANS advised that what he referred to

as,"Watergate t{pe acts™ was a conspiracy on the part o ; ¥ >

, P L, Presldent of the Bank of y ng-ni y FE &

" el concert with various Government agencies
a t to bankrupt EVANS and to drive him from Cumming, §h o
Georgia. (&?}}M - | P 2

EVARS =xplalned that 1n April of 1973, FURMAN STANS®LL,
the Vice President and Director of the Bank of 6umuing,~ 8
arrested by Federal Agents and charged with bank fraud/ in
eannection with a $199,000 false entry on the bank retords. :
The false entry was ma&e into the account of Grady D. Bvans, Ine,,
by SIARSELL for money allegodly owed by EVANS. ~BVANS said tnat
Bank of Cumming claims that he (EVANS) owes them approximately
$207,000, but that he (EVANS) maintains that the beank 13 in
error an& that his total debt to the bank does not exceed approxi-
ﬂteg $112,000. EVANS advised that dnce the arrest of STANSELL
and the pro%lems in his checking account at the Bank of Cumming,
he has experienced great difficulty in the commnity of
and feels there 1s a conspiracy headed ROY P. OTWRLIL, President
of the Bank of Cumming, to "run EVANS out of town.” KVANS
advigsed that the Bank of Cumming has threatened to foreclose on
some houses wvhich he has constructed, the total value of which
1s $156,000. He said that he has refused to settle with the
bank oh his approximately $207,000 debt to the bank for the
value of the houses mentioned above, which has caused all of
hisg problems. ¥EVANS said thi 1it-its Ais opinion that ROY OTWELL
- and others are anxious to have the note cutstanding to Grady B.
Evans, Inc., disposed of before the case of FURMAN BTARSELL s
to trial as they are afraid that further investigation may loa
to & number of other shortages and “shady operations™ by

Bank of Cumming.
igmﬁkgf SRR S
e, ok NS
Ny & T " i
T hidsteeed on «_Cumming, Georgism rie s A¥LantE 139-15%

. +~-'%’ "8A DONALD P. BURGESS:mkw TR
T ™ sk JoseeH 6. sHEA 10/9/73 °

by Date dictated
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AT 139-15% o
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EVAKS advised that STANSELL, who had a free hand
at the bank with ROY OTWELL's approval, had been involved
in numerous land de&ls where the bank's money was used in
& questionable manner. He sald that STANSRLL is a former
Pederal Di g‘;%t Insurance Corporation (FDIC) employee who
was hired by S0me Years &go, reportedly to get the
"FDIC off OTWEBLL's back."™ He sald that STANSELL has been
recently involved in a check scheme through the Bank of '
Cumming whereby the Citizens and Southern Bank was defrauded
of a very large sum. FVANS claimed that OTWFLL and his
friends are ty%ng up credit for EVANS and that he can barely
exist in his construction business at the present time. He
said that a group of 10-12 peopley, whom he could not identify,
had gotten together and raised a sum of over $250,000 in order
to take care of a shortage of the Bank of Cumm1n§ in hopes
that STANSELL would not prosecuted., FEVANS salid that it is
his understanding that all of these individuals are in some |,
way indebted to STANSELL and QTWELL and have been involved in
questionable deals involving the Bank of Cumming. TEVANS
also advised that the Bank of Cumming has been previously
investigated by the FDIC because of questionable appliance
and suto loan practtes,

Concerning the five agencles involved in these
"Watergate type acts®™ or conspiracy against Mr. REVANS, he
advised they were as follows:

Federal Housing Administration
Atlanta, Georgla

Farm Home Administration
Atlanta, Georgla

Depsrtment of Housing and Urban Development

_ oA W ____ e e —

‘ Federal Deposit Insurance Corporation
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EVANS admltted that the Banking Commission of the
State of Georgia is not a Federal agency, but said that this
was one of the five agencies he referred to in his telegram.
BVANS also steted that he has been in contact with U, 8.
S8enator HERMAN TALMADGE, §tate of Georgle, regarding his
probleus, . ‘
Concerning the Federal Housing Administration (¥FHA),
EVARS advised his eonstruction company has had one home completed .
since June 1973 and has been unable to complete the necessary
arrangements to obtain FHA approval for financing on this house.
BVANS belleves that ROY OTWRLL and his friends have used the.
influence with this agency to delay the approval on his
construction,

Regarding the Farm Home Administrétion, EVANS advised
that he has completed three houses in the Cumming area for
wvhich he has attempted to obtain approval for Farm Home Administra~
tion financing. He advised that his applicdlion for this approval
has been pending since June 1973 without success. ¥XVANS
believes t ROY OTWELL has undue influence with various indi-
viduals employed by the Farm Home Adminigtration, particular
with various individuals atiached to the Jasper County, Georgia,

Office-

EVANS advised that his complaint regarding the
Depariment of Housing and Urban Development (HUD) refers to the
information mentloned above.

In regard to the Federal Deposit Insurance Corporation
(FDIC), EVANS advised that in April 1973, when the investigation

of FURMAN STANSRLL commenced, he cooperated completely with
this agency and gave them lli of his cancelled checks regard%:gh
the account at the Bank of Cumming, 9ince that time he has
in contact with that agency and has requested that they furnish
to him a total dollar amount of all checks deposited by Grady D.
®vans, Inc., in the above account as he needs this for his
i~ pk_gqcor&s; however, the FDIC has not cooperated vith him. . .
L Cone the State of Georgla Banking Commission
% 2¥aANg advised gjinﬁe had heard that ngi_si-ge_r ..m.c;mn;,’
, {‘mg fp a close associate of ROY OTWELL, In the past EVANS has been
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fully cooperative with the Georgia State Banking Commissiou
and has furnished all information in his possession to that
agency and that they have advised him that he must pay the
overdraft on his account at the Bank of Cumming. EVANS
feels that the Georgla Btate Banking Commission has been
influenced by ROY OTWRLL.

EVANS advised that his problems with the overdraft
in his account at the Bank of Cumming and other probidéms
mentioned above have cauged him to reach annear t stage.
He advised that he has scraped together $500 and hired an
attorney, GIBSON DBAN, a state leglslator from Buford, Georgla,
to represent him in this matter. However, recently GIBSON
PEAN advised RVANS that he had done $500 worth of work for
him in negotliating with the Bank of Cum and was no longer
interested in working the case. ¥VANS feels that GIBSON DEAN
has come under the influence of ROY OTWELL a3 he was aware
that DEAN had met with OTWELL at various times and not advised
RVANS of these meetings., He mid that certain information he
had glven his attorney had also been made available to someone
at the Bank of Cumming. The information he referred to in
this particular case was the total dollar amount of checks WVANS
had written on his account &t the Bank of Cumming, which
information had previously been unavailable to the Bank of
Cuamming.

EVANS advised that since June 1973 when he refused
to settle wvith the Bank of Cumming and failed to aclknowledge
a $207,000 note for the Bank of Cumming, he has experienced
nothiggobut difficulty in the Cumming area concerning this
7 note. ¥VAN3 said that the signature on this note
is undoubtedly his, but he never recalled signing such a nole.
Be said that he feels that FEHMAN STANSRLL had sligped this
note in with other papers XVANS had gigned at the bank and that
WVANS had signed this note unaware of its contents. Concerning
the difficulties he has experienced since June 1973, EVANS
= advigsed that he has recelved an average of approximately elght
.+ 2> threatening telephone calls each week from unknown male callers.
- «7:Be sald that these callgrs will make statements such as, . >
% Aclg SRR
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+.- Rgferred to in his telegranm are those mentioned above, . ...
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"Haven't you left town yet?" or "You're liable to get your
head blown off one of these days,™ EVANS said that because

of these thrents he now keeps a shotgun in hig office and

e e W -— aml W e - -

is careful in his movements. FEVANS advised tat he has been
followed on various occasions by unknown persons in various
automobiles and he has complled a list of license numbers
of these automoblles. He advised that he hag related this
information to the Division of Investigation of the Georgia
Department of Public Safety and has been advised that they
cannot anter into the investigation untll requested by
local authorities,

Concerning the local authorities of Forsyth County,

Georgia, and the local police at Cumming, Georgia, EVANS
advised the{Lfre completely under the domination and control
of ROY OTW®R vho 13 the most powerful singular figure in
!orsX}h COunt Y. He sald that he would not trust the local

f of Forsyth County or the police department in Cumming
Georgia, and he therefore has not reported an{ of these threa s
or 1nrormation regarding those following him to these authorities.,
EVANS said that he did mot-recognize any of the unknown male
e:llers but believes it is prebably one of the "hangers-on

4 the local Sheriff's Office and Police Department," who
nade these calls and following him. . _

EVANS advised that he will not be scared or coerced
out of Cumming, Georgla, b; ROY OTWELL or any of his cohortis.
Hovever, because of OTWRLL's influence and contacts with other
banks in the North Georgla area, he has been unable to obtain
additional financing and he 18 near bankruptcy. EVANS firmly
believes that all of his problems are the result of his refusal

gay the note mentioned above to the Bank of Cumm and he
feels that OTWELL and his friends do not desire that note
be open prior to the trial of FURMAN STANSELL in Federal court.
EVANS sald that he considers himself to be a victim of a
conspiracy against him and the "Watergate type acts® which he
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JAM%S WALTWR MC CORD, JR.;

During March 1971, Grady Dawson Fvans, a builder
at Cumming, Geori a allege& thagﬂggggg_gégggﬁl and unknown
Federal Housing Inistration ( ersonnel in Atlanta,
were not acting upon hils applications for other
corisiderations and financing construction during a reasonable

time. T®vans further alleged that in view of his refusal to
buaild 2 cabin on & 1::11'.-.1:'71".-. hiy fhn f"'l'lmm'fng, ﬂnn g‘ln, aTan

e T

for Mr. Beaver and unknown personnel of the Atlanta FHA Office,
Beaver was attempting to bankrupt him. Tvans was unaware of

the identitiks of the FHA perscnnel involved. %vans originally
furnished this information on March 11, 1971, to the Honorable
Sydney 0. Smith, Jr., Chief Judge, U. S. District Court,

Northern Dlstrict of Georgia. T®vans was subsequently referred
to the Atlanta Office of the Federal Bureau of Investigation and
was Interviewed by a Specilal Agent and a sworn statement taken.
Q1‘Ih§nﬂ11ﬁﬂ+ "fnvan'i on'f“'l'n'n hv tha Atlanta Office of 1-1-1.-. FRT
disclosed that a review of FHA files in Atlanta, Georgia, falled
to substantiate ®vans! allegations. FHA, Atlanta, rejected
Bvans! request for conditional commitments on certain specific
lots as not meeting requirements required by FHA regulations.
Interview of James Beaver, Assistant Vice President, Fickling
and Walker, Inc., Atlanta, Georgia, disclosed that he denied
making any statements to Bvans regarding ®vans'! possible
bankruptcy and Beaver denled suggesting that ®vans build a

rohin nn o lalracita for nnn'ﬂ'nﬂlﬂ nss and for use of FHA norsonnel
T e adedd WAL WA S TALLTS Wk WD o W 2 Lol = ham M TAe

Mr. Beaver advised that at that time two loan packages on homes
constructed by Bvans had not as ye!t been submitted to FHA
Inasmuch as documentation had not JYet been completed and Evans
at that time was indebted to Fickling and Walker, Inc., for
over $7,000.

Investigation further disclosed that Fickllng and
Walker had processed 25 different applications for 12 homes

congtructad hv Bvans under FHA program,

e e A

On March 22, 1971, Assistant U. S. Attorney Robert .

= "Ih ‘Smith, Atlanta, Georgla, advised he would decline prosecution

<fm this matter as the information developed was not sufficiently
pindicative of a viclation of any Federal statute to warrant..
:zgdditional investigation or prosecutive consideration. %ngg
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On April 3, 1973, Grady D. Evans
Ine., Cuuming, Georgia, was interviewed at
his place of business in Cumming, Georgia,
John R, Maurer. ®Rvans advised that he was
constructed about 50 homes per year in the Cumming, Georgia,
area. ¥vans displayed to the Interviewing Agent documents
maintained by him concerning the suspension placed on his

firm by the Veterans Administration and the Fedgml Housing
Administration involving the financing of homes bulltyby ®vans
under programs sponsored by these agencies., %vans was of the
opinion that the Veterans Administration and Federal Housing
Administrdion personnel in Atlanta were conspiring against

him and did not want to handle any of the mortgages submitted
by Evans. EREvans advised that all of the repairs or corrections
required on homes constructed by him had not been made but
advised there were extenuating circumstances involved. At

of Grady D. Evans,
his request at

by Special Agent
a builder who had

the conclusion of the interview ®vans indicated that he would
conslder clvil action regarding this matter.
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GRADY DAWSON EVANS, was advised of the official
identity of the interviewing Special Agent and of the
nature of the investigation being conducted by the Federal

Buraan of 'I’q-unei"l:rn*l-’lnn fRRYY) EUANSQ wa g arallv aduvd oad

T W b W oam L) \aua’. A ¥ LRAY BS T WA e - F W T e i) W

of hig rights by the interviewing Special Agent.

In 1969 he moved his operation as a home builder
from the Galnesville, Georgia area to the Cumming, Georgia -
area, and commenced building houses in Lanier Country Club
Estates, At about this time, he went to the Bank of
Cumming seeking construction loan financing and was introduced
to THURMON T, STANSELL, Executive Vice President, Bank of

Cumm 4 ngo .

Tmarsens e Ba Ty

Since that time in 1969, STANSELL has handled all
of his construction financing with the exception of the
few loans that were made by individuals for whom EVANS was
building a house that obtained finamcing in their own names
from other lending institutions,

EVANS advised that he had built approximately 13
homes under the Federal Housing Administration (FHA) Program
235, that he had been unable to close out and obtain payment
Ior as soon as had been anticipated, This situation led
to a chronic cash shortage inchis business known as GRADY
D. EVANS, Inc., and as a result he may have on ohe Or more
bed«b.l.ﬁll:ﬁ overdrawn Lis checking account, He stated that any
such overdrafts that may have occurred were small in amount
and that the newspaper publications indicating that his

account was overdrawn in excess of $198,000 is ridiculous,

EVANS stated that due to the lack of a competent
accountant he 1ls unsure of the profit or loss situation in his
firm, but he believes that it 1s operating on an approximate -
break-even basis,

TR
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4/25/73 .  , Cumming, Georgia s Atlanta 29-1760

., SA ROBERT M, KEEFE /dal 4/26/73

Daote dictated ———

5

H’&ﬁﬂ;ﬂ‘-\ d

Thiy dotument contons neither recommendalions ner conclusions of the FBI it is the property ol tha FBI and is ioconed to your ogency;
M oand 1 (ontents are nol ic be dittibuied oulside your agency.

¥, it

—
e W5 S

; .
E
e
i
§
%
5
-

L
23



AT 29-1760

EVANS therceafter furnished a copy of his
firm's corporate income tax return for the fiscal year
ended June 30, 1972, EVANS stated that the net loss
shown on thils tax return in the amount of $236,256,99
was true and accurate insofar as he knew,

EVANS denied that he has been in any type of
collusion with THOURMON STANSELL involving the paying of
his checks in any matter that was outside of the ordinary
course of business for the Bank of Cumming or any other
bank,

It was pointed out to EVANS that in approximately
November, 1972, he provided STANSELL with a single check
in the amount of approximately $169,000 which was subsequently
used to account for a large number of individual checks
in that amount which created an overdraft situation in the
company checking account, EVANS stated that STANSELL had
requested this check advising that it was necessary because
certain loans made to EVANS' firm were due, and STANSELL
could not renew these loans unless he had a check to cover
same, EVANS stated he did not believe his loans were due
but because of his lack of accurate accounting information
he provided the check to STANSELL as requested,

EVANS next volunteered information regarding a
transaction that occurred in late 1969, which he states he
did not understand and in view of the current situation now
Buspects as being possibly not handled in accord with normal
banking procedure. EVANS stated that at thig time he was
indebted in the approximate amount of $108,000 to the Bank
of Cumming., He attempted to obtain additional financing
from the bank and was advised by STANSELL that the bank had
insufficient money and that the examiners were due and
STANSELL needed additional money in the bank, EVANS advised
he later had a chance meeting with a Mr, McMILLIAN (phonetic)
who represented Great American Management and Investment
Company of Atlanta, Georgia (522-1810)., McMILLIAN had several
million dollars which he desired to immediately invest
and obtain interest thereon. EVANS caused McMILLIAN to be
introduced to STANSELL and as a result the $108,000 of EVANS'
obligations to the Bank of Cumming was sold to McMILLIAN
and/or his firm,




AT 29-1760

BVANS further volunteered that he belleved that
STANSELL was a silent partner of FRANK VAUGHN or VAUGHAN

in a land transaction located near Cumming known as North
Gate,

EVANS stated he was currently building a house for
HENRY BOHANNON and also one for BOBBY JONES, He stated he
now suspects that it is possliblp that STANSELL has not
properly handled disbursements of the construction loans in
these two transactions, EVANS stated he was aware that in
the case of the BOBBY JONES construction loan an $11,000
cashier's check was issued by the Bank of Cumming and for
a period of several weeks was not charged to any account,
EVANS stated he did not know the reason for this, but he
considered it highly irregular,

EVANS further volunteered that ih- connection with
his business operations he closely checks the recording of
land transactions in the Forsyth County Courthouse. It has
come to his attention that STANSELL is active in land deals
and he believes that STANSELL 1s speculating in land transactions.

EVANS advised he desires to cooperate with the
FBI in this investigation and he will willingly make any
books, records, checks, or any other information svailable to
the FBI for inspection or retention if necessary.

The following physical description of EVANS was
obtained by personal interview and observation:

Name

Sex

Race

Date of birth
Place of birth
Weight

Helght

Bair

Resldence

Business address

Social Security
Account Number
Military service

.1

GRADY DAWSON EVANS
Male

White

September 22, 1920
Baldwin County, Georgia
175

5' 8"

Black

Route S

Cunming, Georgila
238-A A{Ianta Road
Cumming, Georgia

258-~20-6898
U. S, Alr Force
September, 1942, to November, 1945
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AT 29-1760 5
¥l
=

Arrest record Denies any record of arrest or

criminal charges
Business telephone 887-6941

EVANS advised that his employer identification
number issued by the Internal Revenue Service for his firm

is 58-1112557,

/
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1~ Mr. Nuzum

-+
LA

s

Octcber 17, 1973

BY COURIER BLIVICE

O

JAMES WALTER MC CORD, JR., AND OTHERS
BURGLARY OF DEMOCRATIC :m'zoxg 2 e B
COMMITTEE HEADQUARTERS, JUNE 17, 13J2 [\poRMATION CONTAINED - %
INTERCEPTION OF COMMUMICATIONS  ~ ....y I5 UNCLASSIFIED ' § M
DATE_ g BYSP4 lam| oms % 8
Enclosed for the Special Prosecutor's Office are two
copios sach of the following items which were received by this
Bureau on October 15, 1973, in an envelope postmarked
* Washington, D. C., Octobsr 11, 1873, bearing mo return address.
%+ - The transmitter of this material is unxnown.

Letter dated October 10, 1973, signed {n the name of Qﬂ

r

- James W, McCord, Jr., addressed to the Massachusetts Bar
Assoclation, with the following attachments:

~Exhibit A, affidavit of James W. McCord, Jr., iam
- Crininal éu. nusber 1827-72.

Ei;;} 2. Attachnent C, eight pages of John Dean's prepared
o tutmnt botoro the Senate Select Committee, June 25, 1973,
w,m Pive page statement signed in the name James W.

)locord. 5’:.. taptioned "Pressure on the Defendants to Blame the
Watergate Opéxation on CIA; And Other Matters.®

_ 4. Ten page statement (allegedly of McCord) captioned
- "Political Pressure on the Writer to Accopt Executive Clemency

w m Remain &8ilent.” ‘ -(l*. X .

- - 114/37 ¢ (3 é@3d i

C\g"mmgmgam page affidavit of James W. MoCord, Jr% g
Attached to all of the above is an unsigned gmms _‘ :

aseme. 0w, DOL® dated October 10, 1973, which reads as follows: °“The

Asee 0 gURIRAYY dated Se. gtenber 25, 1973, referred to on page Two of 4
:‘*;;thu letter, will be forwarxded to you in a separate uiling. B %Iv
:.‘.’..‘i"'é'::{‘g{* This material is being furnished to the Special Prose=” s . -
" gutor's Office for its information and no further mvuugauog,

,..p.m_.._ﬁ this regard is being instituted by this Bureau. e e s
L ~. MAILE -
-ff.'f'l'é’,.:.__ JJC/ ey (3) o DS MJEE NOTE PAGE TWO.

S . W 58 00T 18197311 .

oy S 3001y o > g1
Telaphons Rm, __. -

Dirsctor Sec’y . MAIL ROOM V‘Emez umEj [2 ! C!l U
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% ” 1 Ft3 . 7
| $ora g WLy
3 & JAMES WALTER MC CORD, JR., AND OTHERS G
§

H

* This docunont containe neither recomi ndations nor oon-

clusions of the FRI. It i3 the property of the FBI and is

loaned to your agency; it and ite contents are not to be dis-
tributed cutside your agency.

§ inclbauros (14)

R R

NOTE: Original and one copy with enclosures forwarded to
Special Prosecutor's Office by 0-14, this date; one copy to
WFO for information by 0-7, this date.

The Office of Legal Counsel suggested that the above
material be referred to the Special Prosecutor's Office for
any action it determines necessary.




The Deputy Attorney General October 17, 1673
_— ) 1« Mr, E, S, Miller
irestor, FBI 1-Mr. T, J.  wiith

INTERVIEWS OF MR, H, R, HALDEMAN

- ' Pursuaat to your telephonic request this date, I am encl
herewith one copy each of FD-302s reporting the mterviews of Mr.oili.ngR.
Haldeman on May 1, 1973, and May 11, 1973, by Special Agents of the

FBL
o

Enclosures (2) 9 A
TJS:glwé/) A
(5)

NOTE:

requested the Director to obtain copies of FD-302s concerning the interviews
of Mr. H. R. Haldeman, Interviews were conducted on 5/1/73 concerning hi
knowledge of investigations by the White House relative to the Pentagon Papefs.d
Case, and on 5/11/73 in connection with an investigation by the FBI to locate
FBI records relating to 17 wiretaps which had been placed by the FBI on behalf
of the White House during the period 1969-1971, which records had been taken

from Bureau custody by W. C. Sullivan in 1971 and turned over to Robert C. , Zs 3
The records were subsequently recovered by

/ -

Mardian of the Department, ~N
Mr. Ruckelshaus and SA T. J, Smith at the White House on 5/12/73. §
~3
Yy
Lol -
N\
27 ARSI | —— TR N
/‘ " 370 T o rkvanli §
ot . 3 NOV 13.1533 =
con e N T ———— )
Files & Com. ___ TIME ﬂ) ]
Gen. lav, __ DATE o /]l%ll ‘ 0-1"{ j‘
Ident, : (~ - -
o ey A | &}“"“/ :
A {
r 8 e T TN 1N '
o 5 NGVRQ_' TE IN ENVELOPE ©
N TONDVi S A"l T5FORMATION CONTAINED
- HEREIN IS UNCLASSIFIED -

Direcror See’y __ MAIL ROCH TELETYPE UNIT[
: ) DATE__ \alw BY3P4 iRmbmI
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l- Mr. Nuzum 7"

3 COMMITTER HEADQUARTERS, JUNE 11. 1972
- _ 1"?3‘33?!10' or COHHU'ICA!IQH' .

*

o« . Boclosed is one of a telegram dh-octod to

Jx " President Wixon from Gra _D. Evans and referred to

~ the FBI by the White House through the Department of —
Justice. Also enclosed are two copies of a memorandum

‘ Ochobﬂ: pUP 1913, zxou the Atlmt&, Ooorqh, I'BI

“iﬁ A . g B ] EEN _‘V ‘:H
In viev of the contents of the énclosed memorandum, "

mih wBSBlalanat &omsea T wosn “h
o RUGATIORaL investigatioa is "'1u“ conducted this

R . Burseau with respect to Grady's complaint that !1v¢ rcdc.nl
%A ag‘neiu are involved in nmgato-typo acts.

#2710 this document cont.ainl neither reccemendations nor B

f;concl.aoim of the ral. It is the property of the FiI R

. snd is loaned to your agency; it and its oontents arxe not -
to be distributed ocutside your agenocy.

. N .i
e

giNOTE- Original and one forwarded with enclosures to
. Special Prosecutor by O-14, this date; one cc to DAG
hy O-G—A, with enclosures, this date,

;PCT 1 6_1973

Lot e

T

Spec. lev. . . : . ) . ]

i SR © . arL INFORMATION CONTA B

r::;:::f: ' : ‘EQ{/// - HEREIN IfggNCLASSIFIE%NEp« -
‘or Sec’s __ MATL ROOM TELETYPE UNIT () ~ - DATE BY ggiﬁnl M:




L . FECERAL BURTAU OF InvESTiG TioN ;"
e G comuncanons s 1)

SEREC 0CT 181973

NUEL vuunfﬁu TODAY ADVISED THAT CLARA BARKER, WIFE OF
"n:.'a,anxﬁ HAD INITIATED EFFORTS TO SECURE RQLANDO.

) ﬁﬁksim. C’A:R FROM MIAMI mwpﬁi 5/1%6 L?ﬁa;p 263]
SKED HIN 10 as 151’_ YOLANDO Tosch ) £zr :

0 chbvs.‘x SAHE. Iﬂ Innmnon AlY mlg! HA\DE'HIIE
i A Ll :_, - T
. ," o s \ 19 ]’73 A

o
g AD?B."'%OI 10 TyO IOTEBOOKS SECURED AT TIHE OF FBI -~
: b S

'@Rt NEZ CAR. mvssnsnnon conrmums. o

INFORMATION cormm& :
>+ . HEREIN IS UNCLASSIFIED: -
DATE dla Yo B

e
e e e —n e s et o e e e B UL
P -
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% l TG BE.NOTED IHAT WHER AGCESS UAS QADE IHTO THIS

5 i

e .:

aﬂ‘#ﬂ kS

'? roa 'mis cm avr ruar aor.anoo HAD THE ouvr i:or 6;’
xz'r_ ‘HAD BEEN uxzu&fwn? BY ”m;i.-
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. FEUERAL BLRIAL OF INVISTIGATION r_i;%ftéﬁt'fa—;;_ | i
il e COMMUNICATIONS SECTION . | Asst. Dir -
‘ :" S A -"é'_\' . - X . . o {' '\'
L } «4{ ﬁm R G - S 0CT24873 ol
,;_‘&m M PLAIN - |

TELEIXYEE
- 540PM NIZTEL 10-24-73 AXN

0 _DIKECTOR = 139-4085 ATTH3 J.R. HAGY ROOM 992

. WINTH AND D BUILDING

JAMES VALTER CORD,_JRB., AKA.3 ET AL, I0C; OJ;
IRJURY, 003 WASKINGTON FIELD.

i ' RE HIAHI TEL !ﬁ-lS 13 RE ROLANDO HARTIHEZ S ALLEGED
zgﬁ;: i :.«} . . .

T;Rlnar zvznxue. AND DURING COURSE OF CONVERSATION,

‘ SHE SPECIFICALLY ASKED IF HE HAD MAINTAINED A DIARY AND

HEPT SAME IN HIS CAR, SHE ADVISED MARTINEZ STATED HE

“REPT. 'QQ?%ARIO OR DIARY OR RECORD OF DAILY ACITIVITY, AND
2 ol Las
'Y HhD !orsaooi?’vxru unnzs Aun TELEPHOIE IUHBERS, ALL
Ty »a}*;%

vtiﬁ TAKE' F"”" “IELSIIHER AT TIME OF ARREST OR A

R£099/.3 9 4o % 'i':éi;;gtaél

" ALL INFORMATION CONTAINED

i L HEREIN IS UNCLASSIFIED : BB
» “*“; pera s OUT ST/ DATE_ alalw By P4 itnl om i
R e, T T D aRtaLens * g

. . N .‘ . ‘ _'



- ;}.7%7.3) : il ,..){_, CUﬁFI ﬂnm
" MESSAGE RELAY

¥ 4: "
L Date ' 3 i :
ETEE el ks ”“*' E T
3 - Tx_-ari"q;pit in : via peletswre the attached _ message, |
1 s s {plaintext or code) {priority) = T»;ﬁ. REg
&/ ‘**"‘** O*g*#*""**“.*‘*‘*****‘ .
RS 1 S‘ 1 63y
Dicir 7 7037 hm DISSEMINATION
; RUEADWW/ » The President ‘,, e . BACS: i
RUEADWW/ P The Vice President “ SIS
. [ Att.:
“'-KRUEADWW/ [J White House Situation Room
[ Att.:

RUEHOC/ [ Secretary of State
RUEAIIA/ [] Director, CIA

- RUEKJCS/ C{ Director, Defense Intelligence Agency LEGATS: Madrid
: (7] and National Indications Center S

: RUEACSI/ [ Department of the Army S
RUEBGFA/ [] Department of the Air Force (AFOSD) y
'RUEOLKN/ [} Naval Investigative Service

RUEADSS/ [] U. 8. Secret Service (PID)

RUEBWJA/ (] Attorney General (] By messenger) HEDERAC BUREAU OF - m
RUEBWJA/ [] Deputy Attorney General ( [ ] By messenger) COMNUN!CATIONS SEGIIO”*
RUEBWJA/ [T Assistant Attorney General, Criminal Divigion
[ and Internal Security Sectlon

) '] and General Crimes Section

RUEBWJA/ [] Immigration & Naturalization Service
RUEOQOIAA/ ([T] National Security Agency (DIRNSA/NSOC (Att.: SO0))

RUEOGBA/ [ Federal Anatlon Adminietration a1} |NFORMATION CONTAINED
N ot R HEREIN IS UNCLASSIFIED EXC
S " -;7' a WHERE SHOWN OTHERWISE

."g

-.;-Jw{:.*;"f - L B

li'hom.

* BURGLARY OF
m&w e‘&cdcuxoa'

an 4w V4 {;J
('l'ext of message begmc on next paze.)
% mIT. BYghg dbmlomd
B!lSOE -FCIM II, 1-2.4. 2__;4}__

-

Logel Coun. DATE OF REVIEW __Wb_'l_“'_——zf

Cang. Sars.

Corr. & Com, R

Ressurch '_,M,\a, L ';, S ) Fs

Press OA. (g o L ERE N S

,_,,M&3N0V1 1973 £ s

Direrar See’y _  MAIL ROOM [} LETYPE UNTT o i
1 T el aT nt - BEAE



FOR INFORMATION OF PEOEESNEEMR L:GAT MADRID, SPAILN.
ASSISTANT SPECIAL PROSECUTOR JAMES NEaL, WHO IS CHEIF PROSECUTOR

IN WATERGATE INVESTIGATION, ADVISED HIS OFFICE RECEIVED INFORMATION
THaAT EVERETTE HOWARD HUNT, JR. DURING PERIOD JUNE 25, 1972 THROUGH
JULY 3, 1972, TRAVELED TO MADRID SPAIN AND INFACT MAY HAVE
REGISTERED AT PINIO GOYA HOTEL, MADRID UNDER HIS TRUE NANME.

REVIEW OF INVESTIGATION SHOWED MRS, HUNT*S COUSIN, HAROLD CARLSTEAD
WHEN INTERVIEWED BY BUAGENTS, SAID HUNT WAS AT HIS HOME DURING

THAT PERIOD OF TIME. BUT IN GRAND JURY TeSTIMONY, 1972, ESTER
KIRBY, CLOSE PERSONAL FRIEND OF E. HOWARD HuUNT, JR., SAl

CHECX OF HUNTS PASSPORT AT USDC FAILED TO SHOw ANY INTERNATIONAL

TRAVEL DURING 6-29-72 T0 7-3-72. — 6/

END PAGE ONE

- ya - ' - i
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

‘ Puage(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion.

Deleted under exemption{s) ____ B | e with no segregable
material available for release to vou.

] Information pertained only to a third party with no reference to vou or the subject of vour request.

Ll Information pertained onlv to a third party. Your name is listed in the title only.

[J Document(s) originating with the following government agencylies) __ .. . .

wag fuarn farwanrdad o thom {ar diroct roananae o
PRI — e s WAD/ YWOITD 1L Valulouy W7 LIl 1w uig

Page(s) referred for consultation to the following government agencyliies); Cj
as the information originated with them. You will
be advised of availability upon return of the material to the FBI.

Page(s) withheld for the following reason(s):

For vour information:

The following number is to be used for reference regarding these pages:

139-9089-2439 pg. 2

XXXXXXXXXXXXXXXXXXX
§ DELETED PAGE(S)
£ NO DUPLICATION FEE §
XXXXXX X FORTHIS PAGE X
XXXXXX XX XXX XXAXXXXXXXXXXX

XXXXXX
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UNITED STATES GOVERNMENT Assoe. Dir,

Memorandum e

Files &
ME. G@ DATE:  October 19, 1973 :;.'M
Inspection _

TO
nvall, . _
FROM : R, E. Long Af 1 - Mr. Gebhardt e
D.“ l - Mr- I-long sp.t- low. . _.

1 - Mr. Nuzum J:ﬂ:ﬂ
SUBJECT: JOHN WES EAN, ITI _ 1 - Mr. Franck roephe
FORMER COUNSEL TO THE PRESIDENT l - Mr. Miller Dtrectar Sec’y .

£

¥

-

CONSPIRACY -~ OBSTRUCTION OF JUSTICE
aNvLs OMe Cnck

The Washington Field office telephonically advised
today that Dean pled guilty this morning before Chief Judge
John J. Sirica to a one count Federal information of conspiracy
to obstruct justice, The maximum sentence is $10,000 fine
and/or five years imprisonment. No date for sentencing has
been set.

The information was filed today by the Watergate
Special Prosecution Force and charges Dean with a conspiracy
to obstruct justice growing out of his activities involved in
the Watergate break-in and subsequent cover-up. Of significance
is one overt act which charges that Dean requested former Acting
Director L. Patrick Gray, III, to provide him with FBI reports
on its investigation of the Watergate break-in.

ACTION

*9

For information.

~NN N LM
T .-...___..--

ST:113‘ ln 0CT 291973

WL Vo R S——

R = T RE

P ‘ yJ [ .

e s & /@V\/

P . teang .
ALL INFORMATION CONTAINED ‘
AEREIN IS UNCLASSIFIED Fa

53NOV1 1073 A DATE__ 7/solg0 _BYSP ¢ Jem[Oms
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FLUERAL BUREAU OF INVESTIGATION
COMVIUNICAT!ONS SECTION -

=

Irtell, | iiim

£ -r X TELé I Y PE Lﬂmr‘:)gﬁf—” :

: i P _
G; N'_l_'__._,l._ 1 3-2 6-73 WG s;:-t Inv. -

‘ Training

HA&TER HC COBD, JR., ETAL} BURGLARY, DEHO_CRA'IIC NATIONAL

Mo § 'ura«

ITTEE "E“DQ”“RTERS' WDC 6/17/72.  10C; PERJURY; 004~ 00:wF0. =~

.. ; &"
R='Ilfr‘

a_;conns FOR JULY 6, 1972 MAY BE . SO I T

1@‘1‘&&?? : l{?}éét_ 3_2?;;

Efrz m. momnox cormmm
~+.<* " HEREIN IS UNCLASSIFIED .
T . DATE._Jlielgo
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PLAINTEXT TELETYPE URGENT
, 10/24/7%
i
TO SAC NEW YOPK (44-2169)
1l - Mr. Boyd
p FROM DIRECTOR FBI (44-52576) — 1 - Mr. Franck
[5 ARTHUR HERMAN BREMER, AKA; GEORGE C. WALLACE, GOVERNOR OF
ALABAMA - VICTIM; CR; AFO. ; 0
o }h(.(,m
RENYTEL 10/23/73.

FOR THE INFORMATION OF NEW YORK, THE MARYLAND COURT OF
APPEALS ON 10/2/73, ANNOUNCED IT HAD REFUSED TO coNETpaR
BREMER'S APPEAL. THE ATTORNEY FOR BREMER HAS PULLICLY STATED

HIS STATE COMVICTION WILL BE APPEALED TO THE UNITED STATES

SUPRIME COQURT. CHARGES AGAINST BRLMER REMAIN OUTSTANDING TN %9
UNITED STATES DISTRICT COURT, BALTIMORE, PENDING EXHAUSTION OF Q\
HIS LOCAL APPEALS. ( b
SINCE THIS MATTER IS STILI, BEIPORE THE COLRYS AS INDICATED FE’
AEOVE, MR. DONALD HEWITT, CBS, NEW YORK, SHOULD ONLY 0 kq%
ADVISED THAT WE HAVE NO EVIDENCE THAT TEE NRITOMT PRECOM N {'
Ay A
WAS LIDDY. FUFNISH HEWITT NO CTULR INIORMATION C? )
. 4079 - 5
\."/ 1 ~ BALTIMORE (44-950) (AIP&IAIL) /3? i —— }
v - | . :
: 170 oc. OH 1373 > ;
/7" ino .9 , '{_.
~ — - ;
Aspec. Die, FJ . q-‘ a :
Apstr. Dir.: _ . . Y o % 1
Admin. _____ S - . - : (/ T 2a ] ‘ .
w—vf/ - . MG RS
Ext. Allairg ¥ - - N s
hl-;x&Lc/_ JJB bap (4’ : SEE NOmE PAUE TWO- - -!s’ "3 ﬁ -
&ﬂ‘ "I .‘, e " -“ ’:'! -
id=nt. - \(-(’/_A B ’ A yo y » - . - j é-:
Inspection . »" . i ’ o P4
Mot \ e L e £; 0
=chorcto | \‘: é . F ‘
P!:n. & :vci. _ \\// . \‘ .‘ ) Do , )
,j_’;”;; — S 0 ALL INFORMATION CONTAINED
e L 5 HEREIN IS, UNCLASSIFIED
/’ 10CT 3! 0 119',721;“” S DATE__fielf BYSPikmions
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TELETYPE TO SAC, NY
RE: ARTHUR HERMAN BREMER, AKA

3,

Ll 2l T TWY
ERat T ]

NOTE: Retel from New York furnished information indicating

a continued interest by the news media in efforts to develop

a conspiracy in this case and/or implication with the Watergate
figures. Donald Hewitt, CBS, New York, contacted our New York
Office claiming that rumors persist linking Bremer and Watergate
figures, specifically G. Gordon Liddy. He referred to a film
clip reviewed by the Bureau in July, 1973, in which an unknown
individual was felt by CBS to be identical to Liddy. While

our investigation identified about 40 persons in the immediate
area of the Governor Wallace shooting, we were unable to
determine the identity of the unknown person in the CBS film which
they felt resembles Liddy. However, examination of this film
clip by the FBI Laboratory, as well as observation of the film
by Agents who have personally seen Liddy, determined this
unknown individual is not identical to Liddy. John Goldman

of the "Los Angeles Times" in New York, an associate of

Hewitt, previously advanced this theory and was advised that

the FBI investigation determined Bremer had acted independently
of any one else in the shooting of Governor Wallace.

. At the time of Goldman's contact (7/17/73}, the Director
indicated we should not become further involved in permitting
the press to bounce its theories off of the Bureau; and
also noted that this is a pending matter.

Since our extensive investigation did not indicate Bremer
was associated in a conspiracy; and in the absence of any
evidence indicating Watergate subjects were involved, no
investigation along this line was conducted. With respect to the
allegation that Bremer had $5,000 at the time when he was
arrested, he actually had $1.73. Our investigation has also
established that probably most of his funds came from his own
earnings.

-2 -




R e e

oty s ;
%‘,',!;:? \"‘! ’ };

ANONL
Tk e




qnn-m-,(- oR) M-nE

“UNTTED STATES GOVER NENT .

-~ Memorandum

e s TR A

L S

kL NI

EGIL BUD KROGH, former head of the White House
Special Projects Unit, known as the “"PLUMBERS" was firas¢ 7
developed by WFO as being the supervisor of EVERETTE HOWARD
HUNT, JR., and GEORGE GORDON LIDDY during the investigatiea
o captioned, “"JAMES WALTER MC CORD, JR,, ETAL: BURGLARY, DE
.. _NATIONAL COMMITIEE HEADQUARTERS, WDC, 6/17/72. Ioc. BUFIL‘:
139 4089."

B When interviewed by the Offl.ce of the U S. Atto'
and deposed at the Department of Justice, congerning the :
' Watergate Investigation, KROGH made certain denials regarding
" the trips taken by HUNT and LIDDY whlle employed on S

COX and the Federal Grand Jury that heard the Origiml
Watergate Case, returned an Indictment against KROGH chargit@

in that he did make false statanents to the F¢ eral Imresf:t
'ga};ors while under oath. . These ,sp/:gzxents Ve

- i ‘-‘u,- # . . T -
SeCr Iy ALL_INFORMATION CONTAINED
3 HEPEIN IS UNCLASSIFIED | -
JATE _ 7eelgo BYS?4Jm!_ng




» KROGH was arraigned before-
ge GERHARD A, GESELL and entered a plea of |

A pretrial motion vas set for 11/13/73

T '-

In viev of this Indictment, WFO wiil

separate Séase file pertaining to KROGH and vill Areport_
. of prosecution.
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FREDERICK CHENEYQARUE aka .

reg“La Rue T R

Rregl R
WFO)

For information of the Bureau, FREDERICK CHENEY .

LA RUE was formerly the Administrative Director of the i
Committee for the Re-Election of the President. He figgr

primarily in the investigation captioned "JAMES WALTER g

MC CORD, JR., ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMM m

I

HEADQUARTERS, WDC 6/17/72, IOC:BUFILE 139-4089", ..

On June 27, 1973, LA RUE entered a plea of'gu
to an information Title 18, Section 371, U.S.C., charglng
him with Conspiracy to Obstruct Justice, in that he 4%
‘hindered the investigation of the Federal Grand Jury and
o the Federal Bureau of Investigation. LA RUE was released:
S on his own recognizance pending the outcome of possible

additional indictments. e

of the Watergate Staff, it was made known to WFO that
since the original seven defendants had entered pleas ¢
ot

£ ALL INFORMATION coummgn-n;_f&‘” e
4 +HEREIN IS UNCLASSIFIED ~ MFived
N DATE 2islge  BY3P4 JRmIpors
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is 556-73

WFO will maintain contact with the Court regardi
this matter.
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UNITED STATES GO
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’ DATE:  10/24/73 &+
' w\u NS

_ v . u/7 V 1- Mr. Gebhardt .
R. E. Long ¢/ af i- Mr. long ?
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BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL : o, o8
"COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS , BNt SR -

The purpose of this memorandum is to record the.
: excellent performance of Michael Dean Conklin, file clerk,
AL Files and Communications Division, in connection with his
e, temporary assignment to the Watergate Special Mattera Unit’
General Investigative Division, from 9/26/73 to 10/13773.- T
During that period of time he was assigned the duties of _ s
organizing, analyzing, filing and preparing for processing®:
by the Computer Systems Division (CSD) of approximately .o
1,000 newspaper articles and United Press International
releases which related to Watergate matters. These articl
and press releases cover the period 5/1 through 10/1/73-and
are filed in 23 volumes maintained by the Watergate Spesiali
Matters Unit. Mr. Conklin's effort culminated the cabeK
gorizing of all pertinent news media coverage since thq ¥

E 1nception of the Watergate case on 6/17/72. éfh :
/3 ’yag? . ) :e 7 X <

) CSD, utilizing the 1nfo§“§t§ n prepared by .
_ Mr Conklin and others, has compiled four listings of the ™%
3 articles by date, title, author and newspaper, whitimmtti Sulmmens
221 be 'of inestimable value in supervising the many cases

 ingolved. . EX105 B 00T 81

o<

A NV 34 :
gsf“”RECOMMENDATION° That a copy of this memorandum be,n}ai
g Nr.-ConklIn's personnel file in gider that it may be
‘sidé?ed in“connectlon with his n performance rati
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_Cbncorning the requ.st ol Jun-u lbll
Yoxce, with respect to the
MC. IX., in Mr“
throagh Jhiy 3,

5 documont contalins helither ocouuaadat! ROE ©
_aluslonl of tha FBI. It is the property of the PBY ‘and- i

our agency; it and its contents Arae not to
outa da your agency.k

datée; one capy to WFO. f.r
quest contaxned 1n WFOtel 10/18
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'rux PRESIDEN‘I tm.:rmponz

House of Representatives

o Washington, D.C. 20515

. Dear Mr. Speaker'

your consideration and appropriate reference a legislative proposal
to authorize the United es District Court for the District of Columbia
to extend the life of t atergate Grand Jury beyond December 4 .1973

w'hen it wxll otherwise expire.

a
s*.‘-.:

Thy
—

'I‘he Grand Jury hearing the Watergate case is a regula.r
| g‘rand jury empaneled June 5, 1972. Under F.R.Crim.P. Rule 6(33

'Court determines that the business of the Grand Jury has not been 1.4
,completed, the court may extend its term for an additiona} period oY 2
r &

: : ‘I'he leglslative proposal further provideg thatif the ]
of the Grand Jury is not extended. under this_ A t@l&r
atla

_shall be con51dered a special grand jury, and t re to extend
sfqﬁ‘ll be considered a failure to extend under Sectlon 3331(b) of tltle
8°6f the United States Code.
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Mr.

the Committce on

To extend the life of the June 5, 1972 Grand Jury of the
United States District Court for the District of Columbia

{Toseet L2tls of BIT hare)

1
2 Uniled States of America in Cougress assembled,

that

or regulation --

(1) the United States District Court for the

District of Columbia is authorized to extend the_‘

at tro expiration of the term othurwiso provided

L
b T

by law; . N il

(7% ' Uanited St:tes DIstri~t Court for the
Cie e T e wNia s auaeborisad fuvther to
crors L mers af shat grand jury (oo ocaother

ade o0 st pesiaod of giv months, 1F the conrt
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Tateoh

" gvoretfe Howard Hunt, Jr., Fugenio Martinez, Frank Anthony Fiorini
" {Sturgis), and Virgilio Gonxales. $he Bureau, therefore, desires that
- tmmediate efforts be made to locate palm prints or major ¢ase prints

"for the geven Watergate subjects identified above (with the exceptl

Gown. Juv.

I ' Ve .\
Labaratery .
5&&_,1'3 . )
d e 2
1 ST

© Legal Cown. _._“ 4

Dirzvir

(5 : r-ar.'. . Thompson .- %
Tt ] 1 - Mr. ROE. Gebhardt ./
: 1 -~ Dffice of Legal Counsdl
Airtsl {Donahue 5260 JB)
1 - Mr, E,. S. Hill-e:

' 1 - Mr. J. R. H _
To: SACS, Sew Haven ‘. o ﬁ’}zsﬁa i

From: Director, ¥BI

ALLEGFD BURGLARY OF THE
ICE OF THE CHIEF INVESTIGATOR
R THE FLORIDA STATE'S ATTORNEY
RICHARD GERSTEIR | S
(INTELLIGENCE DIVISION) | S ;o
BUDED: 11/6/73

For the information of recipients, the former office of .
Archibald Cox, Watergate Special Prosecution Force {WQPF) tequeated
¥BI investication of the captioned incident which occurred on or about

7/4/12 at Mismi, Florida. Investigation has since ascertained that i
three latent palm prints of value were located at the scene of the
burglary and photographs of same have been made avallable to the lBI'
jdentification Division. :

out by one or more of the individuals copnected with the so-called::
*plumbers," . cluding the seven Watergate subjects, identified el;e*
James valte: d,.Jr., Bernard L. Barker, George Gordon Liddy,”

of Liddy) in oxfer that such prints can be compared with the latent _@Q:
e Tem cmnd b e ‘SA'.—-A md +tha s~roana A5 ‘-ha hhhf"ﬂhﬁq ihﬂ‘r’ﬂh" T{l’?t?ﬂ'.

pang BJ.J-JJLI‘ Al av wiig STanS Sl b A AR

paln prints are on file with tha Identification Pivision.

JRH:prd prc\ | -_ /3? 5‘% ag?-

(10) |
MAILED 20 1 e NOT oA ﬁrﬁ

ocT25mm | LokeR _WB"J;\?E

’}”! M 0 12, M ﬂyj

'.’v.‘ LELIGL : tl’s&(
.‘ﬂ' !.';B

Spor.

A Cam,

)

'ALL INFORMATION CONTAINED |
HEREIN IS UNCLASSIFIED

ane 'J g%
‘ DATE___Z(old . BYSP&I&m[ Dins

See'y .
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Airtel to Few Eaven and WFO

Re: Alleged Burglary of the Nffice of the

. Chief Investicator for the Florida Stata's
Attorney kichard Gerstein

-

: Although the status of investiqatlous lnitiatod'by
the WSPP is currvntly not clear, possibility exists these lnvostlga
tiona may be talen over Ly the Crininal Division or sore other /it
organization of the Lepartrent. Foregoing invcstlgation is tharatoxlﬂﬁg
congidexred desirable. ,

: New Kaven contact aoproPriate officials at the Pederal -
. Correctional Iastitutica (FCI), Danbury, Connecticut, and dotornine .57
7 whether elm prints for tho foregoing individuals, except Liddy;
** ara on t'le at the facility. Under no clrcumstances should agy
~ of the foregolng ba contacted with raspect to the obtalning of =#
sauch prints and officiala of PCY are not to e requasted to nako '
_ efforts te obtain such prints. . ) L
WPD dotermine whethor pals prints for the toraqoing e
indivicuals, excapt Liédy, are contained in WFO files, the filecs o!‘
- the Metropolitan Police Departmernt (¥PD), or ara on file at the .
o District of Celunmbia jafl, wvhere several of these indlviduala haVO
"'%‘boen temporarily incarcerated in the past, . . i S 3

o
2ivise Burcau by teletype no latar than Burocau dsadline
of results of foregoing inquiries and forvard any palm prints thus;
ebtaincd to Bureaw by airtel Uhiliainq alLcve captlon.

L]

L)

'“*""FW; By letter dated 9/19/73, we advised the Snd‘thq\
“were being made to determine if palm prints for a number of suspé
“who reside in the Miami area could be located on file with the Hl&kgﬁ

Police Department and other logical agencies in that axea.

adulacad of necatkive “hrﬂ‘l“r‘ad in +hie Phﬂ:l!"r‘ and wa are “J\ﬂﬂit‘pf’m d

A Y I e W llvvﬂ b ¥ A E= 7 A A T Y e A TAS SR P A e e -y

possihility thot one or rore of the original Watergate subjects may
have becen respensible for this burglary, and approcriate leads to -
obtain their paln prints for comparison with latent palm prints found
_ at scene of burglary are being set out. Snecific Instructions. togNH05
- not to approach subjects or officials at Danbury FCI to cobtain’ pa
g prints {f same not on file is based on advice of Office of Legal
Counsel, Coordinated with G. T. Bonebreak, Identiflcation Division.<

by SA J. n Hagy. | e ;,wéffa

-
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Memorandum

DIRECTOR,/ FBI ’ DATR: 10/22/73:
W S e

L .
| sA€, WPO (139-193) (P)

: JEB ART MAGRDDER, aka

JebMagruder jar
I0C-CONSPIRACY; 0J K/
(00:WFO)

Por informatlion of the Bureau, on 8/16/73, JEB STUART..-.
MAGRUDER, entered a plea of gulilty to an Information filed by

the Watergate Special Prosecutor's Office, charging MAGRUDER

with Conspiracy to Intercept Wire Communications and Obstruect ‘4 -
Justice. This-charge se out of the original investigation .'_,
known as, "JAMES WALTERfIC CORD, JR., ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC ¥
NATIONAL. COMMITTEE HEA QUARTFRQ- 6/17/72- I0C, BUFILE 119-&08@,

The plea was entered under Title 18 Section 311 or th
U.S. Code. Chilef Judge JOHN J. SIRICA who accepted the plea .
postponed sentencing at the request of COX, until a future date o
since MAGRUDER expressed an interest in cooperating with the 'w&ﬁ
Investigation. . ;

Inasmuch as this case 18 being handled separately
by the Prosecutor's Office, WFO will follow and reportAprosecu
of MAGRUDER under the above caption,

D e
WCT-24
A?)Buréau' ':"1ﬁg£ |
AJL kJm
(3)

ALL INFORMATION CONTAINED
{EREIN IS UNCLASSIFIED

W DATE____ Mt /g0 BY S04JRm tpm§
‘ 19755:1{46 uy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings le : -
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« . UNITED STATES

ehnora dum

IEFQECTfJAlES WALTER MC CORD, JR., ET AL

o

OFMOmAL MR MO, '8 5 =184 __.r‘—
AT 1982 EMTION -
G5a GEM_ WEC. W0 27

RNMENT

DATE:  October 30, 1973

Mr. Gebhardt
Mr. Long

Mr. Nuzum
Mr. Cleveland "= —
Legal Counsely, ..o
Intelligence Discwseey

Division

bl ot fod ot ot
LI I I R I |

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

Attached is a copy of an order issued 10/26/73
Judge John J. Sirica, served on Special Agent Angelo J. Lano
of WFO on that date. The order relates to materials in the
possession of the Watergate Special Prosecution Force (WSPF), -
1425 K Street, N. W., Washington, D. C., and in general, provides
that all such materials are now in the custody of Judge Sirica's A
court. Materials may be removed from the offices of WSPF only 0
by specified individuals and cannot be removed unless a true L
and exact copy is left in the files at those offices. szul _
7~ N
: N

ACTION
For information. There appears to be no particular
effect by this order on FBI investigative activities. R

Enclosur
CAN/1r
(7)
o \? WA ;s
- o vy
1A 3 Nov 8 1o7a - S

A

S UX ALL INFORMATION CONTAINED
P HEREIN IS UNCLASSIFIED %
D DATE___ 1lwlrs _ BY SP4J&W
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i Routing Slip ‘ . -
anuueﬂizuﬁ)i * ) Date . % -
To: [} Director ‘
At FILE
] SAC Title
' [JASAC
= =3
O Asent
| as ‘
‘ IC
‘ - RE:
jcc
] ] Stenc
[ Clerk (7 Rotor #:
ACTION DESIRED
(3 Acknowledge [1Open Case . o e
' [JAssiga Reossign __ {1 Prepare leod cards ToommEs
: [ Bring file {JPrepare tickler
{JCall me " [JReturn assignment card
(3 Correct [JReturn life
(1Deadline [ Search ond retum
i (] Decdline possad [15¢¢ me
i ] Delinguent (] Serial # o
[] Discontinwe {JPost [ IRecharge [ JRetwm
] Expedite () Send to '
[JFile [ Submit new charge owt _ o
[]For information (3 Sebmit report by —_—
[JHandle [JType e e

[Jinitial & returm
[ Leads aced attention
"3 Return with explonation or motation ¢s to oction taken.

ceedm AYK oK 5
Zhe, .

ALL INFORMATION CONTAINED

___ Seereverse side TV:OFfice LFD -

1 aro: 1972 472-390/ 10

w
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Ay e e

"ReButel- to"lliani 10/17/73, and lliaml telety
to Director and Washington %191g“prf;ce 10/17,18,19,2
Enclosed for the Bureau are sixh_c‘opies bt&ﬂ
-_dated 11/2/73 captioned as abovo. y

rbne cOpy of the Iﬂl is béinz furni‘ )
Field Ofﬂ.ce. :

~ Wagh,Fleld Office (139 136)(Enc.1)(lnfo)
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Miami, Florida

139-328 November 5, 1973

RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
FT AL -
Interception of Communicationl.
Obstruction of Justice;
Perjury

By communication dated October 15, 1973, HENRY &, -,

RUTH, Deputy Special Prosecutor, Watergate Special Prosecutlon
Force, advised that information had been received that on
June 18, 1972 MANOLO VILLAMANAN had been contacted by the -3
daughter, wife or glrl YFY&hd=or EUGENIO MARTINEZ and that. '@
one of these individuals had requested VILILAMANAN'g agsistance
in removing MARTINEZ's car from the Mimmi Airport parking W
garage since it contalned deeply compromising material, - =
RUTH advised that on June 19, 1972, the FBI had located and

impounded MARTINEZ's car. RUTH stlted that his office had =
received information indicating that sometime between the ar-.
rest of MARTINEZ on the evening of June 17, 1972 and the. :
FBI's discovery of the car, an unknown individual had removed

from the car a diary belonging to MARTINEZ, RUTH requested

AL o i araomemd ol o e Py F Y.
that investigatlion be conducted to locate this d.'..‘-ry.

i

In the interest ot cllrity, at lpproximately 2: 30 l._
Saturday, June 17, 1972, five men, including EUGENIO ROLANDO ™
MARTINEZ, commonly known as ROLANDO MARTINEZ, were arrested .=
inside the office of the Democratic National Committee Head-,
quarters, Watergate Office Building, Washington, D, C, Imn-
vestigation has determined that MARTINEZ and three other L
Miami residents had traveled from Miami, Florida to washingt.
D.C. via Eastern Airlines Flizht 190. Ieavinz Hilliﬁ}v ;

On Wednesday, June 21, 1972, the Miami offic :
FBI received information that the aiutomoblle of ROLANDO MARTINEE
had been left by MARTINEZ in a parking garage &t Miaml Inter-
national Airport and that this car, & 1972 Dodge Dart, green .
over white, was belileved to contain incriminating documents
DT AN
a . - © ALL INFORMATION CONTAINED i %
A ' HEREIN IS UNCLASSIFIED ‘i <3
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RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
ET AL

concerning the aforementioned burglary, as well as 2 gun.
Associates of MARTINEZ were considering ways to remove

this car from the airport parking garage. Investlgation
on June 21, 1972 located the 1972 Dodge Dart parked in the -
Miami Internntional Airport parking lot and after the is- g

suance of a federal search warrant, this car was searched -

u, Miaml ngcutn of the FBI. No incriﬁi"-tihg documents

concerning the burgliary and no gun was located 1n the clr.?r

Among the items located were a Marquette page-a-day calendar
notebook containing five names and addresses and one note-
book without cover containing over 100 names and telephone
numbers. It is noted that immediately upon entry into this.
car, an slarm attached to the car had to be denctivlted by

cutting a wire.

Based upon the abov

AR i W WA P ma  weaw

€ reque puty oSpeciBl. v ...
Prosecutor RUTH, the following invest gation WAS conducted.
A1l individuals interviewed were advised that this inquiry:
was being conducted at the request of the Special Prqsecutor?

Otffice,
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At
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lrad ¥ 1 Qote of tronscription

’ MANUFL VILIAMANMAN  commonly known as MANOLO, un-
8.W, 6th Street, Miami, Flerida, employed as a sales -!nnr
at Anthony Abrabam Chevrolet Cempany, 4181 B. W, 8th Street, - .
Miami, Florida, was interviewed at his place of employment, i ': .-
Ee was advtnd this inquiry was being cenducted at the rﬂmt

af ths hni.‘l Prosasutoer's ﬂ!!!n

A A N

VILLAMANAN advised that he has known ROLANDO llurrrm
for many years and they were both active in the Nevimiente
Recuperacion Revolucionaria, commounly kinown am the MRR, BNe
stated he has bad no social contact with NMARTINEZ and he has
had only easual contact with him since about 1966, BHe advised
he had met BERNARD BARKER through ROLANDO MARTINEZ and khew QIJW*
the other Miami Watergate iandividuals only by reputation. Ne ;
stated that he read about ROLARDO MARTINEZ'sm arrest at Mhinggg; ,
D.C. in the Sunday paper following the arrest (Jume 18, 197%2),

Be stated be was quite shocked at this incident and said he felt

MARTINEZ was doing what he did because be, MARTINEZ, felt he L

vas vorking on bebalf of the U. 8, Government. !lo mm \g )
R

- n i ll"n“ waiE W “‘5“" “AII(..I
gence agent. Aw oo X Tescano  pay

PR IRY WﬁH
a2 He stated that MARTINEZ's mon-in-law,
A —whoc 1s an official at a Miami bank and alse the
. Ul"" Consul in the Miami area, telephonically contacted hiam at ih

: ffice and said that his vifo,w daughter of
/:ouuno MARTINEZ, wanted YILIA s kssistance in securing *

her father's car at Miami International Airport, HNe stated he |

o invited them to come to the Antheny Ahraham Chevrelet w;-'
. ..."  which they did, and after further disc ssing the matter, o ~ .-
oo stated be reco-endod that they contac{ the airport pelice and /..
g explain the situation and have YOLANDA MARTINEZ)YTOSCAN yé

custody of the car in an entirely logl ey,
PeYad TOSCARC being & bank offlcial asd & Siplommt, wanted o ;cg.
a2 plish this in no way other than a perfectly lega waAnRer,
-5 stated they mentloned that there was an alarm on the ety Xor whi
' they did not have r key and he suggested that they contact the ©
alarn company which had installed the alarm and secure their -
assistance in deactivating the alarm, He stated in their dig-
cussion, there vas no indication of any great hurry to smecurs

- the cuy %N theré waw no iadication of any conpronts;lng utoria!,

- e
m.uu: .t “ﬁﬁ/‘lbl TS THiIRER s EAOTAGE

Date dicloted

SA-WHLIAM F.—GUILFOILE/thy NS /78 :

ot the FBI AH i the property of the FB! and is looned @ your ogency;

This docuneat conlonns neitter recammendations nor tonclusions

it and it wonteats are not fa he distributed outtide your agency
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no contraband or any weapons being in the car, He advisged

that YOLANDA TOSCANO indicated there aight be persomsl

papers, specifically divorce papers, in connection with-
which her father had been in court in Niami the norlilg
of the day that he left for Washington, D, C,

He stated he later determined that they had l0-7 T,_.

- ecured the car without difficulty and on this occasien he

told them he would be glad to attempt to sell the ear it - ...
MARTINEZ needed money in his curreat situationy He stated
that he had received no informstion indicating that arnyone ... .°
had gained access to the car prior to it being seixzed lld ERTANE
searched by the FBI, or el

In response to specific questions, vn.umul B S Ry
stated that he considered ROLARDO MARTINEZ to be a very icll
organized and disciplined individual, He stated that he ...
had no information indicating that NARTINEZ ever kept a diary
or & record of daily activities and stated that the mainten-.
ance of such a diary would lot be in keeplng 'itl hia trltl-k
ing and discipline,

L




C L P 5“.;’

Gl T T R i T D b e sk ek T s B ek r i+ e i, 1 e St s R '.\-h-h. .
. - -
BT AR T R ey ——( o eaam U S. s i o S e g et
! o ‘ o 7 GJ e o e J OSSR L
: N FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION ) g '
o Y
z ' ‘. ] ' Duts of transcriplion

ALBERTO/BEGUIRISTAIN, 7701 West 18 hm, lhhll.“

| Tlorias, ear salessan at ABtRony
1 Chevrelet Company, 4181 S.W, 8 Street, Niami, rzoz-u-.
: intervieved at his place of employment, He was adviul of
; the interviewing agent's identity and was advised that thh
e inguiry was being conducted at the request of the Specisl .
e Presecutor's Office. He Advised that he has been e:plcnd
e ' at Antheny Abrakam Chevreolet since 1968 and tha; ke eumatly
}
}
¥
!
%

works ubnder the supervision of NANOLO VILLA _

Be mtated that he was active 1in t

WMMcmly kiown
ROLARDO MARTINEZ and MANOLO YILIAMAKAN,
veral days after MARTINEZ's arrest in Washington, vmanm osen
me te him at the Chevrolet coapany and stated that WARTINEZ'y
daughter, YOLANDA TOSCANO, and her hushand wented YILLAMANAN
to secure ROLARDO's ear frem the Niami Adrport parkiag lct.-

BEGUIRISTAIN stated that he suggeated that YOLANDA -
TOSCANO beimg the daughter ef ROLAXDO MARTIREZ could very mny
contact the airport police, explain the circnntalcea of the 7%
situation, and secure her father'l car., Re stated VILIANANAN
mentioned that there was &R alarm system on the car and vlulld
YOLARDA had & key to the l.;l‘.ltion, she had no hy for th i
alarm mechanism, BREGUIRISTATN atated that he unuutm Rer i
husband, ANTHONY TOSCANO, was & bank official and also a diplo+
mt in the Niami area and that hs most certainly did aet want' .
to get involved in the arrest situation, BRGUIRISTAIN stated |
that he told VILLAMANAR that this was all the more reason &
YOLANDA TOSCANO showld handle this matter berself with the &
port police, Ne mtated that VILIAMANAN felt that ke had heon -
contacted because he was 4 friend of MARTINEZ and that by wn
_ mt dnlm of tryiu teo help hia former mochto.'
g l- In mh mxs-rAn atatodr;h:l::o mtno’:llidmﬁo: | h
: t that there was any comp ng mater or raband
the :r and ae grut wrgency in immediately in; ‘ {'-
of t CAY.

. In answer to specific questions, BEGUIRIS‘TAII .tutcd, ;" ;
- — that -from Ris aspeciatien dth -and knoyledge of the. utmuu.‘._. '

/
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of ROLANDO MARTINEZ, that he had no lnforutlon indleatllt
that MARTINEZ nintained a diary or record of daily activity,
He stated on the other hand, inview of MARTINEZ'sg tr!ilil.. i
and discipline that he thought it highly unlikely th.t
MARTINYZ would maintain such a record.

¥
Ry
g
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- oow ANTONIO NO, 2371 B.¥. 16 Terrsce, Niani,
Tlerida, oyed as New t Officer, Ylorida ﬂtilﬂti

3

'ROLANDO MARTINEZ roquested that they mecure his ear uhie_h had

_MARTINEZ was able to return snd mecure the eir.

mervievad oo YO/AT/T3 o Miani, Florids m.amn_nmu__

___BA WILLIAM ¥. GUILFOILE/thm | Date digrated..

This docun
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__ for the ignition but had mo key fer the alara system which
“ e kad Bo desire to become involved in any publieity mq_

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Bask and Trust Company, 168 East Fiagler Btreet, Niami,
Florida, was interviewed at his place of employneant, Ne
was advised that this ingquiry was being cenducted at tho
request of the Special Prosecuter's Offiece.

TOSCARO advised by way of background tht il nddd
tion to his employment with the bank, he glso functisned
as gtalian Vice Consul in Niami. lle stated he has been
warried for several years te YOLANDA MARTINRZ, daughter of -
ROIARDO MARTINEZ by his first sarriage in Cuba, BHe stated
that YOLARDA isg in her twenties and has had very little con-
tact with bor father until recently, BHe stntvd that during .
the peried of ROLANDO NMARTINEZ's divorce from his last wife,

TIFANW A Y TINDY oA AN h‘ -‘M-lm ‘l- --l‘-m &l Gh—}

oF AFE 5N =it B wnu’ F I - = LAt S = S L "L 43 3 '-'-

for about twe er three months prior to his arrest, Ne wtated
he was quite surprised at the arrest of MARTINEZ and hd h.
idea that MARTINEZ had beeh sn intelligenecs agent, - '
Be stated he had very Iittle I! commolt with IIRTIIEI WW
and that he was very seldom at home, He stated that assveral HiY
days after the arrest of MARTINEZ, he received a telephone call
during the evening at home from MATINEZ in Jail at thto_a,»%
D.C. During this conversation with him and his wife YOLARDA, uscis.

been parked at Niami International Airport since the da
left ni, MARTINEZ suggested they contact a friend,
VIL!AHRAN at Anthony Sbraham Chevrolet Company. Ne stated

. - uv-llﬂil- - e - Llle Bameed fowdd .
ne teu.-pnulu.c-xxy cmtl!:b“ YAldmmBsiRon Smi, Ay HAS mli-llw,

he and his wife, YOLANDA, went to the Anthony Abrabam Chevrelet.
Company and then went te the airpert where they lecated the i ..
car in the parking lot. HMe stated his wife YOLARDA had & key

oh the car. BHe mstated that ia view of the alarms :nuuu oy "

due to his employment with the bank and the Ita :
He stated he discussed the matter with his wife lnd ﬂmy beth
docided that for a $2.50 charge each day, that locatien was hndt

certainly the safest phca te stere the car watil noulmo

;% ' o :l,,.:‘f*-;,.
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stated that ROLANDO MARTINEZ had put an alarm on the car
bocause he always parked the car out onh the sireet and .
he very often was gone for twe or three days at a time -
while the car remained on the street, L

TOSCANO stated there was ho indication frem =
either ROLANDO MARTINEZ or frem his wife YOLANDA that there
was any coupromising material, any contraband or weapons N
in the car, He stated the car was finally secuied by A SAais
MARTINEZ himself when he returned im July, 1972, Be stated
that MARTIREZ wis bnot at all upset when he discussed the
matter with him, TOSCANO stated that it was highly unlikely - -
that anyone could have gained access into the car prior te
the time the car was searched by the FBI, He stated that
MARTINEZ had the only ke{ to the alarm system and that this
key had been taken from him by the police at the tine of his

arrest, _

Ia answer to specific questioniag, TOSCANO stated
he had no knowledge of any diary or dally record kept by .

MARTINEZ. He stated that while he had access to MARTINEZ's
room, which was geserally rather untidy, be had bever noticed
any personal diary er rgﬁcord maintained by MARTIREZ,

'C‘;\(,--' . '
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MANUEL YILIAMANAN, Anthomy Abrabam Chevrelet ‘n
tolophon:lc.lly contacted BA WILLIAXN P, GUILFOILE at the Niami .
office of the FBI and stated that he wanted te furaish addi-
tional ianfermtion ceonceraing the matter discussed -m- m
on Ceteber 18, 1973, e

YILIAMANAN wyas interviewed at the Bim. luttmnt.-
5810 8.%, 8 Street, Miani, Florids, He stated that he watited ..
te furnish n&litiml information eeticerning the efferts te
secure ROLANDO MARTINEZ'm ear at Niami Internatiomal Airpert.
He stated he had discussed this matter with his associate, '
ALBERTO BEGUIRISTAIN and that while both of them did net M t.
de or say anything that would be &t all harnful te ROLAWDO
MARTINEZ, they also did not want te do anything thet could be
coasidered in any way te impede or ebstreet the U. 8, mt.-

VILIAMAMAN stated taat the first inquiry eoneorlllg !
NMARTINEZ's car actually came frem CLARA BARKER, wife eof mm ;
BARKER, whe had been arrestec ia Washingte: with ROLANDO nrrm::.
He stated he was contacted by CIARA BARKER o either Neanday, .
June 19, 1973, or Tuesday, June 28, 1973, end she advised tht
YOLANDA TOSCANO, daughter of MARTINEZ, mulnellmghil ;
to ask fer help 1in gecuring her fathor'o car from the :
lot at the airpert, He stated CLARA BARKER indicated that both i
he and his asmociate, AIBERTO BEGUIRISTAIN, should be Sésireus #ié
to be of assistance te the faughter of ROLANDO MIRTIREE. ‘izt

Be stated he subweyuently received a eall trc- mum
TOSCANO and bor hushand, ANFTRONY TOSCANO, conceraimg the car
and he invited them to’ te the Antiﬂy Abraban Chevreolet °
Conpany stating he would help them after completing his work
on that evening., He stated to the best of his recolloetlon,
.. they came te the Chevrolet compaRy on Tuesday evening, Jume
1973, and after discussing ihe mmiter they drove is e
" cars to the airport parking lot vhere they located IRES
car. 'He stated at this peint YOLANDA realimed that while
bad the ignition key, she did not dave the alarm key and aftel
discussing the matter YOLANDA and her busband decided teo leavw
the ear where it was parked, He stated that in view of the fict
that it wes late &t night and that TOSCANO had no desire to be
publicly involved inthe matter, he did not MMWL

Sl bk
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them, He stated there was no indication of any compre-
mising material or any weapons being in the car, Be did . .
re~all that YOLANDA mentioned that her ftther night Mn
som= divorce papers ia the car, _ e
. H~ gtated the following day CLARA BARK!B was
quite upset that the car had mRot been removed from the
parking lot and sometime later a smtual acquaintance ad- .-
vised him *“hat he had let ROLANDO MARTINEZ down and that ...
he did not help ROLARDO's daughter when she needed holp. »
He stated there was never any idea that there was amy = 7./
compronisting material in the car and that he felt the delir.
and interest in moving the car originated entirely with
CLARA BARKFR. He stated that ALBERTOC BEGUIRISTAIN was in
no way involved in the matter other than to discuss the -
matter with him when he solicited his advice as te 'hat T
they should do to help their former associate, : 5 £ :

He stated that te the best of his knwledp, no
entry was made into the car yprier te it being searched by
the ¥YBI, He stated to the best of his knowledge, MARTINRZ
maintained no diary or record of daily activity, He aail
that whea MARTINEZ returned after being released on bail -
in July ef 1972, ki apologized for nhot being able teo Iulp e
his daughter, but I&RTDIEZ dismissed the matter very clnally. i

Be stated he ncalll that MARTINEZ commented tlut
the ¥YBI had gotten everything from him either at the time . -
of arrest in Vashingtoa or wvhem they searched the car.:
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":;:
- # ALBERTO BEGUIRISTAIN, 7701 West 18 lane, Nialeak, P
Ylorida, was interviewed at th Bilbao Restaurant, mo 8.5 l

Street, Niami, Flerida.

BEGUIRISTAIN gtated that gince being lntorvw iy
the FBI, be had discussed the matter with his friend MANOLE®
vn.umml and told him that they should Rot cenceal a thll‘
:;o- thu:BI and should not 4in any way be a party te Mruethl

Junt 3

Ba stated they both felt that ROLANDO MARTINRZ d“
what he did because he firmly believed he was working en behalf
of the government, He stated he told VILLAMANAN that the beat .
way to holp their former asseciate was to tell the tuﬂ to tho
government , ) T MY

T

Be atated he bad ne direct involvement in tho lttel’t

. to secure MARTINEZ'sg car and that he had been kept tdvised by 7

YILLAMANAN, He said be understood that the first fnquiry com-

cerning the mstter came from CLARA BARKER, who sugpested that ="

VILIAMANAN and BRGUIRISTAIN Relp their old asseciate ia this 7"
mmtter, He 'stated he understood frem mutual friends that CILARA *

BARKER was quite upnet because they did not secure the car at. th

‘.ﬁ IO _- -‘-.0-.‘ n“ h- ‘I-— | Y oy ey ai n—. ‘_,»f’

VANALVOWU, ARV SCCE muyaspca

friends that nouzo lin'rm;z felt t tlnt VILIAMANAN au i
BEGUIRISTAIN had Ist him dows.

BEGUIRISTAIR -tatod it was his opiniean tht 8o ono L
had sccess to the car grior to it being opened and searched by
the FBI. He said he had ne knowledge of MARTINRZ msintaining -
a diary and agsin atated that this weuld de ontl.roly cobtrary
to hh tra!ung and di.ciplm. ) )
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‘. N bm. of transcription

ARTONIO TOSCANO, New Acceunt Ofﬂ.cer. nm X
Tatienal Bank and Trust Cupny. 169 E, Flagler Street, ™ > -
Niami, Florida, was intervieved at that locatiea, BEe mh ‘
stated that his first interest in securing the ear for ROLANDO
MARTINEZ came &s 8 result of & tolephene call ons eveaing =
several diys after MARTINEZ had beed arrested in Washingtea, .

[ N W e bl el e B ey anwm PR i}
e -tli“ Ny W rmsm 59 COlitacs & %-‘uiﬂ ttﬂ;‘— fl.'m \plAﬂ

BARKER, with whom he was sequainted, but said it was oltiroly
possible that she may have ceatacted his wife, W.

Be stated the same evening he received the ull, h
and his wife contacted MANOLO VILILAMANAN at the Ant Abradan
Chevrelet Conpany and then went eut te the ai 1ot
vhere they located the car, He stated at th t, e real-

izsed they had no key for the alarm systea ea the car, altheugh -
his wife had an ignitien key fer the car, Re stated that rather

thn elu:lng excitemons by triypﬂg the th; and in 'v-i;'-;! -
the comparatively safe location of the car, he and his wife,
after & shert discussion, de:1ded to lsave the car in the llrp.rt

parking let, BHe said e was net censciour of any preblen
created by leaving the car at this lecaticn and there
reprisxls er cemments from ROLARDO MARTINEZ when he wam fimally
nle&ud on hed frem jail and came home toaoeu-o mmn-
self, He stated that NARTINEZ oxpromd re d ‘
his decision te loave the ear ia the nrﬂu

nuo!teuldmthdg

Be stated that he and his wife had not bnn nrr elno ,
to ROLANDO MARTINEX and that they had net been im sympathy with
or had any knewledge hin intelligence activities. Be stated
be And Do reason té believe that MARTINEZ msintained & diary er .
record of activity., BHe sptated that he had free access at al}
times te MARTINEZ's room in his own reasidence where -m-m
had lived rer abut tbm -ontlu niu to hh arrnt. it o AT

Intarviewsd om 10/19_/73 _

by u 'Imnl fro Wlm!!&m Daols dicioted mlmt !’ . L
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION o e
l. i Doh of Imuuripﬁoa L. - . ’&f
m Ayenue lpart-nt lﬂ.
Ihml ), WS in orvl.md at ber redldNNEE. TR

"es advised that this imquiry was being cenducted at thro-'
quest ef the Special Presecuter®s Offioe.

- She advised that she had known ROLARDO ll!'m gt T
F since their childhood in Cuba and waid she had been "gou. with®

MARTINEZ fer the t ten yotrn. 5She stated she knew e 'I.?
ko active as an intelligence agent but claimed she Deyer Ehew -
- the mature er details of ¥is activity. 8She stated that h

their clese association, she Sever knew whether he kept a diary
or recerd of daily activity. 5he said she deubtsd that he weuld

g keep a diary &s this would be in cenflict with his fre II :
i & digcipling., Sbhe stated bhe had peveral not-bah, -n bt

She wtated that she recalled when ROLARDO nm SR
purchamsed his 1973 Dodge Dart as & Bew car, he nhrthpn- '
cate set of keyn, but Iater when he lest his wet of knys, he i
asked her fer the duplictis set. e siated that later en lh! a
doternined ithit ROLAFDO®s daughter, YOIARDA TUBCANO, wiith whem =
MARTINRZ had been 1i Mu-tolhlrmt.hdlntofhn‘
f:.r t::.car bu; hd‘m t;.rdth alarm ar::u. ﬁ- stated
P that rtly after MARTINEZ the car neighber'y ..
i . .. oY was vandalived and .NARTINEZ I:dutoly muihd An alarm ““5@!
St wysten te pretect Gar. - Bhe said he carried beeks and ﬂtorh“i
© 7 Am conmectien wltﬂ is mtuﬂh business fin th trni o My

ing lot when CLARA BA
days after MARTINEZ's a )
. the ear. S5She said CLARAIBA asked for ber h!l in ¥

up at her residence and they drove te Miami !nternttmi'j
“porking lot where the ear had already deeam appareatly ohaekved.
She stated they could met find the car dat vhen leaving the >4
ﬂrkilur st she noticed a ear parked by the aoffice hui and -
wheh they drove next te the cAr, obsaryed some oyulpwent pisced -
__Qmai tha _car to prevent iis removal. She siated S

toreioeed i 10/19/73 ., Minwi Beach, Flerids

wi, g*‘ "
LT E A
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Ske stated ghe hever had ary infermmtion frem
MARTINEZ or any of his relatives or asseciates that there .-z
was aky cemproaising material, any centraband er ary .

weapons in the car. She stated that due te her familiarity -

with the car and its alarm system, she felt pesitive that -
no ene had access to the car after NARTINEZ had parked £t ... .
and set the alarm. She stated the zlarm could not be reset -~
unless the individual had the key and she stated she ubder- .
stood that MARTINEZ had the oaly key, vhich key was takem "%
awvay from him by the police at the time of his arrest, —~
Washingten, D.C, 8he said she personally knew of he refsean
why anyohe would attempt te guin access to the car, She said
it was possible that CLARA or YOLANDA TOBCANO, = .- =&
daughter of NMARTINEZ, might think there was something ia
the car that had to do with MARTINEZ's divorce proeooﬂnﬂ
which had been finalixed efirlier that day, Friday, June :
1972, in Miami court grier to his leaving fer Washingtes, b,

In su-g‘;'y. SYLYTA CAMPOS stated that to the best ~°*
of her knowledge, ROLANDO MARTINEZ did not keep a diary amd °
she did not think it would have been possible fer anysme te
gain access to his cayfiind remove any mterial. . =
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PROPERTY OF FBI--This document contains nelther .
recommendations nor conclusions of the FBI. It is the -
property of the FBI and is loaned to your agency; it and
its contents are not to be distributed outside your sgeney.
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bum'mn STATES nrsrru.m:
FOR THE DISTRICT DP COLUMBY

: m RE 'Imsnc;mmns BY
" JUNE 5, 1972 GRAND JURY
“ ARD auous-r 13, 1973 Graxp

_mony, all exhibits introduced before the grand juries'
 writings. memoranda, notes, and other files containing 1nf6:;

PR

pursuant to grand jury subpoena, and located within the‘otl_

.z fr

fice of the former Watergate Special Prosecution Force,

v_and 9th floors, 1425 R Street, N.

'ﬂu*described offices of the foregoing provision and hofitb

‘ an ttorney employed by the Watergate SPecial Prosecution)

* Fbrce as of the close of business on 0ctober 19, 1973'

.;s‘. ~ 1(4,
§§a‘ fqr personal papers, such attorneys may removo%such materlalr
2" L S L MeE e

%?5 only for the purpose of ’o nducting 1aga1 proceed*ngs,r




. sk % rw ﬁ%’ 2, ;
be re.moved"trm ‘the

orce ‘and effec.-t pending further, order

for oing order and moving papers upon thg'
the General Services Administration, the Director f

Federal ‘Bureau of Investigation,
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(- Pron DIRECTOR, FBI 1 - EACH ASSISTAN'!‘ DIRECTOR
‘ 1 - Mr. Long 2
" [ JAOTERGATE AND BRLATED MATTERS 1 - Mr. Nuzum

"t COMMENCING WITH THE MONTH BEGINNYNG 11/1/73, PLEASE
| YURNISH YO FBINQ, ATTENTION ACCOUNTING AND PRAUD SECTION = i~
WATERGATE UNIT, STATISTICAL XINFORMATION FOR THE MONTH AS

FOLLOWS UNTIL PURTHER NOTICRE: e

Wi e’ N i e Dol A

#1 NUMBER OF SPECIAL AGENT MAN-HOURS SPENT ON ALL *‘

. 0

INVESTIGATIONS REQUESTED BY THE SPECIAL PROSECUTION roac; T
DEALING WITH THE WATERGATE AND ALL RELATED MATTERS, BROX
Dowuasrommnouns, ovxmmnovu,mmm

AT T TLITMATWAE S ‘rf\'n .ﬂﬁ\-hn

- 1 ALL INFORMATION bunxa' "v
AN/ mﬂl HEREIN I

L.l.SSIFIm -
{16) DATE___ 1l mmi‘iﬁ’i‘;_ &

NOTE The flela.ls ins to developrtime mﬁ<':
T T T spent on thesé .l;)svz:exsl élné&ng 11/1/73 in vi ‘5ﬁ;§“-
Eu Aloir. recent press articles indicating this information may be P
(LrhEm 5 pequired in the event the fongreshestablishes a gbparate

X7 Hawn,
" tnapection
Intell. N

§ i mesgwl o
O L ‘5-?3"9 |
L gt co -5

2B ,".';.T.:,:,n. R 'l @/(‘\J

Diractor Swe'; ___ MATL flgo . TELETYPE UNIT ) W

T pBndenn Watergate Progecutiop rie§ce whicn wu. nel
N,"tggﬁ gn on a reimbursable basis. L
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UNITED STATES ERNME:NT
Memorandum
TO : Mr. Callahan - DATE: 10-30-T73

f;raom :R. R, Franckw/ Nyt amm' P
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Spec. tnv.

sunjt% 2611; - *““’"“"‘U’”—C C‘n"‘ﬁ L:::“::':m_“
Telaphons Rm. __
“ELT"INFORMATION CONTAINED

/)(INDEPEHD.ENT SPECIAL PROSECUTOR HEREIN IS UNCLASSIFIED 'i'ms'"_
T OF 197 DATE__ 31 jpi%o BY_!’.i.LgmLDm.S_

Captioned bill was introduced on 10-26-73 by Senator Birch Bayh
(D-Ind. ) and was cosponsored by numerous other Senators. Briefly, the purpose of
the bill is to establish a Special Prosecutor, independent of the Executive Branch of
the Government, to continue the Watergate investigation and prosecution and other
alleged offenses relating to or arising out of the matter. Under the bill, the Special
Prosecutor would be appointed by the Chief Judge of the United States D1str1ct Court

for the District of Columbia, and he wo uld be, in effect, replacing Special

Prosecutor Archibald Cox who was dismissed by the Pres1de t.

Today, 10-30-73, Director Kelley inquired of me (Franck) as to the
status of the bill and if, in fact, the bill provides for a special investigative force on
the Special Prosecutor's staff as mentioned in the press. N {

S

While printed copies of the bill are not yet available, the complete text
of the legislation as it appeared in the Congressional Record for 10-26-73 is attached\:
Section 6 gives the Special Prosecutor power to appoint and assign the duties of "such;
employees as he deems necessary, including but not limited to investigators, attorney;
and part-time consultants, . . ." Further, this Section also states that, ""Assistance |
by the Department of Justice shall include but not be limited to, aﬂordmg to the
Special Prosecutor full access to any records, files, or other matenals relevant to
matters within his jurisdiction and use by the Spema.l Prosecutor of the investigative \
and other services, on a priority basis, of the Federal Bureau of Inveshgatmn. .

As to the status of the bill, it was referred to the Senate Judiciary E
Committee, SA Fulton talked with Tom Hart, Senator Robert C. Byrd's (D-W i
Legislative Assistant and full-time member on the Committee staff. Hart sai thatr '
while there has been no formal announcement that the Committee is conducting '
legislaiive hearings on S, 2611, the Members are questioning Cox, who is presently .
appearing before the Comm1ttee concerning the merits of the bill, and it can be
expected this procedure will contmue with other witnesses.such as-EllMchardson {

and William Ruckelshaus. Har aﬂwsedﬂu o aeknows at this time just.when tne

s ,
Enclosure t/ ? Jaf 7 3 NU\ l 7 %/
1 - Mr. Cleveland }/ 2.0, BEG-8SY - 1, pnt (%’*&
1 - Mr. Gebhardt /V /// 1 - Mr. Bowers '
. 11,5 Xitox

s (“Y
A LJL\.JJ

CBFk{ (6) Koo g 1973 CONTINUED - OVER
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R. R. Franck to Mr. Callahan Memo

RE: 8. 2611

Committee will formally act on the bill. He explained that it is his interpretation

of the legislation that the Special Prosecutor's staff would be very similar in

makeup to the one established by Cox and that its work and operations would be very
similar to that conducted by Cox's staff. Hart further said it is his understanding that
the FBI would still be called upon to conduct considerable investigation. Congressional
Services will continue to follow this bill in the Judiciary Committee.

RECOMMENDATION:

For information.
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TLLT0t SAC, miami (139-328) %
“rrom:  pirector, WE uu-um——*Q@(/? .o
o S
JAMES MALTER MC CORD, JR., ET AL. s
BURGLARY OF DEMOCRATIC MATIOMAL

COMMITTEE NEADQUARTERS, 6/17/72 : R
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS - b{o

ReTPtel 6/271/72.

Ruclosed for Wisml are tho coptes sad fer
WFO ons oopy of a memorandum from Heary 8. Ruth, Deputy (.
Special Prosecutor, dated 11/7/73, requesting tl'u intex- S
viev of Edwardo Suarez Riva Mijo. L

ReTPtel sets forth i{nformation from the . . .
files of the Florida Rsal Estate Commission which was ...
furnished on a confidential basis. One Edwardo Suares, .
teacher, 6250 Bird Road, Apartment 1A, Miami, Florida,
was listed as a reference for Bernard L. Barker. It
appears this is the individual desired to be intaryiewed
by the Special Prosecution Porce. MNiami should promptly
handle this interviev and submit four coples of repozrt:
containing results of interview ¢to FBIRQ. .- . - ¥

Enclosures (2) ' R
1- WPO (info) (139-166) (Enclosure) - i

i S ]

-
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i
.I * ) : w T
‘ JEH/amm_(6)
Assec. Dbe. . .
Skt
i
. gtk a4 N - .
e 4 Y NGOV 091973 A
tatall. — . -
o e - =
e o ﬂ¢ 7 ALL INFORMATION CONTAINED
R - i HEREIN IS UNCLASSIFIED
L e serny lAJl?l0,0M,{ | TELETYPE UNIT () DATE_2liolgo BYSPs danlons
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WATERGATE SPECIAL PROSECUTION FORCE

LY O
‘ Memorandum

TO ! Mr. Clarence M. Kelley
Director
Federal Bureau of Investigation

OM : Henry S. Ruth
Deputy Special Prosecutor

SUBJECT: Investigative Request

t

e T el i - bt L A et

\
I &L—-—n‘ v

- Assec. Dir.
%*n Asst. Dir.:
¥ Admin.
DEPARTMENT Of o. Syst.

Affoirs I
::'WZ
DATE: November': h.,.,.;... -
' intell.
Loboratory

Pion. & Eval. _

Spec. inv.
Training

Legol Cown. _____
K Telephone Rm. __

Director Sec’y ___

It s ¢ t e attention of this office that
. EdwardgXSuargZARi Hijo may have been contacted by E. Howard
,Huns/dnd/or’Bernard Barker in February or March 1972. Suarez ' J

may ‘have been requested to participate in the various 111ega
activities directed by Hunt. Suarez was born in 1939, is the

son of a former Cuban Senator, and is currently ployed.as .,

- a teacher or professor. Cng,} LA 50 Bred - Mrarma 7/1_

gate related activities.

‘- Would the Bureau please interview Suarez to ascertain
0 ,‘what knowledge he might have of Hunt's and/or Barker's Water- ﬁ’

[ 394059 - 0% ﬁ’

3 NOV 14 1973
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Memorandum P o
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L
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TO Mr. Gebhardt%ﬁf DATE11/9/73 ‘ w:
hom

1- Mr. Gebhardt —
FROM :R. E. Long ;7*( . 1- Mr. Long ey —
R*/v 1- Mr. Nuzum Srec. bov.

0 Truiming
SUBJECT:JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. o~
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL Dicocrer Soc'y

h
a—

-

ALL INFORMAT:
HEREIN Ig/UNCLASSIFIED
/

DATE

o

N CONTAINED ~
2o _ BY SPalemi Omr.

L] L

COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72 ~
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS LI O ’\M_Wp\
This is to advise of the sentencing today by Chief

Judge John J. Sirica, U. S. District Court, Washington, D. C.,

of the remaining six of the seven Watergate defendants indicted
89/15/172.

J

James Walter McCord, who was found quilty in U. S. I 4
District Court, Washington, D. C., on 1/30/73 on all charges-—::ﬁi-‘
of the indictment which included one count of conspiracy;
three counts of Interception of Communications (IOC); two
counts of local burglary; and two counts of unlawful possession
of prohibitive intercepting devices, was sentenced to serve
one to five years.

Everette Howard Hunt, Jr., who pleaded guilty on
1/11/73 to all charges of the indictment which were one count
of conspiracy; three counts of IOC; and two counts of local.

burglary, was sentenced to serve 30
/39 - 4059 -
RAIZSY

and a $10,000 fine. .
REC-85

Bernard L. Barker, Eugenio Rolando Martinez,
Anthony Sturgis and Virgilio Ramon Gonzalez, each of whom
pleaded guilty on 1/15/73 to all charges of the indictment,
which included one count of conspiracy; two counts of IOC;
two counts of local burglary; and two counts of unlawful _
possession of prohibitive intercepting devices, were._gentenced
to serve: Barker - 18 months to_gix years, and Martinez,

sturgds_and Gopzalez one to four years. 3 NOV 14 1972

Geofge Gordon Liddy, charged similarly as w unt.. .
and who was convicted on all counts with McCord on 1/30/73, was

sentenced on 3/23/73 to serve an accumulative term of not less
than six years and eight months and not more than 20 years with
a fine of $40,000 for which he is to stand committed until paid.
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This relates to burglary of Democratic
National Committee Headquarters, Washington,

D. C., 6/17/72.

Richard Ben Veniste, Chief Watergate Team
Prosecutor, relayed the following confidential
information:

Through examination of subpoenaed U. S.
Secret Service (USSS) records, it was determined
that on 4/16/73, between 1:30 p.m., and 3:00
p.m., alarm to Room l147-S set off on two
occasions. This room, where confidential tape
recorder is housed, is inside locked cabinet
inside a closet. FBI requested to interview 2
USSS agents (security specialists) who entered
room on that date.

During attempts to interview these agents,
Special Agent in Charge Lewis Simms, Technical
Security Division, USSS, called SAC, WFO, and
requested that Edward Schmultz, General Counsel,
Treasury Department, be contacted regarding
interviews. This was done. Schmultz advised
he was coordinating all Watergate matters with
Watergate Special Prosecutor's Offige (WSPO)
and didn't take kindly to having FBI interview
USSS personnel without first being briefed by
WSPO in advance. Schmultz was made aware of FBI
investigative responsibility in Watergate
investigation; however, he declined to permxt
FBI interview the 2 USSS agents.

Above facts brought to attention WSPO by
WFO pointing out fact Schmultz impeding investi-
gation by refusing to permit interviews. WSPO
agreed and advised steps to be taken to have the
o 2 USSS agents brought before Judge Sirica on
r. Monday, 11/12/73. It is noted in previous con-
PR tacts with Schmultz he has refused to turn over :
certain records to FBI claiming he deals directly @
with WSPO and not FBI.

The above facts were also brought to the
attention of ranking members of the Special
Prosecutor's Office by Section Chief, Accounting
¥ and Fraud Section,
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FROM:  SAC, WFO (135-166) (P) (3P) e ,Z,HU - =

JAMES WALTER QC CORD, JR., ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL "
COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTOR, D.C. (WDC), 6/17/72.
PERJURY; 00J, (00:WFO),

IOC‘ s"*- Nv Q‘W

RE WASHINGTON FIELD OFFICE (WFO) TEL TO BUREAU TODAY.
THIS AFTERNOON, RICHARD BEN VENISTE, CHIEF WATERGATE

Sta “ﬂ

TEAM PROSECUTOR, CONTACTED WFO CASE AGENT AND RELAYED FOLLouxns 7
§  CONFIDENTIAL INFORMATION:

LAST WEEK DURING SUBPOENA MOTION BEFORE CHIEF JUDGE-JOQEfég
J. SIRICA, SECRET SERVICE PERSONNEL FOR WHITE HOUSE INTRODUCED ~- i

A COMPUTER PRINT OUT OF ALARM ACTIVIATIONS THROUGHOUT EXECUTIVE . ¥ |

- OFFICE BUILDING. EXAMINATION OF PRINT OUT DETERMINED THAT DII

298 - APRIL 16, 1973 BETWEEN 1332 P M. AND 3:@9 P. n., ALARHiEB foon,
o ¥ s i‘gk ’.w

= 35147-5, VAS SET OFF ON TWO OCCASIONS. THIS IS ROOH WHERE

4 RECES /39 - %O 7

4 TROVERSIAL TAPE RECORDER IS HOUSED, INSIDE A LOCKED CABINET, '« = w-%
,-,_‘ N .J";_ R _h N .
P [#5(D% A CLOSET. BEN VENISTE DISCOVERED THIS ENTRY DURING '
g':"“‘ 3 NOV 1Q1q73
s T01AY S PROCEEDINGS AND REQUESTED FBI LOCATE AND INTERVIEW . U R
{8t END PacE oMe - RN CEAINER
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THOSE TwO PERSONNEL OF THE SECRET SERVICE, WHO ENTERED ROON = %%gtA

Ef"iﬁ

ON THAT DATE. DISCREET CONTACT WITH SECRET SERVICE DETERHIUED T

l"
WERE THE Tw0 PERSONS

WHOSE NAMES APPEARED ON THE PRINT OUT. 1T WAS LEARNED THATY

THESE TWO MEN ARE SECURITY SPECIALIST FOR SECRET SERVICE. 111{;“ s
WAS DETERMINED THROUGH CONVERSATION WITH ASAC OF SECRET SERVICE'%*“S*“'
THAT THEY “CHANGE TAPES IN THAT ROOM™. S

ATTEMPTS WERE IN PROCESS OF BEING MADE TO INTERVIEW kfﬂm:;f;;;;gﬁ.
THESE PERSONS AS REQUESTED BY BEN VENISTER, WHEN SAC, WFO |
RECEIVED TELEPHONE CALL FROM LEWIS SIMMS, SAC, TECHNICAL

SECURITY DIVISION, SECRET SERVICE WwHO ADVISED SAC, WFO CON- .

e
"

~IACT GENERALACOUNSEL OF TREASURY DEPARTMENT. THIS WAS DONE. =
. EDWA CHMULTZ, WHO IS TREASURY, GENERAL COUNSEL, ADVISED . :#i*"

v

HE‘IS COORDINATING ALL WATERGATE MATTERS INVOLVING rﬁaasuavﬁg’

PEPARTMENT WITH SPECIAL PROSECUTOR'S OFFICE AND DOESN®T TAKE — e wiin
_ KINDLY TO HAVING FBI INTERVIEWING SECRET SERVICE PERSONNEL . -
, WITHOUT FIRST BEING BRIEFED BY WSPO IN ADVANCE. SCHMULTZ
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PAGE THREE
FBI INTERVIEWS OF THE TwO SECRET SERVICE PERSONNEL'.

ABOVE FACTS BROUGHT TO ATTENTION OF ASSISTANT SPECIAL - ..
PROSECUTOR GEORGE FRAMPTON, WHO IS BEN VENISTE'S ASSISTANT.
FRAMPTON WAS MADE AWARE OF ALL CONVERSATIONS AND THE FaCT *
THAT SCHMULTZ IS IMPEDING INVESTIGATION BY REFUSING TO o
PERMIT INTERVIEWS. FRAMPTON AGREED AND INFORMED THAT THIS
B8]  MATTER WOULD BE BROUGHT TO ATTENTION OF PROPER PERSONNEL
B 5 IMMEDIATELY AND THAT STEPS WOULD BE TAXEN TO HAVE THE Two
> . SECRET SERVICE PERSONS BEFORE JUDGE SIRICA ON MONDAY. rusnzl "%3
38 . vas NO MENTION OF ANY COOPERATION BETWEEN WATERGATE PROSE-
CUTING TEAM AND SCHMULTZ; HOWEVER, 1T IS XNOWN THAT ON
#  PREVIOUS CONTACT WITH SCHMULTZ, HE REFUSED TO TURN OVER
f?.%ﬁ CERTAIN RECORDS 16 FBI CLAIMING HE DEALS DIRECTLY WITH

8 2" WSPO AND nor FBI.
) ABOVE FOR INFORNATION PURPOSES ONLY IN THE EVENT
. SCHMULTZ IS SUMMONED BEFORE THE COURT BY BEN VENISf: 0
o EXPLAIN HIS ACTIONS REGARDING DENIAL OF FBI AGENTS 1O PRk

1.,7
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., was/were forwarded to them for direct response to you.

—  Page(s) referred for consultation to the following government agency{ies);
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JANES WALTER NC CORD, JR., AND OYNERS R
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Special Prosecution Porce, conceraing

Bveretts Nowvard Hunt, :r.. is Madrid, 8pain, during the o i
poriod June 29 through July 3, 1972, and

of this Bureau dated Octoberxr 25, 1973,

\&mSOIVLGﬂ number was A 11 302142,

After unasuccessful attempts to Iocnto any reoord

pieio. - for MEs. Ross, on August 19, 1972, the United States Depart-:
. Ment of State advised that her Immigration and Hatnrullsatlou

MAILED 3 ..

NOV 27 19%3

[ e

A FBI

—ran

TELETYPE UNIT{_]

HEREIN IS UNCLASSIFIED EXCEPT
WHERE SHOWN OTHERWISE.

Raference is mads to the xequest of James Beal,
the alleged stay of

the memorandem
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files of this mou“ b\
wcwnuu a0 identifiable iaforma
8, Honlica Ross, nee Beminario Wright and ﬁ
Joseph W. Moantgomery. Additionally, there is no informatioa °
to indicate that Everette Howard Huat, Jr., ever used the
alias Duncan Ross. The Special Prosecution Force will be
advised of sadditional information as it {s received,

This document coantains neither recommeandations
nor conclusions of the FBI. It is the property of the FiX R
and is loaned to your ageacy; it and {ts contents are mot¢ . .- . .-
te be distributed outside your agenay. , . '

Original and one foﬁvarded to éPF by 0-14 ﬂis‘d
one cc to Wro QU by airtel, this date. ..
— e — -

Tt
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1 Document{s) originating with the following government agency(ies)
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Date: 311/19/73 :
{
Transmit the following in (Type in plaintest or code) }
i
Vie___ A JTRTERI o) %’
________________________________________________ Lo
TO: DIRECTOR, FBI (139-4089) —
4 (Attention: Accounting and Fraud Section,
ff Watergate Unit)
t ' FROM: SAC, MIAMI  (139-328) (P)

Jx“ﬂ JAMES WALTER chom), JR.; %f 3
ET AL g"‘

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS,

6/17/72

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
(00: Washington Field Office)

ReBumirtel to Miami, 11/9/73, - J_
Enclosed for the Buréau are six coples of an LHM :
dated and captioned as above, -

One copy of this LHM is being furnished the Washington
Fleld Office for information,

The other ggvernment agency mentioned in LHM is INS,
Miami, Fla,
' ‘SP&bﬁIO-IQ-I Atin B(.H'UCAHS”'L

_ JL,N f&u\.v'-l[ 73 L
- A edroie d TG GK’ t/

@ Bureau (Enc,6)ENCLOSURE ' ”/ 4 T el
1- Wash,Fileld Office (139-166) (Enc.1)(Info) < 7
e o r 4SS
WFG, m L3/ -

ALL INFORMATION CONTAINED 17 NOV 88-1973
HEREIN IS UNCLASSIFIED APW_

DATE___ “islvo  BYSPA Reigms ™

.-

7 A‘

Appioved:'

Sent M Per w

t in Charge U.S.Government Printing Office: 1072 — 456.574
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Ploase Eefer s Wami, Florida | '"»

File No. 139-328 November 19, 1973

JAMES WALTER MC CORD, JR.;

ET AL

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS,

June 17, 1972

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

By communication dated November 7, 1973, HENRY S,
RUTH, Deputy Special Prosecutor, advised that information
had come to his attention that one EDWARDO SUAREZ RIVA
} HIJO may have beeh contacted by E, HOWARD HUNT and/or
BERNARD BARKER in February or March, 1972, SUAREZ may
have been requested to participate in the various illegal
activities directed by HUNT, SUAREZ was born in 1939, is
the son of a former Cuban Senator, and is currently employed as

a tassrhar or nrafoccnr Nanntr SrnasadoT Dreacanntnr DIFPT wa
- N A A B A ha WA DOVA S Ll A § ¥ LI e A K&UGG\»“UUL WAL AT

quested that SUAREZ be interviewed,

The files of the Miamil office of the Federal Bureau
of Investligation reflect the following information of interest:

In June, 1972, a review of the records of the Florida
State Real Estate Commission, State Office Building, Winter

Park, Florida, reflected that in an application for registra-
'l-'lnn sg 8 renal estate hroker. RERNARD L. BARKER of 5220 N W

e RS W WA A waARTS A& AFAAVAISAALAr i) AreALLSRLIAN i W A TV g

4th Street, Miaml, Florida, had listed as a reference one
EDWARD SUAREZ, a teacher, residing at 6250 Bird Road, Apart-
ment 1-A, Miami, Florida, These records further reflected
that in his application for registration as a real estate
salesman dated October 29, 1968, BARKER had also listed as
a reference one EDDIE SUAREZ RIVAS a professor, 2924 Day
Avenue, Apartment 112, Coconut Grove, Florida, N

In Hnrnh- 'IQR'«'I- another government agency which con-

ducts intelligence 1nvestigations advised that EDUARDO SUAREZ-
RIVAS y MORALES, Alien Registration Number A13 312 704, was
born January 8, 1935 at Havana, Cuba and had arrived in the
Unlted States December 24, 1962 in the Cuban Prisoner Excbange.

1Uwle £
CLASS. & EXT Brsu Jtm.l m&

ALL INFORMATION CONTAINED REASOK-FCIN II, 1-2.4.2 5
HEREIN IS UNCLA%S*FIED EXCEPT DATE OF REVIEY niy

29 Yo¥qg - Z;l_é;ifsjfs

WHERE SHOWN OTHERWISE,
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SUAREZ was a member of the Revolutionary Recovery Movement,
an anti-CASTRO organization, and had been a prigoner in

the Isle of Pines Prison whenh he was released along with
the Brigade prisoners on December 24, 1962, SUAREZ was
reported to be one of four Cuban prisoners released along
with mombers of the Cuban Rr'lo-.rln 2508 hv the Cuban Govern-
ment to make up for some of those in the Brigade who had
died in the prison in Cuba, BSUAREZ took up residence at
4766 Alton Road, Miami Beach, Florida, with his father,
EDUARDO SUAREZ-RIVAS, His father was formerly the president
of tthCuban Senate during the presidency of CARLOS PRIO
SOCARRAS,

In April, 1969, this government agency advised that
EDUARDO SUAREZ-~RIVAS, Social Security Number 262-78-9421,
resided at 312 Madeira Street, Coral Gahles, Florida, and
wag employed as & teacher by the Dade County Board of Educa-
tion, 1410 N.E, 2nd Avenue, Miami, Florida,

On November 14, 1973, DONALD A, JONES, Administration
and Records Supervisor, Dade County Board of Education, 1410 -
N.E, 2nd Avenue, Miami, Florida, advised that EDUARDO SUAREZ-
RIVAS y MORALES of 6031 S,W, 96 Avenue, Miami, Florida, was
carried on thejgr rolls under the name of EDUARDO RIVAS, Employee
Number 41808, Social Security Number 262-~78-9421, He advised
that RIVAS was currently on a leave of absence and was working
with the City of Miami Police Department,
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lay Enforcoment Assistance Program,

he bad been employed for six years bv
of BEducation and was curreatly ea leave
above assigmment, e said he was alse
texr for svening classes At the Niami

n and at Dade Community
of Engligh, Bocial Btudies,
stated that e is commonly kuowns
enpleyment records are eurreatly
Re gtated his father, REDUARDO SUARRZ-RIVAS,
was President eof the Cuban Senate during the mresidency af

sS4 s _— - = o = - o ——

CARLOS PRIC SOCARRAS and Mad efficially changedhis mame to -
EDUARDO RIVAS after takimg wp m:hhm An the United Btates.

He stated that de, hingpelf, wazs &8 manber of the Nevelun~
tionary Recovery Movesent (MRR), beth Am Cuba and Sa the
United States. He stated that his twe brethers, GRORGE
JOHN AIBERT, were captured An the Bay of Pigs invas
stated be di_d not yarticipate in ths Snvagion becavss he was
already ir iail £n Cuba for anti-CASTRO setivity. Ne stated
::thotmuthnm-oo! the prisoners ot hrigade

Decomber, 1062, he was Alsmo released Irom prisen aad
panied his hrothers to the United States, Ne stated
subsequently became active in the ERR the Niamt area.

'k

He said be never had any persenal
to the best ¢f ero::!loctm, and ger
with any Mtoergate activity., C

He stated that he knew BERNAR
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nev diverced, was MARIA ELENA's beat friend and, eohseeuently
he had congiderable social contact with the BARKER family,

He stated be had also been hired several years age by

BERKARD BARKER when he was Assistant Manager of the G, C,
Murphy Company, Central Shopping Plaza, for part~-time work
during & period when he, himself, was under financial pressure,
He stated in recent years, BARKER had operated a real estate
office in the Habama Vieja Bhepping Center next to the
Autentice Party Headquarters and that he used to visit BARKER
after attending meetings of this erganizatien, He identified
the Autentice Party as an anti~CASTRO group whieh had & broad
base in the Cuban community, He stated this effice was lo-
cated en the second floor of an office building in this shepping
center located at N W, 23 Avenue and 7 Street, in the heart eof
the Cuban business community,

He stated that although he had social centact with the
BARKERs during the past several years, he had never been seli-
cited by BARKER to engage in any illegal or Waterghte-related
activity, He stated he had no knowledge eof BARKER's involvement
ih this activity prior te his arrest in June, 1972, at Washingten,
D.C, Be stated that mince BARKER's wrrest, he hag been in con-
tact on gseveral occasions with his wife, CLARA BARKER, and
with his deughter, MARIA ELENA MOFFETT, by telephone,

He stated that he was acquainted with ROLANDO MARTINEZ
and VIRGILIO GONZALRZ as members of the Autentico FParty and
recalls seeing them at meetings of this group in the office
pext to BARKER's real estate office, He stated that he had '~
known FRANK FIORINI since sometime in 1963 when he met him in
connection wvith some MRR activity. He stated that it was enly
a ecasual meeting and he was not sure of FIORINI's involvement
with the MRR, He stated that he has since been acquainted with
FIORINI's general reputation as & soldier of fortune,

He stated that he has had no contact by ROIANDO MARTINYZ,
 YARGILIO GONZALEZ, FRANK FIORINI, or any of their associaies
. in connection with any Watergate activity, and he siated that he
* had no knovledge of their activity in this matter prier t?rthotr'
arrest, 1350 S
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RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.; B
ET AL
PROPERTY OF FBI--This document contains neither
recommendations nor conclusions of the FBI, It is the
property of the FBI and is loaned to your agency; it and
its contents are not to be distributed outside your
agency.
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FBI
Dute:11/21/73 ;.e'

Transmit the following in

(Type in plaintext or code)

. AIR TEL AIRMAIL !

\‘ﬁr TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
FROM: SAC, WFO (139-166) P

JAMES WALER% CORD, JR., BKA, ETAL;
Burglary, Democratic National Committee
Headquarters, Washington, D.C. 6/17/72.
I0C; 0QJ; PERJURY
00:WFO
Re WFO airtel to Bureau 9/29/73, no cc to Milwaukee.

Enclosed for assistante of Milwaukee is copy of memo D
dated 9/27/73 from GERRY GOLDMAN, Special Prosecutor's Office
requesting interview of Mfrs. LYN RAE GREGORY.

DT For info of the BUreau and Milwaukee, GOCDMAN today

requested FBI assistancé in locating and intervievwing
CAROL mg@z former Secretary at White House, on =~
staff H.R. . to be interviewed along same li.nes
as RY interview, with particular interest centering around
"Political Matters" memoranda of March and April, 1972, Also

BLAKE should be examined along the lines of her knowledge, i{f an

of "SEDAN CHAIR" memos and what they consisted of and who was
receiving them.

The attached memo, o which the Bureau has already gg 4
received in refereneed airtel, is self explanatory. Bowever. on ﬁ =
page three, under '"Objective of the Interview", BLAKE's name has’

been inserted in piace of GREGORY, REG-BU/B% C/ﬁ?f- 3&5

Confidenttal source at the White House advisdd, BLAKE
worked as Secretary to ALEXANDER BUTTERFIELD; later, same position
for BRUCE KERKLI. Later she was transfered to the EOB where she
answered mail, She resigned in May, 1973 and can be ré&the 5

*'+ ALL INFORMATION CONTAINED _ (g
g :‘;ﬁ::ke Cencls. 1) HEREIN IS UNcLAsSIFIED 'S MO
L,L_uzo___miﬂe /Q DATE__ Jliel¥® _BYSP4 JRAIDMS e
/ ’/ ;
Vi
gro x:QE_C._4__!_g+Z_3___ J / Sent M Per ol
Special Agent in Chfrge U.S.Gavernment Printing Office: 1972 — 455-574
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North 100, 16th Stwet, Wauwatosa, Wisconsin.

MILWAUKEE, AT WAUWATOSA, WISCONSIN

Locate and interview CAROL ANN BLAKE, nee RENZ, as requested
by Watergate Special Prosecution Fbrce.

Results of interview should reach WFO no later than 11/30/73.




mmames L wy

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum :

* DIRECTOR, FBI (139-4089) ‘ DATE: 11/21/73

ég;:yalAe/'WFo (139-166) (P)

mngzcr

JAMES WALTER MC CORD, JR., aka
Et Al.

BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D.C., JUNE 17, 1972
10C; 0J; PERJURY

{(00:WFO)

ReCGletter to the Bureau, dated 9/28/73.

On 11/7/73 GEORGE FRAMPTON, Asslstant Special Water-
gate Prosecutor, was contacted in order to determine what _
prosecution, 1f any, was being contemplated by the Prosecutor's
Office in connection with MICHAEL MARCUS STEVENS. Mr.

FRAMPTON advised that at the present time no decision had
been made regarding prosecution of STEVENS inasmuch as the
Watergate force was spending a majority of 1ts time 1inves-
tigating the Obstruction of Justice and Perjury aspects of the
original Watergate investigation. ‘_5\3}

On 11/20/73 Mr. FRAMPTON was again contacted for his
opinion and he stated that he sti1ll has not had the opportunlty
to completely review the facts surrounding any possible prosecu- o
tion of STEVENS. He 4id state, however, that within a very
shiort time he intended to meet with the Washington Field Office
Case Agent to discuss various matters pertaining to the Water-<
gate investigation and hopefully would by that time, have an
opinion as to whether or not prosecution would be warranted
against STEVENS,

WFO wlll advise the Bureau and Chicago of any con-
templated action agalnst STEVENS.

B REG- g9
D Chieano (135-263) (239 yovq . oS/

1 - WFO
ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED .of\.
AJL:cmr DATE__ Jltolyo BYSPaemloms
(5)
" i -:: E 4 1&33

AT
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8  TITLE EIGHTEEN, UNITED STATES CODE, SECTION 1623, IR

§8  SECONDLY, HE IS CHARGED WITH TELLING THE GRAND JURY THAT. .

A S _x)

: ~ ’
_i,JlL A Do ‘l . w
- . GO of v f Ao D 3
( ; ﬂdUMCAHO’\S SECTICN Admin
omp. Spst _
. L ) /J
MRG2E WF PLAIN N
528 PM URGENT 11-29-73 WWC TELE TYPE
03 DIRECTOR, FBI (139-4889) i
8pec. lnv, -
oM c 9-166 Traini
iﬁyvi”' SAC, WFO (139-166) (P) (2P) Training -
| . Telephone Rm, _
O Director Sec'y ___

JAMES WALTER MC CORD, JR., AKA} ET AL, BURGLARY, DEMOCRATIC L
NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C, 6/17/72.
IOC; 00Js PERJURY.
REWFOTELCALL TO BU THIS DATE. \\
FEDERAL GRAND JURY HAD RETURNED FOUR COUNT INDICTMENT
CHARGING FORMER WHITE HOUSE AIDE DWIGHT L. CHAPIN WITH MAKING
FALSE DECLARATION BEFORE FEDERAL GRAND JURY, VIOLATION-OF

INDICTMENT CHARGES CHAPIN WITH MAKING FALSE STATEMENT
TO THE EFFECT THAT HE DID NOT DISCUSS IN ANY WAY THE DJIS-
TRIBUTION OF CAMPAIGN LITERATURE WITH DONALD SEGRETTI,.

u~: TOLD SEGRETTI TO "TALK TO THE FBI®, THIRDLY, DENIED -~

ANY INTEREST OR DENIED GIVING SEGRETITI INSTRUCTIO %ux % QL. SC(
N TLY, c?nu

RESPECT TO ANY SINGLE OR PARTICULAR;‘%%;J%DA‘I%

ODFNIED BFFORE THE GRAND JURY "I NEVER KNEW wmfﬂs et et | . \\ M
y oA \ — . ‘ lln
END PAGE OBRE,. ; e B NOV 30 1973 " l{‘ \
g ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED >

_,;' " DATE____ 7l ialge BYsP4frm) OmS



PAGE TwO.
PAID.® CHAPIN ALSO DENIED KNOWING THE AMOUNT OF MONEY
HERBERT KA‘BACH WAS PAYING TO SEGRETTI,

WFO FILL FOLLOW ARRAIGNMENT OF CHAPIN SET FOR TWO
WEEKS FROM TODAY.
END,

HOLD AFTER ACK FOR ONE TEL

MES FBIHQ
HOLD

—
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FEDERAL BUREAU OF INVE"TIGATION

S o

{5 = ‘ N
'-' ERSATING QFFICE OFFICE OF ORIGIN DATE INVESTIGATIVE PERIND .
£ ‘WASHINGTON FIELD OFFICE WASHINGTON FIELD 11/26/73 7/4/73 - 11/1943
_; TITLE OF CASE g REPORT MADE BY T |TYRED By
7 JAHES WALTER CORD, JR,, AKA, ETAL; SA ANGELO J. LANO /3 a3l
4% /|Burglary, Democratic National i CRARACTER OF CASE —
9k JCommittee Headquarters, Washington, o
": D.C. June 17, 1972 10C; 00J; PERJURY g (5
WA7~TT |
= | | . WAM Mgé WC-
£% REFERENCES:
} . Alexandria letter to WFO, 7/11/73. '
1o (v WFO teletype to Bureau 9/26/73
S WFO teletype to Bureau 9/27/73.
i San Francisco teletype to Bureau, 9/27/73.
WFO airtel to Bureau 9/29/73.
¢t Las Angeles teletype to Bureau, 10/3/73.
g sl Los Angeles airtels to WFO, 10/4, 10 & 19/73.
. oY WFO teletype to Bureau 10/12/73.
. 47 San Francisco lLet to WFO, 10/5/73.
' Newark teletype to Bureau, 10/15/73,
A Los Angeles airtel to WFO, 1148/73.

WFO teletype to Los Angeles 11/9/73.

Los Angeles airtel to WFO, 11/12/73,. . 7
’ WFO teletype to Los Angeles, 11/15/73. R Wi sl
Wm,eles airtel to WFO, 11/16/73. :
vy ol ACCOMPLISHMENTS CLAIMED 3 NONE ACQUIT-] case mas szun: ;
convic | ruc. FiNES SAVINGS recoveries § TALS
N PENDING OVER ONE YEAR X JY&s [TIno

PENDING PROSECUTION

1 $10 ,000 : OVER BIX MONTHE Xves [Jno
APPROVED, O4 M B e amaeNT . DONOT WRITE IN SPACES BELOW ~ 157 °
COPIES MADK: % t ey h

Ry p@7wﬁ“-.

- Bureau (139-4 89)%1’1(:13.3
.1 - Los Angeles (139-506) ihfd
1 - Mlami (139-328) info * RE
2 - WFO (139-166) - ﬁ <

AL INFORMATION CONTATNE
< HEREIN IS UNCLASSTFIEN. e

SN v iotationy, Q ATE

Agency P S SPF; e &,V N ” "__v, 2
Request Recd. Q/ v 3y =
Ducrwt. | | SO
i‘.‘i“ Fwe ,:,_U N o
84 JAN 281974, c;-;;;a“ —

oae, Ty A ;.,“"; .
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WF 139-166 -B- .
ENCLOSURES:
Trnlancad for the Bureauy arse (2) conies of Parole Renort
LR 4 WVOTW AWA WK, LUATUHW BAT W wWPALD Wa fWMaVE F 4 55

ADMINISTRATIVE: Q;‘ Y/ : ;:';;,{l

4
Conf:ldential Source,_ prrovided information set
forth in this report pertaining to time of day a call was placed with-
in the Los Angeles Division.

It is pointed out that this report also contains FD 302s
reflecting investigation by auxiliary offices which were inadvertenly
ommitted from WFO's previous report.

Information coples of this report are being subihitted to
Los Angeles and Miami in view of the investigation conducted by
those offices of which the Bureau was not made aware of by virtue
of FD 302s.

As the Bureau is aware, under the existing set up at the
Office of the Watergate Special Proseuctor, 1425 K Street, NW,
Washington, D.C. certain investigative requests pertaining to
the '"Watergate" case itself are telephonically furnished by a
member of that investigative ''team'" or given to WFO case agent
in person. These requests are then relayed to the Bureau and
the Field offices by airtel or teletype depending on the
urgency of the situation.

Washington Field is ciaiming one conviction for JAMES
WALTER MC CORD, JR., since he was the only subject not sentenced
on March 23, 1973. Washington Field is also claiming $10,000
under the "fines" category, since the fine was imposed on EVERETTE
HOWARD HUNT, Jr. at the time of his sentencing. -

WASHINGTON FIELD will forward dmended disposition sheets
to FBI Ident to reflect snetences imposed as of November 9, 1973..

WASHINGTON FIELD OFFICE

Will continue to pursue investigative leads forwarded by :ﬁ% .

COVER PAGE
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" UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION I -
. . , o R D _.”Ef
Copy te: & : | ‘ '  ?f | - = o
Reptoh  SA ANGELO J. LANO | ’  Omen washington. D.C.
Dose: 11/26/73 R
Fleld Office File :139-166 S Baceos File ;| 139'4089

Toie, BERNARD L. BARKER;
- VIRGILIO R..GONZALEZ;
EVERETTE HOWARD HUNT, Jr.;
GEORGE GORDON LIDDY; | |
mxxxx  EUGENIO ROLANDO MARTINEZ - Y -CREAGA;
JAMES WALTER MC CORD, JR.;
FRANK ANTHONY STURGIS.

SOHOEMM
CHARACTER: INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS'JALL INFORMATION CONTAI
. : e : m
ggmrﬁggn N OF JUSTICE; HEREIN IS UNCLASSIFIED
. DATE__Tliolge  BYSPa

SYNOPSIS: MANYON M, MILLICAN, while employed at CREP deli.vered 3
packages from FRED LA RUE to WILLIAM O, BITTMAN,

Pty L A0 I AkL.is ALY ] e ot a

FRED ‘I'HOMAS ASBELL, delivered 3 packages for LA RUE ‘(.2)

to BITIMAN (1) to PETER MAROULIS, while ASBELL with CREP,
-InVestigation at Miamiy Fla. re: travel of JEB S. MAGRUDER
on 4/1 or 2/73 was negative. Investigation at Newporter

= Inn Hotel, Newport Beach, Calif regarding record of

al CLARK MC GREGOR long distance 'toll call on 7/6/72 set

&2 forth. MC GREGOR toll slip located after service of .i..'»

Fo subpoena for KENN C. MORGAN at Newport Beach, u&l‘f.’ﬁm

= LYN RAE MC CLINTOCK, former WHO Secretary, interviewed . .. .
= regarding her work for H.R. HALDEMAN.and GORDON STRACHAN,

ZROGER FLETCHER GREAVES interviewed and advised he worked
“for HERBERT "BART' PORTER using code name “SEDAN CHAIR".
CATHERINE DELORES EMORY former second Secretary to -
'HALDEMAN interviewed and advised on occasfon typed 3 to 4
dPolitical Matters" memoranda for GORDON STRACHAN, LR
Recalled reading references in memo concerning “Confidential
sources'. 11/9/73, Chief Judge JOHN J, SIRICA imposed
final sentences on BARKER, GONZALEZ, HUNT, MARTINEZ,
MC CORD and STURGIS

.Jm; g 5o tW
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This document containg nnther recormmendations nor conclusions of the FBI, It is the property of the FBI and s loaned to your agency; it and its contents
are ot to be distributed outside your agency.

T T TR AT RGN T Y ST SR e TR TR T T T e




o mm Wc'ctto‘.n.ootootoooc-lilliiiti,giig
St “m l'. mot'Q;i..Q.lf'.oq.y‘togopnpbgto
m . ”Imovuttocotbt!.oooopooiptotigoil » Og’
_ GENE RURTZ, EASTEN Shrr NS eargnhs
‘UYLLYAM CHRISTIAM #m e-—--‘-'-u_tugﬁpvg PR
_ ; m I, Jl'ubcnu",u'n,-urpnuuutwti"?‘gngﬁlvﬁ%ﬁ#
- t“_‘_ m C. mchipgtnfn s o‘lvq)qootttﬁl! i’g, ioc‘&{“
M llm mm..-oc.t-co.i.ooooovoc.-..-ooc-o.oo Y
. KEME C. mm.....u...4...»-..-.-....... ocio"‘ :
f¢ NEWPORTER INM POLL m, 7",7:--..;-#&# o‘b;qf;’gol’t"_
 BEVERLY ”mu&-unﬂ _inﬂug-ugqiﬂtm; taifp;a_.
m mm.non-nputtgpi’uahﬂeni’oc-ufpf-t ’nS

W Asn  TRAY W A weue W A S —

,.\ KPR TRIASPRE) o mum l-aoilouuuo‘ocuuﬂalcntq '_‘fi!l'
Co IICHAID HA'HRS.,.-...."--.u-n.-.u-.t. dSeqei "’Q‘t‘to"
BT EDWARD l!. llm. h.' NREVPORTXR m...f&qn‘q!nﬂi i.ﬁgn

2 . . - 7' . - K 3 “#:‘3"."‘ ' 2 &
o T _ R e v T s e R
T m .‘0 Moc.sot0ooﬁonogtootb‘t;ilail.ti‘obo‘p'i
. m!‘ mmqo.th....lo...t....‘.....qp*g..
‘ m m m..,.dopg.0oo‘qb|....‘.;.j '45...3 i? g

- KENN €, ml...d.u.u... QQ!'OOQ.GQQQ;;'!“'.!.. o L”t’.
‘&ﬁ- l!! RAR iy ; “,,O%m__ »
m W.'.....’.‘..?‘,'.‘,.'.""'"!ﬁ'&!'.l
. mmm(qb)‘ittti-p.(qg...;.*..t“..".‘i - ‘
| BOCER FLETCHER GREAVES.,, v ..45 HERLICI S,
Sy -t‘:_,_._f-; o 3 3 . Sl Yo KLY,
b v bas

Junxcm. mmm...'..‘.’.’..’.".”:’.,'..g;i.‘,‘,,
» .e."*f' o , 7-
JOHI m‘ m.lr’uduioootio;-ntouo'uo




-

B s L et ot TR i astes a0 L = O S TSI

FD-202 (Rev. 4-15-84) { - ) e
. - R . A * -
: . C\ . s b
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Date 7720773

IRWIN g %vawmm-mmmer »
“MNew_Yorky ‘ arvey Bennett Associates, :

Certificd Public Accountants, 317 Nerth Avenuve, New
Rachelle, New York, was interviewed at his offlce in

New Rochelle cerning the $20,000 payrent received
by VICT in 1972, ,

SHULMAN adiised that he does income tax returns
for VICTOR and PATPICIA LASKY and does not manage their
accounts on a regular basis, He made available a vear-end
work sheet made out by PATPICIA LASKY, believed by SHULMAN
to be in her own handwriting, listing the LASKYs'! inccme
for 1972. This sheet revealed an entrv for $20,000 for
VICTOR LASKY from the Financial Committee to Pe-elect
the President, and the entry was dated May 17, 1973,

The sum was entered under a column headed "Freelance-
Mapazines, Books, Newspapers"

SHULMAN stated that he was in contact with
Mrs. LASKY on Julv 3, 1973, concernine the entry, and
it was her opinion that she had entered the Mav 17, 1972
As%+a in awvman and That Tha rate ehould be April 17? tMt7 .
She advised SHULMAN that LASKY did not meet with JEB
MAGRUDER in Mav. SHULMAN stated he had no other records
concerning this entry. .

Included on the work sheet was an entry dated
July 11, 1972, disclosing a payment to PATRICIA LASKY
from fhp 'P\h:a'nr'-'\ al Committee to Pe-elect the President

in the amount of $92,750, SHULMAN produced a W-2 form
from the Financial Commlttee to Pe-elect the President
show;ng the sum $9,750 as income paid to PATRICIA

LASKY in 1972,

7/8/73 _ New Rochelle, New York

On File #
SAs JOHN T. DOWNEY and :
- &
by PHILLIP M, BROOKS/PMB:ji Date dictateg 778773
T a
Thin ¢ocument contains neither tecommendantions nor conclusions of the FBI. N iy the property of the FI31 and is loancd to

your agencey; it and its contents ere not Lo be distribuled outeide your agency.
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Mr._MANYON MoARTILICAN, Coneultant, Political

ngyugc‘ﬁ'ié LL Grt R‘“'&’ A‘E&rtmel"‘s ev.l. NOTLN m'
Algﬁéﬁgiiﬁjzyzzgiﬁié:faas Interviewed at the Alexandria y¢44
Division. At the outset of the interview, SA LESLIE B.‘-“"_ESC_
CHISHOLM advised MILLICAN of the nature of the investigatiom

and that the SAS would like to question him concerning Cf
certain deliveries he made to WILLIAM O, BITTMAN from /h
FRED C. LA RUE. MILLICAN was advised of certain rights -—
and he executed a "Voluntary Appearance; Advice of Rights"

form. MILLICAN advised as follows',SbCSLcwﬁh ?7}(__24Z.¢Q245

MILLICAN was employed by the "Committee for the
Re-election of the President” (CRP) on July 18, 1972, and he
served as National Director, Canvass Control and Accountability
Section of the Political Division. In this position MILLICAN
planned and directed a nationwide door to door canvass for
the President which resulted in 23 million voter households
being contacted. MILLICAN was formerly Executive Director,
Alabama State Republlcan Party, from June, 1962, to December 31,
1966, and he operated as a paid Political Hanagemen»
Consultant from his home in Birmingham, Alabama, working for
the Republican Party and various candidates in a number of
geographical locations, until he joined the CRP.

MILLICAN worked under FREDERICK V. MALEK, Deputy
Director, Political Division, CRP and JERRY JONES, who was
MALEK's assistant. MILLICAN reported the results of his
work to MALEK on a weekly ba31s MILLICAN was recommended

o 2 2 . la ot P ~ MDD -~ WA LTS
. for the position he had with the CRP tu MALEK by FRED LA RUE.

MILLICAN first met LA RUE in the latter part of
.1962. LA RUE was at that time the Republican National
Committeeman from Mississippi and MILLICAN met him on a trip -
to a Republican National Committee meetlng in Washington, i
D. C. MILLICAN has been vaualnted with LA RUE on a 1~
business and social basis since that time. -

L ¥ §

h R mm oy e

MILLICAN is also a close pEI’bUlldl friend of Miss LAURA

FREDERICK, who is LA RUE's secretary,’ MILLICAN has known
FREDERICK since February, 1964, when she was associated with

Interviewed o 7/1/23 o__Alexandria, Virginia .. AX 139-18 -
SA JAMES E. OTT, JR. and . -
_SA_LESLIE B,_cmsuom_m_mcimgwk berdiord_____ 1/10/73

Tha docomant contpms reither retommendations nor conclusions of the FBL K ay the p‘!opeﬂr of the FBE ond is loansd 1o your agency,

W oand i fonlents are not do be doiribured ouhnide your ogency. .
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the Republican Party in Alabama. FREDERICK worked for
MILLICAN in Alabama and later became LA RUE's secretary
in 1968. '

In the latter part of June, 1972, MILLICAN was in

‘contact with LA RUE and LA RUE told MILLICAN to stay loose, -

which MILLICAN construed to mean he should not get tied up

which MILLICAN construed mean he should not get tied up
with any other candidate, because it looked like he was going
to need him with the CRP. On Monday, July 3, 1972, LA RUE
told MILLICAN to come to Washington, D, C., and LA RUE sent
MILLICAN to see MALEK on July 5, 1972, who outlined the job
he wanted MILLICAN to perform for the CRP.

MILLICAN received a telephone call from LA RUE

on July 6, 1973.. At this time, LA RUE told MILLICAN he

had talked with rederal Bureau of Investigation (FBI) Agents -
and had given MILLICAN's name to them as an individual who

had delivered certain packages to WILLIAM O. BITTMAN at LA RUE'

request. MILLICAN denied he has ever met or spoke with
BITTMAN and he knows him only by name and publicity he has '
read in the newspapers. _f-

LA RUE requested MILLICAN to deliver three packages
to BITTMAN's home. LA RUE furnished MILLICAN with written
instructions as to how to get to BITTMAN's home on Bradley
Boulevard, Potomac, Maryland The packages LA RUE requested
MILLICAN to place in BITTMAN's mail box were brown manila envelopes
approximately ten inches by twelve inches, and about half an

“inch thick, and were taped with a filament type tape. LA RUE .

told MILLICAN that the packages contained papers and MILLICAN
assumed they were legal papers. LA RUE did not give'MILLICAN
any explanation concerning why he was sending the package Ff
to BITTMAN and MILLICAN asked no questions concerning the -~

.matter.

MILLICAN delivered the first package about February,
1973, On this occasion MILLICAN had dinner at LA RUE's apartment
at the Watergate, in Washington, D. C. Present at the apartment
were LA RUE, LAURA FREDERICK, MILLICAN and possibly someone.
else who MILLICAN cannot presentl{ recall. During the course.
of cocktails and dinner LA RUE asked MILLICAN if he would
deliver a package for him on his way home. LA RUE indicated

' 4
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it should not take long for MILLICAN to handle the matter
and MILLICAN did not consider the request to have any
particular significance because he had done favors for
LA RUE before such as dropping off items and taking LA RUE
.to the airport and so forth.

"When MILLICAN got ready to leave, which was about

10:00 PM or 11:00 PM, LA RUE called MILLICAN to his bedroom
and handed him one of the previously described packages with
a sheet of spiral note book paper attached which contained
BITTMAN's address and instructions as to how to get there.
LA RUE told MILLICAN to take the package to BITTMAN's home
and deposit it in a road side mail box which would have
BITTMAN's name written thereon.

MILLICAN drove to the 'address on Bradley Boulevard,
Potomac Maryland (house number not recalled) that LA RUE
"had de51gnated but he did not see BITTMAN's name on the
mail box. MILLICAN drove back into the town of Potomac and
confirmed BITTMAN's address in the telephone directory.
MILLICAN drove back to the address he had been given and
deposited the package in the mail box. MILLICAN did not observe
anyone around the house at the time he left the package and
he” cannot recall the exact address ‘but only that it was the
fifth house on the left. MILLICAN made the trip by himself
and when he returned to his apartment he called LA RUE and
told him he had dellvered the package to the address he was
given but that BITTMAN's name was not on the mail box. MILLICAN
- told LA RUE he had confirmed BITTMAN's address before he
left the package and LA RUE told him that was fine. MILLICAN
said although he could not recall the address he could L in
locate the house without difficulty if need be, "

The second delivery took place in the latter part
of February or the first part Qf March, 1973. On this
occasion MILLICAN had dinner at FREDERICK's apartment at
3250 N Street, Northwest, Washington, D. C. Present on this
occasion were LA RUE, FREDERICK, a member of a young republican

.
group whose name he cannot recall and MILLICAN, During the

- ¥ 5 -
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course of the dinner LA RUE asked MILLICAN if he would mind
delivering another package for him to the same place he
delivered the other one.  When MILLICAN got ready to depart
about 11:00 PM, LA RUE went to the clothes closet and took
out a package identical to the one he had requested him to
‘deliver on the prior occasion. MILLICAN drove to BITIMAN's
home and deposited the envelope in BITTMAN's mail box. He

did not observe anyone around the BITTMAN home. .

The third occasion on which LA RUE requested
MILLICAN to deliver another package was in the latter
part of March, 1973. ' Again MILLICAN had dinner w1th LA RUE,

DDENCRDTOAY J [ =T Ty £ ow Nl £ ol TYI THAAM
DLWV LWIy ana ano Llll‘_'l. PCL SOTi LTOmM VNnlo wiidosée name I'ILL.L.L\AI\I.‘

does not recall at LA RUE's apartment in the Watergate. -
The subject again came up during the dinner and LA RUE
requested MILLICAN to drop off a package. On this occasion
as MILLICAN got ready to depart LA RUE came up the hall from
‘his bedroom with a package which was the same type he had
dropped at BITTMAN's home on two prior occasions and asked
him to drop it at BITTMAN's home. MILLICAN drove to BITTMAN's
home and dropped the package in the mail box. He again
observed no one in the vicinity of the house.

MILLICAN had no dicussion with anyone about the
packages and had no knowledge of ary other package being
delivered to BITTMAN or anyone else. MILLICAN does not
believe FREDERICK knew what the packages contained or their
purpose. . '

MILLICAN described LA RUE to be a tight-mouthed man
who did not discuss Watergate. In fact, MILLICAN said at -y -

- dinners and other social occasions the 'subject Watergate was ~
avoided and that he did not want to know anything about the _
matter. ' ..

In June, 1973, MILLICAN read an .article in the
Washington Post about JEB STUART MAGRUDER testifying before
the Watcrgate Committee of the United States Senate and

relating that LA Q”F‘ was the money man who had del 1unvnrl manay
A <A il\, MR THTALL L= IIIUI.I\..J

to BITTMAN. He also rcad that BITIMAN had acknowledgcd he .-
‘had recceived dellverles of money from LA RUE for E. HOWARD -
HUNT.
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' ~. As a result of thls public1ty MILLICAN got nervous
and deePly concerned about the three trips he had made to
BITTMAN's house. On the date of the publicity MILLICAN
went to CRP Headquarters at 1701 Pennsylvania Avenue,
Nbrthwest Washlngton, D. C., and talked with FREDERICK.

- - o m s e A o e JU—

uu:y did not discuss the matter of w:u..t:rgal.e but QLSCUSSECI
matters about back home. MILLICAN observed that LA RUE

was in his office. MILLICAN casually walked into LA RUE's
office and- LA RUE inquired as to how things were going

for MILLICAN. MILLICAN told LA RUE that things were not so
good for him. MILLICAN could not recall the exact words

or specifics concerning his conversation with LA RUE but

he attempted to communicate to LA RUE that he was concerned -
aver the article in the paper and the fact that he had

made deliveries of packages to BITTMAN's house for LA RUE.
Although MILLICAN cannot recall LA RUE's exact words he

said in effect that LA RUE told MILLICAN you are mot involved
do not worry about it. .

MILLICAN related the deliveries he made were
strictly favors for LA RUE and that he did not have any
idea what was in the packages or the purpose of the packages..

The following personal information was obtained
from MILLICAN:

Name MANYON M. MILLICAN

Race . White

Sex Male

Eyes Brown T
Hair Brown (graying sideburns) .
Height Five feet ten inches g
Weight 175 pounds :

Date of Birth October 16, 1927 o

Place of Birth Roan County, Tennessee

Education Graduate Pharmacist

Southern College of Pharmacy
Mercer, Georgia

Wife ' JEAN AMELTA MILLICAN
1308 Springville Road

Birmingham, Alabama
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Children " MARK §. MILLICAN, age 17 '
JANIS C. MILLICAN, age 15
_ .- B. SCOTT MILLICAN, age 11
Sexvice Served U. S. Navy, February, 1947
to December, 1948
. Social Security
Account Number 414-24-1816
4 8 - T e
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. . Secsacde HT 462817
| : \SBELL, Apartument GI9, - -
Str rg » was interviewed at the Alexandria |
UiTice oi the Federal Bureau of Investigation (FBI). At the /%k;
outset of the interview SA LESLIE B, CHISHOLM advised ASBELL
that the FBI desired to question him concerning some packages _
he had been reported to have delivered to WILLIAM O, BITTHAH,z?tL
Attorney for E, HOWARD HUNT, from FRED LA RUE, SA CHISHOLM —

advised ASBELL of his rights as shown on an executed "Voluntary
Appearance; Advice of Rights"” form. 7150 4/ /714.% 23.149 ‘I?
T r—

ASBELL advised a2s follows:

———

B @mmgham, fHa

ASBELL, who is now 25 years old, has been active
in Republican politics since he was 15 years old. ASBELL met
Miss LAURA FREDERICK, who is the secretary to Mr. FRED LA RUE
. in Birmingham, Alabama, approximately eight years ago in
connection with his activities with the Republican Party.
FREDERICK and ASBELL have been close friends over the.years
and FREDERICK introduced ASBELL to LA RUE forthe first time
.in the Summer of 1968, in Birmiangham, Alabama,-while LA RUE
was visiting that area. ASBELL is also acquainted with
Mr. MANYON M. MILLICAN, who is from Birmingham, Alabama, and
served with the Committee for the Re—election of the President
(CRP),

ASBELL came to Washington, D. C. and was employed
by Mr. KENNETH C. RIETZ, National Director, Young Voters
for President (YVP), CRP on June 8, 1973. ASBELL worked
in Miami, Florida, from June through August, 1972, as the
on-site man for the YVP. 1t was his job to arrange the logistics
for 3,000 young Republicans who came to Miami for the Republican
. .Convention from all over the United States. After the

convention ASBELL returned to Washington, D. C. and worked =
with fhe CRP y»tid Hﬂ"nmher 15’ 1979 whonrn ha want Awrar and -

™ A Wi L A AN Tk B e A A AT W AL e F T | Wik AL L2 3= W LA L A —F N CRLANA

comnenced working with the Inaugural Committee, where he
remained until January 31, 1973. T e

FREDERICK advised ASBELL on July 6, 1973, that
LA RUE had told her that he had mentioned ASBELL's name to the

FBI as_having handled the delivery of some packages for him
»‘anéﬂtold_him%nqL_Lgmpanic_igqihemﬁﬂlﬁggntaggeghiml‘

7/7/73

Al nva
- at AalLcXan

Interviewed en L i

SA JAMES E. OTT, JR. and . : .
ww_____ SA LESLIE B, CHISHOLM LBC:mew Date dictated 7/10/73

This docurment contors nesther recommandations aor conclusions of the FBL It is the property of the FBI and 1s fooned 16 your ogency;
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ASBELL on two occasions took packages from LA RUE
to thé law office of WILLIAM O. BITTMAN. The first occasion
occurred in September’or October, 1972. At this time FREDERICK
telephoned ASBELL and requested him te come to LA RUE's office

- at 1701 Pennsylwvania Avenue, Northwest, Washington, D. C., at

his convenience, that LA RUE wanted him to make a delivery
for him. This was not an unusual request as ASBELL had performed
a2 number of delivery operations for many people at the CRP.
ASBEL), went to LA RUE's office and LA RUE told him he had a
package he wanted ASBELL to deliver for him. LA RUE told
ASBELL that he did not want him to discuss the matter with
anyone. LA RUE handed ASBELL a2 brown manila envelope .
about eight inches by ten inches which was approximately one
inch thick and sealed. The envelope had a label attached
which set forth the name of WILLIAM BITTMAN and was marked
*personal and-confidential.," LA RUE gave ASBELL the address
of BITTMAN's office which he wrote down. ASBELL did not
ryecall the address but remembered the office was located

in the vicipity of the Hay Adams Hotel, on 16th Street,"

" Washington, D. C. LA RUE instructed ASBELL to deliver the

package to the receptionist in BITTMAN's office. ASBELL took
the package to BITTMAN's office and delivered it to a girl
whom he assumed to be the receptionist. ASBELL was unable to
offer a physical description of the person to whom he made the
delivery. ASBELL was not told what the package contained and
he assumed they were legal papers he was taking to an attorney.

) Approximately three weeks later FREDERICK called
ASBELL and asked if he would make a delivery for LA RUE.
ASBELL went to LA RUE's office and FREDERICK gave him an N
envelope identical to the one he had previously taken to R
BITTMAN's office which bore a label with the name of WILLIAM
BITTHAN and the marking “personal and confidential."™ ASBELL -
took the package to BITTMAN's office and delivered it to s -

-girl whom he assumed to be the receptionist. ASBELL was unable

to describe the girl; however, he did recall she was not the
same person to whom he gave the previous package.

ASBELL recalled he was very curious about the
packages and that about October 22, 1972, which date is
significant because this is the date ASBELL left Washington, D. C.
to assist in the campalgn in North Carolina, he inauired of
FREDERICK as to what the envelopes contained. ASBELL's curiosity

r
r
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was aroused over the fact the mail was not used and the
special deliverymen who worked for the CRP were not used.
FREDERICK indicated she was not sure what was in the packages
but indicated she doubted ASBELL would ever find out what
they containped.

“ASBELL recalled he handled the delivery of a third
package for LA RUE. This occurred around Christmas, 1972,
and on this occasion FREDERICK called ASBELL about 7:00 PM or
8:00 PM and said LA RUE wanted to talk with ASBELL. LA RUE
got on the telephone and said he had a problem and that he
needed ASBELL's help to find something ouf. LA RUE indicated
he wanted to contact a PETER MAROULIS (phonetic) who resided
in an apartment house in Southwest, Washington, D. C., with
an unlisted telephone number. LA RUE asked ASBELL to go to
the apartment., contact MAROULIS and obtain his telephone
number, and furnish the same to LA RUE, ASBELL obtained
MAROULIS' telephone number and furnished it to LA RUE. MAROULIS
resided in apartment house near Fort Mc Nair in the Southwest
section of Washington, D. C., but ASBELL cannot recall the
name and exact address of the spartment. ASBELL did pot give
MAROULIS his identity nor did he indicate he was obtaining
the number for LA RUE,

Approximately two or three days later FPREDERICK
called ASBELL and asked him to come to her apartment at
3250 N Street, Northwest, Washington, D. C., that LA RUE
was there and wanted ASBELL to do him a favor.

ASBELL went to FREDERICK's apartment and LA RUR
asked him to take a package to MAROULIS, LA RUE gave him
MAROULIS' apartment number and ASBELL assumed LA RUE had -

to deliver the package to MAROULIS' apartment and told ASBELL
not to stand there and talk to MAROULIS. LA RUE gave
ASBELL a sealed brown manila envelope which was similar to
the two envelopes he had taken to BITTMAN, but about half as
large.

ASBELL went to MAROULIS' apartment and a white uale
with dark hair dressed in a bathrobe came to the door. ASBELL
handed him the package and left. ASBELL was unable to offer
a further description and he said he had never seen the
individual bhefore and has not seen him since.

11
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ASBELL read reports in the Washington Post concerning
BITTMAN's having received money from LA RUE for E. HOWARD
HUNT and although he sees LA RUE and FREDERICK frequently
they never discuss the matter. ASBEILL also learned that

MAROULIS was an attorney who represented GORDON LIDDY.

~ASBELL recalls that FREDERICK called him about
April 1, 1973, and told him LA RUE wanted to talk with him.
ASBELL went to LA RUE's office and LA RUE told him he had
discussions with the Federal prosecutors in the Watergate
case and had given them ASBELL's name as a person who had
made deliveries of packages for him last fall. LA RUE told
ASBELL not to worry about the matter and that if anyone
asked him any questions to tell the truth. LA RUE still did
not tell ASBELL what was in the packages he delivered.

. The three previously referred to deliveries are the
only ones that ASBELL made for LA RUE,  ASBELL carried out
the request of his friends as a favor and had no knowledge
- any wrong doing might be 1nvolved. .

- Ny am F -

he fﬁlh‘i‘\iiiﬁg‘ is personal data concerning ASBELL:
&£ . . N

Race ¥Yhite. o
Sex M¥ale
Datecof Birth May 23, 1948

Place of Birth
Height

Weight

Hair

Eyes
Complexion
Marital Status
Social Security
Account Number
Father

AT T TR e e AT WA, S T e T Tt VIR
i X SR et R . . .
- e N

Birmingham, Alabama
Five feet ten inches
180 pounds : w
Brown . ST

Hazel
Fair

Single

417-66-2817

GEORGE THOMAS ASBELL, JR,

445-2 North Highland

Memphis, Tennessee - -

-
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, Presently unemployed . 4
- Last employment Republican National Committee
© . PR 310 First Street,

" .Southeast, Washington, D. C.
_(April }, 1973, to May 6, 1973)
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' ' Date of franscriphion 1/ 30173 -
i .
A copy of a Grand Jury Subpoena of the United
States District Court for the District of Columbia, ' .
Washington, D. C., issued on July 26, 1973, by the A ;
Honora HN J. SIRICA, Chief Judge, was handed to ,
ROBIN LAKUE General Manager, lLa Costa Hotel, Carlsbad,
_\ ornia. - ) X ;
He’ turned over the original registration cards ‘
and microfilm of ledger records and telephone records
relating to the stay of the following at La Costa during ,
February, 1973: ;
JOHN W. DEAN; ' S ¢
H. R. HALDEMAN; . L g
JOHN D, EHRLICHMAN; I o N
. R. A. MOORE;
TOD R. HULLIN; e .
L. HIGBY . L ;
Mr. KUEST advised the original ledgers and ~_?;,
telephone records were destroyed in the normal course of .
. business after they were placed on microfilm. Sl

He additionally advised that special telephones
were installed in the pertinent rooms by the Pacific
Telephone Company for the use of White House persomel
and, of course, that would be a direct charge by the Pacific
Telephone Company. :

‘ |
Mr. KUEST advised he could locate no records

iggéecting JOHN MITCHELL stayed at La Costa during February, '

Mr. RKUEST also stated that during the previous
week, in response to a subpoena, he provided copies of :
documents similar to those above to the Senate Select
Comnittee, which is holding hearings in connection with the

Watergate matter.

Interviewed on z / 3“! 1 3 al_carl:shad,“"al i fomi a File # SII I 32-6! R

FRANKLIN J. WALLS:caw T2 Datedwiated__ 1730423

Fhi: document contains neither recommendotions nor conclysions of the FBI. R I the proparty of the FBF and Is loaned lo your agency;
# ond i's contents ore nol to be distribuled culside your ogency.
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Dote of tronscription 8/29/73

WALTEFIMALUNOKICZ, Assistant Manager, Jamaica
‘ -24 188

Flushi N York, was personally served with a subpoensa
uces tecum which commangsd the appearance of the Custodian
of Records of his institution before the Grand Jury of

the United States District Court for the District of Columbia
on August 31, 1973, This subpoena called for the production
of all documents possessed by his institution which related
to the rental of safe deposit boxes 705 and 3031 for the
period covering October 28, 1971 through May, 1973, under
the name of ANTHONY T, ULASEWICZ,

MALUNOWICZ advised that he was the proper person to
sccept service of this subpoena in the absence of WILLIAM
CUNNINGHAM, the Manager of this institution. MALUNOKICZ
furnished one copy of each of the following seven documents
in compliance with the terms of the subpoena:

lterviowed on . _8/28/73 o __Queens, New York Fue # __ NY 139-301 -

SA VINCENT A. ALVINO/ems . 8/29/13

Dote dicrated

15

This document contains neither recommendations nor conctusjons of the FBL. Tt is the property of the FBI and is louned to
Your pngency; it and its contents are nol Lo be distribided oulside your agency.
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MALUNOWICZ advised that no record is kept of
the dates on which a renter visits a particular safe
deposit box. Access slips acknowledging admission to
sate deposit boxes are mcintained by the bank for one
day and then destroyed., MALUNOWICZ advised that the
above listcd access slip for box 705 on July 5, 1972 was
inadvertently kept in his bank's records, '
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PICER, telephone number 567-5211, :
Admini _uum%;.,géo_shs;lsu_w:,_saﬂ
. Frane¥sco, California, furnished the following
information: ' .

Mr. SPICER advised that he is the brother-in-law
of CLARK MC GREGOR.

He indicated that some time during the first

Eart of July, 1972, he received a telephone call from

is sister, BARBARA, wife of CLARK MC GREGOR, from New
Port Beach, California. He stated that this call was
received by his answering service, and due to commitments,
he did not speak with his sister. Mr. SPICER advised
that he would be unable to furnish the exact date of
this telephone call.

He stated that he subsequently has had conversation
with his sister concerning this call, and had made a
check with his answering service in an effort to determine
if they maintain any record of the call. He also
advised by his answering service that no such record
had been maintained.

‘Mr, SPICER went on to add that his sister had
placed this call because this-was the first time that
she had been in the New Port Beach, San Clemente area,
and wanted to tell him of this experlence.

Mr. SPICER could not furnlsh any additlonal
information of value,

!
ntecviewed on _9/27/73 o _San Francisco, Californizu. # SF 139-162 .
. 17 T
h r—————— --MOSB.Y-JJ-.MORGAN/ICC Date dictoted _.___10‘[_3/_13___..__.___

‘l'ln-. dogunen: coalnins n(‘lthl r recommendutions noe conclua;onn of the FBL. It is the property of the FEI and is loined to
your agency, ii and ils conlents are not 1o be distribuled outside your agency. i
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1 . '
. By communication dated August 28, 1973, the Miami

Division of the Federal Bureau of Investigation (FBI), fur-
nished the following information:

g w

URTZ, -Supervisor, Passenger Statistic
Eastern am made avallable for review
the used flight coupons for the followling flights:

1) Washington, D.C, to Miami, flight numbers 195,
175, 177, 197, 469; .

2) Miami to Washington, D.C., flight numbers 192,
190, 176 and 198.

A review of all of both flight tickets for April 1
and 2, 1973, failed to locate any  used ticket in the name
of JEB S. MAGRUDER.

WILLIAM CHRISTIAN, Security Department, National
Airlines, Miami, Florida, made available for review, used
' flight coupons for the following National Airlines flights:

v 1) Washington, D.C. to Miami, flight numbers 109,
115, 105, 101 and 111;

2) Miaml to Washington, D.C., flight numbers 96,
100, 108, 106 and 102.

A review of the above flight tickets for the dates
.April 1 and 2, 1973, failed to locate any used ticket in the
name of JEB S. MAGRUDER. . , N
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The following information was furnished by communi-
cation dated October 1, 1973, from the Los Angeles Division
of the Federal Bureau of Investigation (FBI):

At 9:55 a.m., pacific daylight time, on October 1},

3, Speclal Agents of the FBI served a subpoena on JKEN C.
ORGAN, Credit Manager, Newporker Inn, Newport Beach:

1::§;§§g%$§w MORGAN indicated he would request funds for
travel to Washington, D.C. (WDC), through the United States
Attorney's Office in Los Angeles. .

On October 3, 1973, the Los Angeles Division of theﬁ
¥BI furnished the following information:

On the afternoon of October 2, 1973, Special Agent
JOHNIE L. JOYCE, JR., received lephone call from Del _Yehd

Corporation' ey‘ﬁQQHA3ﬂj§E;§BS. Phﬂﬁﬂﬂﬂa.&E%E&&%; o
advlslng he was contacted by Newporter Inn officilals, ewport .

Beach, California, concerning a subpoena served on KEN C.

MORGAN of that motel on October 1, 1973. WATERS telephoni-

cally contacted RICHARD BEN VENISTE of the Special Prosecutor'a :
Office and obtained a 24-hour postponement for MORGAN to a
respond to the subpoena. After obtaining this postponement,
WATERS stated he ordered the Newporter Inn staff to conduct a
thorough search for missing records for July 6, 1972, and on

the afternoon of October 2, 1973, WATERS was iInformed by the New-
porter Inn, that records had been located. WATERS advised that
MORGAN was bringing records to the Los Angeles Office of the

FBI, that afternoon, and he desired an analysis of the records.

by Bureau Agents 1in Los Angeles, to determine if they are the . .
records that were being sought by the Special Prosecutor's - iu’s
Office and 1f they were appropriate records, WATERS desired-~
the Prosecutor's Office be notified so that WATERS could have‘i
MORGAN's subpoena cancelled.

Late in the afternoon of October 2, 1973, MORGAN
furnished to Bureau Agents in Los Angeles, the following re-
cords: "

_ A

1} A Xerox copy of a subpoena dated June 14, 1973,

ordering MORGAN or the Newporter Inn representative to furnish -
toll records of long distance c¢alls for the period of July 8,

19
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1972 < July 7, 1972, for rooms of WILLIAM E. TIMMONS, F.
MALEK, GORDON STRACHAN, NED HALL, HERB KLINE, HERBERT STEIN,
VIRGINIA KNOVER, JOHN DEAN, and CLARK MAC GREGOR;

2) A Xerox copy of a telephone company record of
toll calls billed to the Newporter Inn, which noted four
telephone calls to. telephone number 492-0011;

3) Records of long distance telephone call charges
for the rooms of KLINE (447), HALL (440), TIMMONS (428), and
MAC GREGOR (421).

These records show only three telephone calls made
to telephone number 714-492-0011. (The Western White House)
Only one call 1s shown from the room of MAC GREGOR which was
90¢ plus 9¢ federal tax, plus 15¢ service charge for a total
of $1.14. The call was on July 6, 1972, beginning at 7:18 a.m.,
pacific daylight time and culminating at 7:55 a.m., pacific
daylight time. The other two calls to the same number were
from the rooms of TIMMOWS, same date, one beginning at 9:13 a.m.
,and terminating at 9:33 a.m., pacific daylight -time, and the
" second beginning at 9:37 a.m. and terminating at 9:41 a.m., -

. pacific daylight time.

MORGAN advised that five members of the Newporter
Inn Accounting Department, had searched for the missing re-
cords and had located them early in the afternoon of October 2,
1973, behind other records.
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' Eugz&ﬂﬁf&dlﬁ‘_was intervlewed at his place of '
employment, Christopher Columbus Junior High SchoolE 222%9 R
_Elkwood Street..Capoga Park,. Caltrornia T He advise at ne
“préviously resided at 23326 Hamlin Street, Canoga Park, but
recently moved to 23309 Victory Boulevard in Canoga Park.
He retains the same telephone number that he had at the
former address, which 1is 213-347 5387.
Mr. HEIN said that he does not know CLARK or
.- BARBARA MAC GREGOR, and he does not know anyone who was on the staff
of the President of the United States in July 1972. He did,
however, receive some telephone cails from his father, MEL HEIN
SR, who was conducting a football officials clinic in Orange
County in the early part of July 1972. His father is the head
of the officlals for the National Football League and he .
conducted a clinic in the Newport Beach area at about that time.

Mr. HEIN is not certain but he thinks that perhaps
his father stayed at the Newporter Inn when he was there.

Interviewedon ..

- 9/28/73 an,, Canoga Park, Califomla ., . Los Angelesii§9-306

SAs RONALD D: ANDERSON AND

JOHNIE L. ngCE, JR./JLJ/em D feroned 10/2/13
ate dictote
oed

This documend contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FI and is Joaned to
your ugency; it und ils contents are nct to be disiributed outside your Agency.
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5.

¥ - . i < . o
‘ A= yENN ¢7 MORGAN apﬂeared at the Los Angeles Office of'
the FBI at approxImaftely 4:45 p.m. on October 3, 1973. Mr.
MORGAN had been introduced to SAs RICHARD J. DOBENS and

JOHNIE L. JOYCE JR, on October 1, 1973, and he recognized

both Agents on sight. Mr. MORGAN had with him tre following
documents: : ’ :

H

" 1. & xerox copy of a subpoena,. dated June 14,

- ) 1973, from the District of €Columbia, ordering
“KENN C. MORGAN or his authorized representative,
Newporter Inn, Newport Beach, Californial,
to furnish records of registration, telephone
calls, application forms, toll records, and
long-distance calls for the period of July 4, 1972,
through July 7, 1972, for the following
individuals:

-~ . WILLIAM E. TIMMONS

. F. M.’"-LEK
CONDON OUTRACHANW
NED HALL
HERB KLEIN or KLINE . c B
HERBERT STEIN - ) R
VIRGINIA KNOVER ‘- , N U TR
JOHN DEAN R
CLARK MAC GREGOR

10/2/73 o LOH Angeles, California__ru.#r‘o8 Angeles 139300
— : .
g2

fntesrviewed on

SA" RICHARD J, DOBENS and
__SA JOHNIE L.,JOYCE JR./JLJ/em

A

Thia docuncnt contanina neither recommenditions nor conclusions of the FBI, It is the property of the FBI and is loaned Lo
your agency; it and its contents arc not Lo be distribuled outside your agency,

10/3/73

Date dictoted
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Mr. MORGAN advised that the telephone toll records ""'

" that he furnished were all of the total records for any of the
rooms occupled by the persons named in the above-described
Bubpoena. He stated that the telephone toll records for
other rooms at the Motel for the date of July 6, 1972, are retained

at the Newporter Inn Motel.
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731; contacted SA JOHNIE L. JOYCE JR. of the Los Angeles Office of

6//,,f’fhe Federal Bureau of Investigation (FBI), at approximately
2

:20 p.m., Pacific Daylight Time. Mr. WATERS advised that
he was contacted on October 1, 1973. in the afternoon, by

T o oogam v e s . T v ocn o wm e

Ulllbldlb UJ. bllc ﬂcwpux ve L J.Illl I'IUUISJ., NCWPUID .Dcd.l.-ll,
California, which is a motel within the Del Webb Corporate
system. He was advised that on that same date a subpoena

- had been delivered to KENN C, MORGAN, Credit Manager of the
Motel, ordering him to appear in Federal Court, Washington
D.C. on the afternoon of October 3, 1973.

Folliowing receipt of this telephone call, Mr. WATERS
contacted a Mr. RICHARD BENAVISTE (ph), who is in the office
of ARCHIBALD COX, Washington D.C., Special Prosecutor in the
"Watergate Affair". Mr. WATERS advised that he obtained from
Mr. BENAVISTE a 24-hour postponement for the appearance of
Mr. MORGAN in Washington D.C. Subsequent to obtaining this
_ postponement, Mr. WATERS had the staff of the Newporter Inn
F CCoutuel & u--;TFua wearch Foi Glie [[u_aﬁlnb lr-ar-nnn“l— REYI N & -1 A FEY A 1Y
"\ of that Motel for the date of July 6, 1972. The purpose of
Mr. WATERS'! telephone call was to advise that the records were
located by the Newporter Inn employees on the date of his call to .
the FBI (October 2, 1973) and that he was directing Mr. MORGAN
to take the records in person to the FBI Office in Los Angeles
for examination.

Mr. MORGAN requested that the records be examined by
the FBI 1in Los Angeles in order to determine whether they are
the records that were being sought by Mr. COX's Office and if
Bo, advise the appropriate officials in Washington D.C.-by the ¥
morning of October 3, 1973. s

Mr. WATERS was going to call Mr, COX's Office on B
the morning of October 3, 1973, and attempt to have the RN
subpoena cancelled in the event that the appropriate records
were among those furnished to the FBI by Mr. MORGAN.

- o o mm —————— e ¢ A~ i 4 — ——————

- {telephonically) o |
lnienriﬂrled on 10/2/73 ot Los Angeles, California. Eile # Los Angeles 139-306
SA JOHNIE L.ﬁJOYCE JR./em . 10/3/73
by - Date .diciolcd
P 24

his document contains neither recc mmendntions nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loancd to
your ngesncy, it und its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATIDON

i

Dote of ;mn-;grloien 10/3 /73 )

t 9:55 a.m. on October 1, 1973, SAs JOHNIE L. JOYGE JR.
. DOBENS served a subpoena on KENN C. MORGAN in
o

i APPLAn £

Jotwummarntan Tre Aavim e
Ald & Wi d I e “

i< ;cnyu; ‘er Inn, NCOTWpUL G Dcclbll, hdLi.lOI""ﬁl.ﬂ.o
The subpoena ordered Mr. MORGAN to appear at the Federal
Court in Washington D.C. at 2:00 p.m. on October 3, 1973.
Mr. MORGAN was told that if he required advance travel funds
he would have to contact the office of the United States
Marshal, Los Angeles, California.

At
and RIGHARD J
a

,__\- |
-v R
taterviewed on . YO/X/T3 ..ew%ort Beach, Californig, s Los Angeles 133-306
SAs RICHARD J. DOBENS ‘and  » o5 :
by JOHNIE L. JOYCE JR./JLJ/em - ate dicrared __1073/73

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. Tt is the properly of the FBI and is loaned to
your ageucy, it and ils contents ure not to be distribuled oulside your agency.
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1 Date of tronscription 10/9/73

[

PBX Cperator BEVZRLY BUNTING was interviewed in the
Switchboa®® Room of the Newporter Inn I'Otel, Eewport Beach, - -
California, She advised that she is familiar with the coding
system used to record information concerning Long distance
televhone calls made from the rooms of gu._.:.s at the motel.

She advisad that a machine recordsinformation that goes through
the F3X switchboard and a receiving machine is in the Switch“oard
Room and gives a print-out of each call. The time that the ~
orint-out is received in the Switchboard Room is noted on the
record as it is received on the machine,.

A photostatic copy of a long distance telephone call
record from Room 421 for July 6, 1972, was shown to her and
she interpreted the numbers located thereon &s follows:

-

Interviewed om __ 1! « Newmort Beach, Californiag,, s 1os Angeles 139-306

g o
+.

SA RONALD D, 'ARDERSON and -
_SA JORNIE L.,JOYCE, JR./JLJ/dls 10/9/73

by . 2oL WM i eereeem Date dicroted

44

Thia dovesont r‘.onh_\ins neither recommendations nor conclusions of the FBI. Tt is the proserty of the FBI and is loohed to
your apency, it ¢ad its contents are not Lo be distribwted cutside your agency. :
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]x { Dote of tronscription 10/9/73
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PBX Operator_ ETHEIA PETROWSKE was interviewed in the
Switchboa¥d koom of the Newporter Inn totel, Newport Beach,
California. She advised that she is familiaﬁEEIEE—EHE‘ESHThg
system used to record information concerning long distance
telephone cz2lls made from the rooms of guests at the motel.

She advised that a machine records information that goes through
the PBY switchboard and a receiving machine is in the Switchboard
Room and gives a print—out of each call. The time that the

print-out is received in the Switchboard Room is noted on the f:’
record as it is received on the machine. ) 2

tnterviewed on __10/5/73 « Newport Beach, California.,, s Tos Angeles 139-306

a'?'

SA RONALD D.! ANDERSON and

— - ’ 1
by .. SA JOHNIZ L. JOYCE, JR./JIJ/d1s > Dote dictoted . *

> 79 . 46 .

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. Tt is the property of the FBI and is loaned to
your agency; i' and its corlents are not to be distributed outside your agency.
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Dote of tronscription 11 ﬂ 4'/?3

: O i 13, furnished records
of The Newporter Inn to 8A JOunwIkE L. JOYCZ, JR. and SA
RONWALD D. AWD=RSCII. IMr. HOLLAND stated that these records
were the ones that he had been directed to make zvailable
by Del Webb Corporation Attorney RICZARD YATERS. He noted
~that these Tecorés included folios, guest registration
slips, and telephone toll bills for a2ll guests that could
bte determined to have been registered at the Kewporter Inn

on July 6, 1972.

Pl
r

. - ~ ,
Interviewed on _ L1/ 5/ 73 o Newport Beach, Californig;,s ILos Angeles 139-306

)
SA ROVALD H- A DERSON and 48
oy . SA_JOHIIE L%JOYCE, JR./JLI/A1s bote dictared . 11/9/7%

‘This yrcument contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; 1t and its contents are not to be distributed outside your agency.
F
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;_ . Dote of tronscription 11/14/?3

®

RICZARDAVATERS. Attorney, D
Ty acvised SA JOIVIE L. JOYCE, JR.
oT the-#BI that he had T'each»zed an agreeuent with the Soec1al
Prosecutor's Office, Washington, D. C., concerning the records
of the Ievporter Inn which should be turned over to the FBI

in compliance with a subpoena vhich hau veen served on the .
’ievoorter .Inn orn .October 30, lQ’?;. Vr. WATERS stated-that the
records would be available to be picked up by the FBI on
November 5, 1973. These records would include folios, guest
registration slips, and telephone billing records.

(telephonic) _
Intorviewed on __11/2/73 o Los_Anpeles, California gy, # Los Angeles 1%9-306
49 - "
by ... oA JOHNIE L.5JOYCE, JR./dls Dote dictored . L1/8/73

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned Lo
vour agency; it and ils contents are not to be distributed outside your agency. ’
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Date of tronscription 11/1 3/73

RICHARD VATSERS, who identified himself as the
attorngy f£3Y : meob Corporation, Phoenix, Arizona,
telephonically adévised 34 JOEIE L. JOYC=, Jx. that he had
been unsuccessful in a*Lemnts to talk with either GEORGE
FRAIIPTON or DICKE Rm! VERISTZ of the Spr-ial Prosecutor's
Office, Heshlnrton, D.C., since October 30, 197%. DMr. :
WATZRS noted thzt on the date of October 30, 1972, he had
discussed with hr. FRAMPTON the fact that there was some -
dlfflcul,y in comnlying with the suboboena “that had been
served atv the l‘ewvnorter Inn on thet date and that they were
to discuss tre matter at greater lerngth as scon as possible.
He statec that ke would balk with one of these two gentlemen
85 s00nL &S Uoso_fWe and thet the records that they egreed
upon would be availeble to the FBI as soon as 90351b1e.

, : {telephonic)
tnterviewedon . 11/1/73 o Los Angeles, California e # _Ias_Ang,elgs_lﬁLOG
L 't '
by . SA JOHRIE T, JOYCE, JR./d1s A -SR 11/72/7%

77

This Jocuiwenl conlains neither recommnendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and ia loaned to
yuur agency; it and ils contentg are not to be distributed outside your agency. .
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4 Doate of tronscription LI/ 1D

LIGRO, JR., General Manage—. Hewporter
Inn T ornia, received

a copy of a subnoena vhich directed
KN C. MORGAN or his authorized reprosentatlve Nevrporter

Inn, Ievport Beech, Califormnia, to furnish "all records
pertaining to all guests residing at the Newporter Inn for
-the period July 6, 1872. Trese records-ere to irnclude all
registration forms, registers and long distance toll records
for the sars doue.' Mr., NIGRO expressed concern over the
difficulty in complying with the terms of the subpoena and

he advised that he wisred to consult with the Del Webb Corp-
cratior lezsl officers in Fhoenix, Arizona, prior to furnishing
the reccrds,

S84 JOHNIE L. JOYCZ, JR. and SA RONALD D. ANDERSON

departed lir. NICRO's office and returied lster in the sare
day after Iir., INIGRO hed had a chance to confer telephonically
with his legal oificer. IMr. WIGRO advised that he had discussed
the subnoela with trelr corvoration attorney, rRICZARD WATERS,
who in turn had called Washincton, D.C. and discussed the subpoena
with someone in the office of the Special Prosecutor for the
"Wlatergate Matter."™ Mr. INIGRO was told by Mr. WATERS that
their legal office and the office of the Specisl Prosecutor ‘
would come to berms concernirng how the subpoena would be satis-

. fied eanéd that Si JOYCE would b2 advised of when axd how the records

could be obteined, . .

toterviewsd on . YO/30/7% Jewnort Beach, Californisey.s Los Angeles 139—y06

X el
e
&E.
yx

';ﬁ,}q C bt f %
L

%3 SA RONALD Q/ ADERSON and ‘ 51 . :
2%, __SA JOWNIE L. JOYCZ, JR./JLJ/dls Date dictoted __11/5/73
This fucuert contains neither recommendalions nor conclusions of the ¥BY. % is the property of the FBI and is loaned to

your ugency; it and its contents are nt to be distributed outside your agency.
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.’ Dats of tronscrictios 1Y / /7%
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i .
A subvoena directed to KE C. HNORGAN or his suthorized
representative, Newporter Inn, Newport Beach, Celifornia, was
) served by S& JOZVIE L. JOYCE, JR. and Si RONALD D. ANDERSON
on October 30, 1973. A copy was presented to Mr. MORGAXN in
his office at the Newporter Inn at 1107 Jamboree Road, Newport
Beach, California.

L

g
4

Mr, MORGAN read the contents of .the subpoena which
ordered him to make available all records per’calnlﬁCr to ell
guests residing at the Hewporter Inn for the period of July 6,
1972. The subpoena stated that "these records are to include
all registration fornu, reglisvers and long distance toll records
for the same day."

Mr. MORGANl expressed much concern over the difficulty

of com pl ing with the r-n'hr\nena angd he adwi i1ised that he would
have to turn it over to EDWARD }. NIGRO, JR., vho is the General

Manager of the Hotel.

Mr. MORGAN introduced SA JOYCE and SA ANDERSOXN to
Mr. NIGRO and lir, NIGRO assumed responsibility for the satis-
faction of the subpoena.

Interviewed on __10/30/73 ghﬂevnort Beach, Cslifornig,, s Jlos Angeles 139-306
SA ROBALD D‘Z DERSON and 59 . |
by SA JOHNIE LgéJOYC;. JR./ILI/d1s ‘ Dare dicsoted 11/5/73
» vy '

This document contains neither recommendntlonq nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and js loaned to
your ngency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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By communication dated November 12, 1973, the Los Angeles
Division of the Federal Bureau of Investigation advised that the
telephone call voucher containing the previc..ly missing call to
the Western White House (714-492-0011) is PBX voucher 118 and is
in the amount of 66 cents in total. The voucher shows that the call
was four minutes in duration and was charged to room X549 -
for the name of LA LANNE and was placed at 2:50 om on July 6,

1972,
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FD-302 (Rev. 13-27-70) L &

1 ) / . Date of transcription 10/19/73

f\.
S

-~ LYN RAE#MC CLINTOCK, neézgigggnggx, was interviewed
at the Los Angéles Offi f the FBI. She was accompanied

y‘ ¥ husband,|GREGQ LT who is an attorney and

iﬁﬂ who was present during the interview. SA JOHNIE L. JOYCE, JR.
introduced himself and SA RONALD D, ANDERSON to Mrs. MC CLINTOCK
-and -her husband and Mrs. MC CLINTOCK was shown an "Interrogation;
Advice of Rights" form which she read and upon the advise of
her husband, signed. Mrs. MC CLINTOCK was told that the inter-
view concerned certain memoranda of a poltical nature which
allegedly were typed by the secretary tc GORDON STRACHAN in
the early part of 1372, Mrs, MC CLINTOCK acknowledged that
she was the personal secretary to STRACHAN from April, 1971
until her resignation which was effective on aApril 1, 1972.
In particular, her title was Secretary to GORDON STRACHAN on
the Executive Staff of the President of the United States and
their office was in the West Wing of the White House in
Washingt>n, D.C.

Mrs. MC CLINTOCK voluntarily furnished the following
information: . .

t GORDON STRACHAN prepared his memoranda in long hand = : -

which was transcribed by his secretary or whatever stenographer .

would be in her place in the event of her absence. Mrs,

MC CLINTOZK recalls that some time during the year that she

worked for STRACHAN, she took a short vacation, but she does

not recall the dates. She also recalled that she was absent

due to illness on only one day during that period. During her
. absence, a stenographer by the name of BETTY ROTHGEB, who was
in the general stenographic pool of the White House Staff,e;“
probably took any dictation or rough drafts from STRACHAN, She
does not believe that anyone else would have taken any work
from STRACHAN during the year that she was there.

. e
tnterviewed on _10/16/73 _ ,, _los Angeles, California ., s Los Angeles 139-306

SA JOHNIE L.JUOYCE, JR. and 54
by — - SA_RONALD D, ANDERSON/JILJ/dls

L
L

Date dictoted 10/17/73

This jocuneat contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. Tt is the o i
. ‘ ] 18 Iy . s property of the FBI and is ! L
your sgrucy; il and its contents ure not to be distributed ow side your agency. oaned to
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She stated that all of the work that she did was
confidential and that she was careful to make an original
of each memorandum which she would Xerox making only one
copy of each. She stated that possibly on occasion, she
made two copies of each, but she never made more than two
~copies and most of the time she made only one copy. After
the typing was completed, the rough draft notes were put
into a shredding machine and destroyed. H. R. HALDEMAN
was known as a very precise individual and as a result, the
finished memoranda were proofread by a staff secretary by
the name of DIANA GWIN, who was the secretary to BRUCE KEHRLI.
She pointed out that Miss GWIN proofread these memoranda for
grammatical and typing errors only., but not for content.

e 2t 'ﬁ;‘i‘n‘_" "

The original of each memorandum would be sent to the
office of H, R. HALDEMAN and GORDON STRACHAN would keep a
copy for himself. It was Mrs., MC CLINTOCK's understanding
that Mr, HALDEMAN's first aide, LARRY HIGBY, would have access
to the original, but that no one else would see this. Mrs.
MC CLINTOCK pointed out that STRACHAN's title was Second Aide
to HALDEMAN and therefore he was somewhat under LARRY HIGBY,
however, he answered directly to HALDEMAN., She did note that |
HIGBY was a very close confidant of HALDEMAN's and that HIGBY v
was the individual that would be approached if a particular’
problem arose so that possibly it could be ironed out prior
to having it presented to HALDEMAIL,

It was HALDEMAN's practice to dictate into a tape
machine rather than directly to a secretary. It was part of
- Mrs. MC CLINTOCK's duties to transcribe tapes occasionally ...~ .7
that HALDEMAN had dictated. HALDFMAN's prime secretary was
"PAT MC KEE and she transcribed the major portion of HALDEMAN's .
tapes. ' S L

Each week STRACHAN prepared a "political matters™
memnorandum for HALDEMAN, Mrs. MT CLINTOCK typed all of these
memoranda during the yvear that she was with STRACHAN except
possibly any one that may have been prepared during her absence
on vacation or sick leave. In addition to these "political #-
matters” memoranda, STRACHAN prepared "talking papers® for *
HALDEMAN which were point-by-point informational matters which

» y 5
: , 2 5
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HALDEMAN would present to JOHN MITCHELL, who was in charge of
the Committee to Re-elect the President (CREP). These “"talking
papers" were not done on a regular or routine basis simply
because the meetings between MITCHELL and HALDEMAN did not
~take place at any regular intervals. Mrs. MC CLINTOCK was
aware of the fact that the Committee had individuals in
different sections of the United States who reported informa-
tion to the CREP. She did not know exactly where these
individuals were located, but she did assume that there was

&t least one in the dMaine area because she knew that Senator
EDMUND MUSKIE was from that area. She also believed that there
was an individual in the Illinois area. She pointed out that
she was not familiar with the identities of these individuals
and she did not know where any of the rest of them were. No
individuals who supplied these pieces of information were
identifizd by name in either the memoranda or the "™talking papers,"”
but they would be represented by the term “reliable source® or
some other designation.

She knew of the term "dirtv tricks" but she was not
aware of any specific instances that might have taken place
during this period of time and she had no idea of the full
connotatisn of this term.

Several of the memoranda and "talking papers" that
she typed reported on campaign spending. She does not recall
- any specifics concerning the campaign spending including
\ either amounts or disbursements. _ _ e

She recalled from her memoranda certain names or
situations that were oddities to her simply because they were -
outstanding., For instance, she recalled the term "sedan ‘chair®
whom she knew would be an individual who supplied information
to the Committee. She knew that this was political information
on candidates, but she never knew his identity or where he
worked. She recalls having heard the term "sedan chair" from
the televised hearlngs of the Senate Select Committee, and has
seen it in the newspapers, and therefore she is uncertain &
whether her memory concerning “sedan chair" came from the more
recent observation or whether she recalls anything about him from
the memoranda that she typed for STRACHAN,

3 56
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As another instance of a particular thing that
she recalled, there was a "political matters" memorandum
on "sand wedge." She does not remember any specifics
about "sand wedge," but she does know that it referred to
a project rather than an individual. She also recalls that
there was no "sand wedge" file in STRACHAN's office.

During the time that she was the secretary to
STRACHAN, she did not know the name GORDON L1IDDY,

Mrs. MC CLINTOCK was asked about partxcular ”talkxng
papers"” and memoranda as follows:

(1) A "Campaign Spending - H. R. Haldeman
and Dean, 5/18/71"

(2) A "talking paper" prcpared by STRACHAN
on or about June 30, 1971, for a
meeting between HALDEMAN and MITCHELL
at vhich political intelligence in- S
cluding a proposal called "sand wedge" e
was to be discussed. (It is noted St
that earlier in this interview, Mrs.
MC CLINTOCK recalled the term "sand
wedge" but she does pnot recall this
-particular "talking paper?) S

(3) A "talking paper" prcpared by STRACHAN

on or about December 17, 1971, for a
e meeting between HALDEMAN and MITCHELL
at which the following questions were . .
to be discussed: (a) whether JOHN DEAN

should control rather than merely be

the White House contact for political
intelligence; (b) whether GORDON LIDDY

should be charged with responsibility
e for all political intelligence activities;

P O VY.

NNE -and (c¢) whether $800,000 should be made
' available for HALDEM2N's use during the
.., ~ campaign. g
L 517
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(4) A memorandum from STRACHAN to HALDEMAN
- in late March or early April, 1972
suggesting that HALDEMAN call MITCHELL
concerning LIDDY and ROBEx1l MARDIAN.

(5) A copy of a memorandum of March or April -
1972, from JEB MAGRUDER to MITCHELL ’
entitled "Matter of Potential Embarrassment"”
in which MAGRUDER urged that a political
prankster for the Republicans should be
brought under LIDDY's control.

(6) A "talking paper" prepared by STRACHAN
cn April 4, 1972. (It is noted that
Mrs. MC CLINTOCK's last work day for
STRACHAN was April 1, 1972.)

(7) A memorandum or notes prepzred late in

April by STRACHAN. (Mrs. MC CLINTOCK

was not there at that time.)
‘ Mrs. MC CLINTOCK advised that the memoranda were numbered
serially. As stated previously, most of memoranda were done in -
original and one copy only, but a few possibly were done “n
original and two copies. She never made more than two cop.es
of any memorandum or "talking paper."”

Mrs, MC CLINTOCK advised that LARRY HIGBY's secratary
during that time was Mrs. CATHY EMERY, nee Bachman. Mrs. EMERY
has since obtained a divorce and has resumed her maiden name
and Mrs. MC CLINTOCK believes she is residing currently at the
Cavalier Hotel under the name BACHMAN on Wilshire Boulevard in
West Los Angeles, California.

Mrs, MC CLINTOCK and STRACHAN were the only two involved
;i the preparation of the memoranda and "talking papers.® STRACHAN
himself prepared the tabs and detachments in long hand and des-
ignateéed where they should go and Mrs. MC CLINTOCK typed them
as designated. She cannot recall the exact numbex or content
of the particular memoranda or "talking papers," and in particular
she cannot recall any specific dates of preparation.
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Mrs. MC CLINTOCK advised that she prepared the
*pblitical matters memorandum" for the week that was her
last full work week as secretary to STRACHAN, In view
of Mr. HALDEMAN's demand for near perfection in the pre-

paration of the memoranda, Mr. STRACHAN wished to have her
(Mrs. MC CLINTOCK) prepare this final memorandum so that he
would have a full week to break in a new secretary prior
to the time for the next week's memorandum to be prepared.

Mr. MC CLINTOCK recalls having received two tele-
phone calls from GORDON STRACHAN and at least one of them
was prior to his testimony before the Senate Select Committee
in wWashington, D.C. In at least one of these telephone calls,
the term "sedan chair" was mentioned and she acknowledged to
STRACHAN that she recalled the term having come up in either
memoranda or "talking papers" or hoth. However, she told
STRACHAN that she did not know any speciiics concerning “sedan
chair"” and that if investigators were to ask her about "sedan
chair"that she would tell all that she knew about it which
was very limited. Since her second telephone call from STRACHAN,
she has heard nothing else directly from him; however, during
this past week, she sent a letter to MNr. JOIN DRAY on "H" Street
in Washington, D.C., who is STRACHAN's attorney. In this letter,
she advised Mr. BRAY that she had seen and typed the term "sedan
chair."” She wanted this to be a mutter of record that she had
seen it inasmuch as it had come up during the Senate hearings
that STRACHAll's secretary had been cuoted as having said that
she was familiar with "sedan chair."

Mrs. MC CLINTOCK and her husband reside in Apartment D,
23904 De Ville Way, Malibu, California. Their telephone number
is 213-456-3473. She stated that she is available for any
further interview for any clarification or any other questions
th.ai ight develop concerning this matter,
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ROGER FLTCHE?X;‘REAVBS vas interviewed at his office,
third floor /77 Suncet Bou evara, Los bingeles, Ca]iAania.

manmamam A NOF -F‘-\n [N o~ ‘D'! r" C' ~

He is the rm anager of Office Ser vices for Blue Cross of Scuthern
California. His office televhone is 556-3202. JOHNIE L.

JOYCE, JR. introduced himself and ROFALD D. AINDERSON to Mr.
GREAVES as Special fgents of the FBI and at the outset of

the interview, Mr. GREAVES was given an "Interrogation; Advice

of Rights" form which he read and signed. He was told that

the interview concerned his act1v1ty during the period of time
that he worked for the Committee to Re-elect the Fresident

(CREP) during the 1971-1972 Presidential Campaign. He voluntarily
furnished the following information: Caly

He has 2 long time friend by the narme of RONALD éﬁé

WALKER who presently is “the director of National Parks-Irthe

; CHARD M. NIXON Administration. They first met Im 1964 when
they both were employed by Allstate Insurance and have main-
tained their friendship since that time. Sometime in the fall
of 1971, he believes it was October, he was contacted by VWALKER
who asked him something like, "Wonld you be interested in getting
involved in the canpaign?" He resvonded that he would and
WAILXER recommended him to HERBERT PORTER, also known as Bart
Porter, who in turn asked him to meet him for lunch at Dales'
Secret Harbor Restaurant, just off Wilshire Boulevard in Los
Angeles. He (GRLAV“S) does not recall the exact date, but he

. believes it was in October or November, 1571, that he met PORTER
for lunch and there PORTZR introduced him to JEB MAGRUDZR. *
GREAVES was surprised to meet MAGRUDER there and he was not
racticularly iavoraaly lmpressed by HMHAGRUDEH, wlio seeumed to be
attempting to put on a facade of importance. PORTER told him
(GREAVES) that he wanbed to get him a job in White House advance
work., MAGRUDER identified himself ag the Campaign Director for
the CREP and when GREAVES stated that he thought that JOHN
MITCHELL held that position, MAGRUDZR advised “him that MITCHELL
could not do so inasmuch as he was Attorney General of the United
States and therefore MAGRUDER held the .job.

tntorviewed on _LO/16/75 o Los &nﬁ’;@ahﬁ@ul_:mnla_ File # _Los Angeles 1%9-306
SA RONALD D. ANDERSON and

by ___SA JOHKIE LU&IOYCL JR./JLI/A1S.__  pate dictated 10/23[25
/i v 60
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the job, it would be in three areas of work: (1) to mther
1nformatloﬂ conce“nén" all candidates; (2) to get "things"
in the "press”; angd (5) harassment. GREAVES understocd that
number one meant that he should pather all cainpaign literature
as well as newspaper and press coverage information and provide
it to the Committee. He was very uncertain as to exactly
what number two entailed, and his only understanding of what
number three entalled was that he should prepare and distribute

o o A "l aonorAo Fom el mAd her Aatammietoadeaone adt A

D¢b.u.b anda U.!.c:\ alWo UU UC de._L.LCU. vy LLUJHU-LJ.DULCIUU.LD Gb LALT
campaign rallies of different candidates. He emphasized that

he never understood his Jjob Lo include the perpetration of

"dirty tricks" or any other sort of unethical campaign practices.

GREAVES vpointed out that he held a good mosition with
Blue Cross of Southern California, and that at the time he was
estranged from his wife and was going throuch éivorce proceedings.
Therefore. he needed a good income and job security and one of
the thinzs that lured him away from his job and to be hired
by MAGRUIER was a statement by MAGRUDMR to the effect, "Don't
worry about it; we'll take care of you. If you're exposed to
the opposition, we've never heard of you." If was GREAVES'
understanding from this statement and from the tenor of the
.meeting with MAGRUDER and PORTER that he would be given a good
Job either with the adminisitration or in some manner comnnected
with the rdministration in return for the work that he did for
Tae oinlP, after the President was re-elecited. However, 1t was
never spelled out exactly what this new job would entail. He
did advise these men that he would have to receive a riinimunm
of $25,000 annual salary before he would feel secure in leaving

his preseat job.

€1
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After VMAGRUDER was introduced to GRZEAVES at this
initial meeting and after he had made his initial pitch to
GREAVZS, he left GREAVZS and PORT=R together to continue their
discussion. VWhen they parted company at this tine, GREAVES
had not yet agreed to join the campaign on a full-time basis.
However, he did agree to conduct some harassient tactics for
the Committee as well -as -to 'gather campaign data to be furnished
to the Committee. He was given $300 (he recalls it to be
$300, but possibly it was $400) with which he was to conduct
some sort of harassing tactics at the campaign rally at Whittier
College for Scnator EDNUND MUSKIE. He recalls that this was
between the first and middle of Liovember, 1971, and he went
out and hired an unknown individual in a bar to go out with
anti-lIUSEI= placards that he would make. He did make those
placards and the next day, he provided them to this unknown
individual who was supposed to hire some helpers to use these
signs. Ke does not know wvhether they in fact demonstrated with
the sign inasmuch as he did not attend the rally himself, but
the §300 or %400 was svent by him for that purpose. One other
time when Senator ITUSKIE was to spezk in the Los Angeles ar ea,
GREAVES hired another wiknown individual to use some sigus at
the Hollywcod-Burbank Airport upon MUSKEIZ's arrival. Nowever,
this anti-MUSKIE demonstration never transpired due to the fact
that MUSKIE became 11l with the flu and did not arrive at the
airport as scneduled. GREAVES recalled that this was somewhere

.betwveen the middle of Hovember and early December, 1G71. These

two situations were the only ones that he was involved for the
CREP prior to February 4, 1972.

He was called on a regular basis by PORTER fronm the
time of their meeting at Dale's Secret Harbor Restaurent until
approximately two weeks prior to February 4, 1972, urging hinm
to join the carmpaign on a full-timebasis. Finally, at thatu
time he told PORTER that he would join. PORTER to0ld him that.
he would get cash to him (GREAVES) so that he could go %o
Washington, D.C. to be given his work assignment. GREAVES
expressed reservations about having a large amount of cash
sent to him through the mail and PORTER essured him that such
wonld nnt be the case, TInstead arrangerments were msde for
otV oo to ge into Griffith Parh, near the Observatory, in
[~y pacelee where he would be @ of by an unidentified individual
dio woaid AnOw NI (UithA vViss) DY d(,qc,ll})t on and who would give
him $3,000 in cash. He does not recall the exact date that .he
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had this rendezvous, but he did go to the designated location
and he was met by a "hiopie" looking person who apvarently
already knew him and who simply came up to him and handed him
a package containing $%,000 in cash with no guestions asked.

He turned in his resignation to Blue Cross of
Bouthern California, effective February 4, 1972, with an cotion
to return upon completion of his work with the campaign.  On
February 8, 1972, using vart of the $7,000, he flew to Washington,
D.C. where he was to meet PORTER at his home. He had sone trouble
reaching PORTER, but finally was able to do so and PORTER had

him come around to his home for dinner that evening. It had
been GREAVES' understending with PORTER that he would not be
openly employed by the Committee, but that he would be on the
rayroll ofa private industry and would travel around supposedly
in the employ of this industry, but in effect would be working
for the CRE?P. However, on that evening at PORTER's house,

PORTER informed him that he had found out that such an arrange-
ment would be illegal and that he could not worh surreptitiously
in that manner. This caused some alarm on the part of GREAVES
inasmuch as he did have a need for a regular income and it
appeared at this point that the source of the funde was questionable.
Honetheless, PORTER assured GREAVES that he would be amply re-
munerated fcr his work and he told him at that time to proceed
on the next dey (February 9, 1972) to Boston, Massachusetts, and-

“then go from there to Manchester, New Hampshire, to gather in- .
fermation concerning Senator MUSKIE. GRZEAVES recalls that this
oo during the cawmpalipn vrior to the hew Hampshive primary and

there was a considerable amount of activity in the New Hamoshire
area, He flew to Boston on February 9, 18972, and on the following
day, he renteéd a car and drove up to lanchester, Iew Hampsivire,

where he checked into 2 motel. At Manchester, he made attempts
to - n'h'l‘n'lh the ‘f'pr:'l'lno- of the nnh111 ace 'hv watchine televigion news

coverage, reading newsnaoers, and gatheﬂlng campaign literature’
at the different locations around the city. In addition, he
went into bars where he engasged individuzls in conversation and
bought drinks for people in attempt to have them talk to him
f"me'Lv°

On February 11, 1972, he drove back to Bostor vhere
e got a late nignt fllght to Tamoa, Florida, arpi = s L e
Ldll‘y on the morning of February 12, 1872 5 811(1 again he Lﬂeci{ed.
into a motel. He repeated his activities in Tanpa as he had
done them in Manchester, New Hampshire, and during this particular

n
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period of tire he besan reflecting on vhat he was doing in

the campairn. On rebrua“v 13, 1072 he woke up in his motel
room with a very bad hangover and he called long distance to
his estranced wife in Los Angeles and during this call, he
also talked with his children. He beceme extremely remorseful
concerning his lack of stability in his job and in his life

and he decided a%t that time to return to Los Aneceles and to
O

quit his job with the campaign. On February 14, 1972, he flew
from Tampa, Florida, to Los Angeles, and upon hls return, he
submitted his final report to PORTER along with an accounting
of the money he had spent and he actually “returned some cash
to PORTER. He also reported to PORTER that he was resigning
eifective immediately.

On February 26, 1973, he met with PORTER at the

an++ nnnco FA+01 on ”11ch1ﬂa Roulevard in Thc ﬂﬂab1ne’ where

i

he officially resigned his position. PORTER asked him to con-
tect him (PORTER) if he (GRLAVLS) were contacted by investigators
concerning his role in the campaign. PORTER indicated to him
that he feclt that certain people were trying "to get" the
Presideni. and that they would possibly attempt to do so thrmough
investigation of the CREP.

For the time that GREAVES wes emoloyed by the CREP,

he waa + cnhmit written renorts of his work and oprocress to
4L, "‘ULJ L*) i U WL e WAL l L F A Sy - LA LLLE b

"PORTER in Washincton, D.C. At first he was told to use the
name of "Penner" in hlS reports, but later, PORT=ZR told him
Loowee instead the code nave "Segdgn Cpair,!" He did so us
these names in his reports fo € perfiod of time that he was
enployed by the campaign comtittee. Ilowever, all travel that
he conducted, all reservations that he made, and all hotels
and motels that he checked into were done under his true name.
He pointed out that the term "Sedan Chair II" came up during

the course nf +hn +o1nv1cnﬂ Qan+n QQ1nn+ Committes hnnw1noe .
ol L LT WAL AN W WP N i U bk A d Lb -

recently in connection with snother individual. He is not
certain whether this individusl supposedly succeeded him and
thus becare "Sedan Chair II" or whether there were supposedly
two "Sedan Chairs"” in operation at the same time. He pointed
out also ishat his only personsl knowlede: of the term "Sedan
Chaiv" cane durlng a very short pericd ot time that he used
o rpnr*i He i net perconally acquainted with"Sedan
Chair II,

-
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GREAVES listed the following as his reasons for
resigning from the CREP:

(1) He was led to believe initially that
1t would be to his advantage from a
political point of view if he became
so0 employed, but while he was in Tampa,
he concluded that this was a ridiculous
assurption.

(2) Ee was working completely undercover
and he is not the type person who
enjoys surreptitious living.

(3) The idea of his work was to point out
Senstor EDMUND MUSKIZ's shortcomings,
but he felt that this was completely
unnecessary due to the overt ineptitude

of MUSEIE's campnaien.

(4) Be had some guilt feelings concerning
his role, fearing that it was'not
quite right."

He had & resvonsible, well paying Jjob
in Los Angeler which he could return
to and which offered4 him much more
security.

)
\n
p—

(6) e nad fevily vproblems which he felt
he needed to return to Los Angeles to
handle.

GREAVES pointed out that he was never given any
specific assignments from PORTER that could be construed as
"dirty tricks." Upon being hired by PORTER, he believed 2%
the time that his job entailed such things as providing signs
for placard carriers in deronstrations and reporting on cam-
pelgit prosress of candidates. However, he was n;}gnfied to
believe that he shonld becowme involved in a "DicK\Tuck" typet/ -
operation,  Hoe gvoinbed vul bLiwe he Lol.evew Lhat "Dick Tuck” N
way a political trickster who was very active in pulling )
tricks on candidetes which would make them appear ludicrous.

He never heard the term "Dick Tuck" nmentioned in connection with
his job and he has become familiar with it only through tele-
vision and newspavner coverage of the current investigation of the
TWatergate ATfair" and related natters,
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~OF Aurust 21, 197%, he (GREAVES) was coptagted
by TERRTNLINDSIER, Chiefl Deputy Counsel, ang_lﬁiﬁaﬁ \CFRITZ,
Asslstant Councel Tor the SEnmte 5616ct CommItree investicatin
'fﬁéﬁ“uatergate Affair.” He furnished them 8ll the information
that he had, just as he has furnished i* during the course

of this interview.

B

GREAVES pointed out that he returned to his-job
with Blue Cross of Southern California where he presently is
employed. He furnished the following description of himself

o Tallnwue:

Ched dWd L A wrfrad e

Date of Birth November 14, 1937
Place of Birth Los Angeles, California
Sex Male
Race Caucasian
Height 5 feet 11 1nches
Weipght 180 pounds
Residence 1201 Corona Drive
Glendale, California 9120%
Teleplione 24403510 '
5
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. _CATHERTHE IE _3%10 was interviewed in the Los
Angeles Offlce of th v JOYCE, JR. introduced himsel
and RONALD D. AWDZRSOL to Miss DFORY as Spec1al Apgents of the
FBI and she was advised that the interview concerned her former
employment on the staff of the White House for the Administratio
of RICHARD M. NIXOU, President of the United States. She was
-given an "Interrogation; Advice of Rights" form which she read,
acknowledged she understood, and signed. She voluntarily l?&
furnished the following inforination:
C.Aﬂgezew

She is divorced and her married name w

She r651des in Apartment 120 at 4269 Via Marina, Marina

e = Lae 1s ernloyed as secretarly ior Uccidentzl

etroleun, Room 346 at 10889 Wilshire Boulevard, Los Angeles,
California.

She was employed from January, %971 to December,

1972, as the second secretary to H. DEMAN and was assigned
%o LAWRENCE (1ARRY) M. HIGBY, who was Mr.. HELDEAN's first -
gssistent. lir. HALDZMNAN was Assistant to the President of the
United states on the White House Staff.

S

A

e Z o
et

5 PG R

’ She had the responrsibility at times during her employ;
ment of proofreading memorandza that went to Mr. HIGBY fron CGORDO
STRACHANI. She read these memoranda for grammnatical and typing
errors only and not for content. In addition, on occasion she -«
typed handwritten memoranda from GORDON STRACHAII, but she believes
Ll al she typed only three or four of these al most diring her
enployneuv. She recells that the renorands that she read and
typed were generally "political matters" memoranda, but she does
not renember the specific content of any of these menoranda.

She has vague recollection of references to surveillznces of
i different political candidates such as KEWIEDY and MUSKIE, dbut
she does not recall any specific plans concerning any of these’
candidates. _

L)
v

Interviewed on 11/1!"’/_75 n@@us/ An["':eless California File # Los Ange:l.es 159‘306
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for sources of information, but she does
sources by identity. In particular, she
terns "Sedan Chair," "Genstone," "Ruby,"

2 |
\
TA 139-306 ;
i
Sh also recalls reading references in the memoranda
concerning "confidentizl sources" and other such designations

not Xxnow any of these
does not recall the
or "Sand Wedge," but

she has heard them during the televised hearings and has read
them in the newsvaper since she leflt the Vhite House Staff.

She did not know the names of G.

GOrDOn LIDDY or JAMES WALTER

MC CORD until their names were in the news following the time

tgef she left.
"political pranks" or "dirty tricks”
any specific vlans that were

either of these two things.

and

She enjoyed her

She does not recall any references 'f-n the terms

(R AW Ly

she coes not know of

made which could be construed as

work on the WVhite House Staff because

it gave her a feeling of excitement to be working so close to

the President of the Urited States. She
face-to-face dealings with the Prezsident
him and his staff ‘i‘n TMorids on orcesiorn

ENAE G [ER =R L 20l VAl LWL =i I U 5 Y

that were dictated by the Fresideuat. To
it was the President's custom to dictate

had on occasion close
ard she travelled with

and che ‘}':rmpri mernarands

Taadia  2dais A = s s

the best of her knowledge

into a tape machine

rather to a stenographer and all of the typing she did for him

was from the tapes.
of the dictetion of

It was her understanding that upon complietion
these tapes the tapes themselves were returned

to the White House and after they were compared against the typed

coples, the tapes were erased. Ste does
wele actuelly erased Iron

that tnat was what hsmnphpn to them,

Bven though the

not know that these tapes
firet hsrd kaowledge, bub she was tola

Vhite House Secretarial Staff were

on first name terms wltn the men wno were actually running the

Staff (i.e. BALDFHMAN,

HIGBY, and STRACHAN) the secretarles were

in no way involved 1n pollcy making discussilons and their ideas
For thesgse reasons, she
of the policies..

were not solicited nor were they given.
was not very familiar with the specifics

lﬁRR_ HIGBY did not like
he asked her to resi_n her rpositi
leaving thp vhite Fouse Staff, Thereafs
fer ROV ASE, who de¢ the Divectur !

and Budget and. Agsisiant to the P
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On October 12, 1973, Assistant Bpecial Prosecutor, of the
Watergate Prosecution Forece, GEORGE FRAMPTON .requested Special
Agent ANGELO J. LANO of the Washington Field Office, to forward
a subpoena prepared by tle Watergate Prosecut'~n Force to the
Rewark Offige of the FBI. This subpoena was to be served on
THOMAS ﬁENMinion Research, Princeton, New Jersey.

On October 15, 1973, the Newark Office of the FBI advised
that Sprial Agent BURL E, CLONINGER had served the subpoena on

V. DAL AL
Uil ., DRLINOATL,

On October 17, 1973, Chief Judge JOHN J. SIRICA denied bail
for EVERETTE HOWARD HUNT, Jr., BERNARD L. BARKER, FRANK ANTHONY
STURGIS, VIRGILIO GONZALEZ and EUGENIO MARTINEZ, pending their
final sentence. He agreed to a hearing on a motion to withdraw
their guilty pleas and set the date for the hearing to begin on
November 5, 1973.

On November 7, 1973, Judge SIRICA denied the motions of the
Defendants either for new trials of for permission to withdraw their
guilty pleas. Finel Sentencing was set for November 9, 1973.
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On November 19, 1973, JOHN WESLEY DEAN, III turned
over to Assistant Waterpate Special Prosecutors RICHARD BEN
VENISTE and GEORGE FRAMPTON, in the presence of Special
Agent ANGELO J. LANO, the following items:

s

Dote of ronscription 111 192 1 3 :

1. A white envelope embossed "Camp David®™ in the top

v AV AV e Sl W RS Lomacs b d—ra WAL L

left hand corner. In the middle of the envelone wag the

notation in ink, "Conversation with PETER MAROULIS, March 26,
1973, approximately 2 p.m." Inside the envelope was a dicta-
belt. -

The above l.ems were marked by Special Agent LANO for

identification with the number 1.

2. A vwhite envelope embossed "Camp David"” in the
top left hand corner. In the middle of the envelope was
the notation in 1nk, "Call to PETFR MAROULIS, approximately

5:30 p.m., 3/27/73." 1Inside the envelope was a dictablet.

The above ltems were marked for identification by
Special agent LANO with the number 2.

Also turned over by DEAN wes a three page draft
of letter from CHARLES COLSON to WILLIAM O, BITTMAN, regarding
"¢chain of custody of HUNT's documents.”

I’'hese three pages were marked for ldentification by
Spueclal Acent LANO.

L

11/19/73 , Washington, D. C.

WFO 139-166
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FD-302 REV. 11-27.70) . . .

T o vo

' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

. ! ' -Date of lronscriplion 11/20/73
\ | P ' -
!
On November 19, 1973, SA ANGELO J. LANO turned over
to Assistant Watergate Special Prosecutor, JERRY GOLDMAN,
- a carton containing hotel records of July 6, 1972 from the
Newporter Inn, Newport Beach, California. .

/
jos

These records were recelved by SA LANO on November 15,
1973 from the Los Angeles Office of the Federal Bureau of
Investigation. :

interviewed oanL—ﬂ’mmmn;_n:_c 'y

. . }.. E )
SA_ANGELO J. LANO:pjJa . 1 Dote diclored __11/19/73

by .

‘\uu“docw:\enf.(onlo‘mg neither recommengalions nor conclusions ol the FBI. ¥ 1s the property of the F.B! ond is loaned W your ugency;

T oand 15 conteats are nol to be disiributed outside your agency.
.
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- On November 9, 1973, the Chief Judge JOHN J. SIRICA’
imposed following sentences on original Watergate burglars
and EVERETTE HOWARD HUNT, JR.: . ,:_"j

VIRGILIO GONZALEZ, Count One, not less than one year
nor more than four years,

Counts Two and Three, not less than one nor more

than four years. Counts Two and Three to run con-
current wlth each other and concurrent with Count

One. | _ . o

Count Four, not less than one year nor more than
four years, to run concurrent with Counts One, :
Two, and Three. ) - N
Counts r;vc, o..L)., and seven, not less O ¥eéa
no more than four years and to run concurrent with
each other and concurrent with Counts One, Two,

Qo wr e

UI
¢
ha
-
Q
H

Three, and Four, L S el SRR
Total sentence to be served is not ‘less than one ;?qJ:T..
year nor more than four years. . RS

EUGENIC MARTINEZ, on Count One, one year and not more

n four years.

On Counts Two and Threé, not less than one‘year
nor more than four years to run concurrent with
each other and concurrent with Count One.,;g;

Count Four, not less than one year nor more than o
. four years and to run concurrent with Counts One, -
Two and Three. o

Counts Five, 8ix, a2nd Seven, not less than one year

nor more than four years and to run concurrent with =

each other and concurrent with Counts One, Two, 't =
T Three, and Four. e “ '

-y
-3
™o
“
’
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one year nor more than four years.

+

- . e .
. . 3 . . i
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FRANK AVTHONY STURGIS on Count One, not less than'

Counts Two and Three, not less than one year nor more
than four years to be served concurrently with .each
other and concurrent with Count One.

han oneé year nor more than
urrent with Counts One, Two

Yo aaaen b h PR [y 3 b |
voune rour, nue 1
four years to run
and Three.

LYo
€88 ©
c

3
con

Counts Five, Six and Seven, not less than one year
nor more than four years to be served concurrently
with each other and concurrent with Counts One, Two,
Three and Four. Total time to be served is not

less than one year nor more than four years.

BERNARD L. BARKER, on Count One not less than one year

nor more than five years.

year nor more than five years.

\

Ccunts Two and Three, not less than 18 months and
not more than six years to be served concurrent _
with each other and concurrent with Count One. T
Count Four, not less than one year nor more than five
vears to run concurrent with Counts One, Two and

Three. . $

Counts Flve, Six and Seven, not less than one year -
nor more than five years f£o run concurrent with . .-

each other and concurrent with Counts One, Two,
Three and Four. T

3 - . : . FER Y

Total time to serve is not less than 18 months -
nor more than six years,

JAKES WALTER MC CORD, JR., Count One not less than one

z.
3
7

Counts Two and nrec,
more than five years
One.

v W
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Counts Four and Five, -not less than one year nor
more than five years to run concurrent with each
other and concu"rent with One, Two and Three.

Counts Six, Seven and Eight, not less than one nor
more than five years to run concurrent with Counts

One through Five. Total time to be served not .
less than one year nor more than five years. MC CORD
was granted 15 days to clear up private business

and turn himself into U.S. Marshal. .
EVERETTE HOWARD HUNT, JR., on Count One, 20 months
to five years and a $10,000 fine.

Counts Two and Three, not less than 30 months nor
more than elght years to run concurrent with each
other and concurrent with Count One. Counts Four,
Five ard Eight not less tnan 20 months nor more than
five years to run concur-ent with each other and con-
current with Counts One, Two and Three. Total time

to be served is not less than 30 months nor more . - . -
than eight years and he cannot be released pending '
appeal until the five of $10,000 is paid.

1
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FD-362 (Rev. 12-12-72) ( . _ &\)‘5 ‘ ;

' . . PAROLE REPORY

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Reporting Office Office of Origin Date .
WASHINGTON FIELD OFFICE WASHINGTON FIELD OFFICE 11/26/7
Name of Convict with Aliases: Report Made By T)?T:l By
JAMES WALTER MC CORD, JR., aka, SA ANGELO J. LANO .|
Edward Martin, Edward Warren Violation: .

Outline of Offence: June 17, 1972, MC CORD was arrested along with four other

persons, inside office of the Democratic National Committee Headquarters,
WDC, at approximately 2:30 am. MC CORD and other in possession of
devices primarily used in oral and wire iInterception of communication.
devices. MC CORD convicted after trial in USDC on 1/31/73. Sentenced
imposed 11/9/73.

Date and place of indictment; 9/15/72 at Washington, D.C.
BOURREIH IO :

Code and section under which charged: Title 18 Sections, 371 & 2511, U.S. Code

Section under which sentenced: Title 18 Sections 371 & 2511 Y U.S. Code

Date and nature of plea: none

Date and place of conviction: 1/31/73 ’ Washington, D.C.

Date and duration of sentence: 11/9/73, Not less than (1) year nor more than (5)
yYears,

Fines: none

Aggravating or Mitigating circumstonces: There are no known Aggravat:[ng or M:lt:lgating
. circgmstances.

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED %y
DATE__ lielye BYSP4 IRmigmS

Approved [eaRpeciol Agent in Charge] Do Not Write in Spocer Below

L'-)pie s Made

A Sy Chewel o0 ‘
g S of ’;/S 117 S B D

2 - Bureau of Prisons ' )
Date Fwd.: /ﬁ/_’/? > ) T ok
By: Jre ik N et

agency, it and its contents are not to be distribuled outside your agency . / P //./ e jé / g
S AL -
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandu /7 - R

‘Mr. Gebhardt ///, DATE: 11/20/73
" . ‘Re. E.- Long _ l- Mr. Long
5 /4 N 1- Mr. Nuzum
\ O 1- Mr. Lyles (6113 IBU:"""————
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. 1- Mr. White 7
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL (Mr. Miller)
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS 6;

At 11:10 am, 11/20/73, Car) Feldbaum, Administrative
Assistant to Deputy Special Prosecutor Henry Ruth, telephoni-
cally contacted Supervisor Charles A. Nuzum to request an
immediate name check on six individuals who are being con-
sidered to be referred to Judge Sirica as consultants for
the Judge and the Watergate Special Prosecution Force rela-
tive to the Presidential tapes. Mr. Feldbaum stated the
names are to be given to Judge Sirica tomorrow, 11/21/73
and it would be appreciated if a preliminary telephonic report
could be given to Mr. Feldbaum as soon as possible, hopefully by
the middle of the afternoon, 11/20/73. The names furnished
and as much information as Mr. Feldbaum had are as follows:

Richard M'Bﬁlt Chaimaad/ anek & Newman
———J.... Cambridge v s ’,f”/

James gdfﬂianagan Bell Laboratories, Murray Hill, New Je;agy i;f

John G:;achnlght Consul;gn;gzgcgllz Metxotech
— Palo Alto, Californla; formerly a consultant

for Ampex Corporatlﬂfc_lus

* _ Thomas G4 Stockham, Jx+ date of birth 1 37 (/d ﬂ;
—— EIQfeSSDI+,HniIexaitx_nf_ﬂﬁih---: “

z’
n
kt

Salt Lake : ﬁ;$§,=x£ﬁ§;_;“é‘%ﬁ
e s s ol IR BT
Mark Weiss date of birth 2 2 29- AN

T Lorporation, New York .._-“-““w-- s

Y
Franxlisf Cooper e of hirth 4/29[08 President.
! N~ 1asklns Laboratorlps, New Haven, annﬂg;i:ﬁt
ACTION TAKEN: Supervisor Charles W. Lyles, Name Check Sect_'___f’"i\.
was furnished the above information and he advised that 5

Name Check Secf€tion will immediately begin a name check. “In g
addition, Section Chief R. A. Miller, Radio Engineering Section,
“-'?'i {5 \ ™ TINUED = OVER
$3) )11 INFORMATION CONTATNED® é‘
HEREIN IS UNCLASSIFIED — ;’fﬂ/

73 DATE. telgo  BYSPAJRml Omg

ST e SCMRSARI L g b e pan S I e e e T e -“,rw-q TR L Y m‘!:"ﬂ.&'ﬂ' Fuber ol e ? “V"\hl“(‘""
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Memo Long to Gebhardt
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL.

72 gk

of

Z .
;‘ By T
Yoy &3 “-

FBI Laboratory, was furnished these names and he advised theéa:i

Lk B

e h -

results of a check which he would make with personnel of that, . ?
Section concerning the above names would be furnished to o
Supervisor Lyles. The request of Mr. Feldbaum for a pre-
liminary telephonic report will be complied with and followed

by a writt¢n memorandum. .

REGH?
v 7




B | A
" Date: 11727773

L .

{Type in plaintext or code)

DIRECTOR, FBI (139 -nqe_s)_;,

I

LEGAT, HADRID (139-1) (P)

Yte

JAMES WALTERQOCORD s JR.3

ET AL
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIOHAL

COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

o

Remyairtel 11/16/73 and nylet 11/23/73 and
Bualrtol 11/21/73. .

WFO is requested to furni.sh photozraphs of BVEREI‘I?-
HOWARD HUNT, JR. in order that they may be displayed to SR
Consul VIRGINIA A. WEYRES, Consular Section. American Emba's
gadrid, Spain, and at the Hotel Pintor Goya, Calle GoyaJ7 &

As additional information is recelved, the'Burea
will be adv1sed.

(2 - wro)ua?w appr

17~ Madrid e

VVKieim G/VQ-— ""/" s o

e X e /- . ALL INFORMATION CONTAI
@ s 2 HEREIN IS UNCLASSIFIED

7. DATE /1690 .

&50:C 101973

Approved: . et e Sent -M Per
Special Agent in Churge : $¥ U, 5. GOVERNMENT PRINTING OFFICE: 18]
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum -
P v el

Mr. %‘t{dt : paTE: 11/30/73 U Y""-"'

v

l- Mr. Gebhardt
E. ig 1- Mr. ILong
! 1- Mr. Nuzum
' O

l1- Mr. Mintz
SUBJECT JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. 1-

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72

Mr. Bowers

L S et i A S T AT A A

INTERCEPTION OF COMAUNICATIONS WW

On 11/29/73 Supervisor Art Roehrl of the Alexandria
Office telephonically advised Supervisor C. A. Nuzum that Roehrl
had received a telephone call from Michael Madigan, Assistant
Minority Counsel for the Ervin Committee, Madigan's telephone
number is 225-0552, Madigan stated he is interested in inter-
viewing SA Arnold Parham and desired to know SA Parham's loca-
tion. SA Roehrl advised Madigan he could not furnish him this
information but would make his request known to FBIHQ.

SA Parham is presently assigned to the Jacksonville
Office but at the time of the break-in at Democratic National
Commlttee Headquarters in June, 1972, he was a551gned to the

a number of 1nterv19

DEC & 1973 °
Madlgan would not tell SA Roehrl why éﬁe Ervin Committee
is interested in interviewing SA Parham but it qnpaanﬂq-a t,

that this would involve some of our investigation in the: McCord
case. We have consistently taken the position that we should not ‘
make available our Agents to the Ervin Committee and, in fa §‘V R
the only information we furnish to that Committee is tﬁé i et
opportunity to review FD-302s of interviews conducted during ‘the
McCord investigation. Such FD-302s must be specified-by the name

of the person interviewed and are mades available for review, not
copying, by only five people: Senator Ervin and Senator Baker,v
!ajoxity Couns<l Samuel Dash; Minority Counsel Fred Thompson; '
and Assistant Minority Counsel Donald Sanders. : %
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Long to Gebhardt -
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

RECOMMENDATIONS :

1. That Madigan be telephonically contacted and
advised that he should direct his inquiry to the Acting
Attorney General, which is in accordance with existing

procedures for such requests.

conTacl . 3
2. That Legal Counsel admiwme Gary Baise of the ‘/gafi; A
Deputy Attorney General's Office, who has handled previous cﬂ"“n *-‘,\i
T Bt

contacts with the Ervin Committee for the Department, to L'y
advise Baise of the request made by Madigan and of the "ﬁz}*}aﬁ"/
%

strong objections of the FBI to having our Agents made \
available for interview by the Ervin Committee.

——

—— -t .,

Sy pre K oehel
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A }C Prun d1q A
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sidentifying a Special Agent by name and asked for the Special Agent 5
Ioea&on He stated he 15 Interested {n interviewing the Agent but wor
not indicate why he is interested in conducting the interview. The boeh.l

Agent concerned was involved In the investigation of matters relating b0
the Watergate ease and it is likely that this is the basis “rgem

from Madipn : o g
The FBI has consistently taken the position that FBJI Agents - ..

who conduct Investigations should not be made avallable for interview by

the Senate Select Committee and in fact the only information furnished

in this regard to that Committee have been reports of interviews, Such

interview reports are only available for review by 8 people: Semator < s....

Ervin: Benator Raker. Mnlnrltv Coungel Samuel nnnh- Minority Comnaal - -0

Fred Thompson and Assistant Mlnorlty CounulDonaldSandars. A
The FBI advised Mr. Madlganthathuhoulddlrocgm = ""*”.

inquiry to the Acting Attorney General in accordance with existing ”{ e
procedures. The FBI would object strongly to having FBI Agents made g,; °
avaliable to the Senate Select Committee for interview eonco:-nhg thl ‘-.g“

results of their investigations.

JAM:deh P ;
(3)

AL, INFORMATION CONTAINED N
AERFEIN IS UNCLASSIFIED ;
DATE __l1olgs BYSf4 JRMY Oms
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November 28, 1973

GENERAL INVESTIGAT

Attached advises that Assistant Watergate

Prosecutor Jill Vollder te
advised our Washington Fie
evening of 11/27/73,
D.C., residence was
by unknown subject on 11/2

IVE DIVISION

lephonically
14 Office (WFO)

that her Washington,
forcedly entered

7/73.

Prosecutor Vollner (who is presently
engaged in examination of Rose Mary Woods,
President Nixon's personal secretary
in U. S. District Court) advised so far

all Watergate material she has been reviewing

in her home is accounted for; however,

clothing and radio valued
$600 is missing.

at approximately

Tax returns of Prosecutor

Vollner and her husband are also missing.
Mobile Crime Unit of Metropolitan
Police Department processing Vollner

residence for latents.

Prosecutor Vollner advised she will
contact WFO if she discovers any Watergate

papers missing.

CEW:erg

20wl¥e ____BY P4 taldms

K%

ALL INFORMATION CONTAINED
gggglN IS UNCLASSIFIED ..




: ;“"v@r APPROXINATELY 10:
?‘%‘% smtz _PROSECUTOR JILL

w; 4. RESIDENCE,
s,?', "_. e . 2323

_ xﬁb\uszn so na SHE FEELS ﬂm ML wnamm: mrma‘
o i) e . ' ;
S BECH

[§

N .|-'.',t1 .)' ,h‘n rQ“;g' Ry

§t¥ltsum I uén Ho:nz

,OLLNER ADVISED HER HOME PREVLOUSLY BURGLARIZED AUGUST lQ?Z'WEl

i“' “.—, 'M_,!,af :

' .wss rmsr APPOINTED TO VATERGATE Em#r. VOLLNER VILL M.Enr Sro i
' "yz:g il ‘WATEROATE PARERS. ro BE mssm.“ ' '

X X_,uiﬁgg {;}CLQE T

j,;”d 1'“:‘%9

'gg\ﬁj'ﬁ)m FR ONE m. TU CLR JALL INFORMATION CONTAINED '
- jon  TEREIN IS UNCLASSIFIED

- cc: External Affairs D1v1510n DATE BY SB'JR:"\ ;
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03 Legat, KMadrid (139-1)
FROM: Director, ¥BI (139-408))

/ JaMEs waLTER Re CORD, JR., BY AL.

;g’ BURGLARY OF DEMOCRATIC MATIOEAL

{ COMMITTEE MEADQUARTERS, €/17/72
INTERCEPTION OF cxrnqunxcnr:ouu‘

=

ReBucab u/u/n and :..‘m, iua:;c; a.{mx mw,i

Enclosed for rm.lnlm alffli raa iz sans

l e L o
l [t L el o ] - e ay waa aVeSw Ohe COpY each o e
memorandum prepared at PBINQ dated 11/31/73 vhich vas tmﬂ | 0

to the Special Prosecution Force.

Bureau indices contain mo rcforonau tor Duncan lou o
Monica Ross, nes Seminario Wright, and Joseph W. Montgomery.' ‘«M’&
There is no evidence to indicate m:.tto llova:d l\mt. Jr.. \uﬁ v"“
the alias of Duncan Ross. 2

Enclosure Lo e . >

1~ WFO {info) (ena)

»a
it o

kgcs4 /37 %Wf

' NOVZ2 8 1973

' B Ny 281973

In addition to the check of Bureau indi ces.

- ‘Lano, WPO, was queried’ re" guncm-ut-mm
. the name was unfamil‘iar k j ;

T ) ALl
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e : ALL INFORMATION CONTAINED
et | 4EREIN IS CLASSIFIED
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion.

]
[]/Deleted under exemption(s} é { with no segregable

material available for release to you.

" 1 Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your request.
!—] ITnfarmatinn nartainod Aanlv tn a third narty Yeanr namn 1e lietad in tha titla Anl
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] Document(s) originating with the following govemment agency(ies)

, was/were forwarded to them for direct response to you.

Pagels) referred for consultation to the following government agencylies); ... .
e as the information originated with them. You will
be advised of availability upon return of the material to the FBI.

Page(s) withheld for the following reason(s}:

i1 For your information:

@/The following number is to be used for reference regarding these pages:

/39-908F.) 666 f;l
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+37, . DURGLARY OF DEMOCRATIC MATYOMAL
< COMMITTER '

Juns 29, 1972 to July 3,
Bux-m da_t._d Noyember 27,

 This oo e - *
lusions of the ml.l- pel :
is loaned

KOTE: O

JJC/amm

LR
ER

Madrid, 2.
1972, and the
1973, .

e

It is the property of the FX rwt
to your agency; it and {ts contents are mot.
trxhnud outside your agency T i e S

§ . — > [

A Lo
. s kA
i I"‘

S MAILEDS s

: "“';e"‘ﬁ'"“-'-'?‘-.g"f-»__.'e'v‘%'-‘;;’.’- R B

4 DECH-1973 {7

i I D S R
one arded to SPF by 0-14

L)

cFy ®

rigihal and

.
) L

oL

(4)
N

ALL'INFORMATION, CONTAINED =
HEREIN IS UNCLASSIFIED EXCEPT
WHERE SHOWN OTHERWISE, - -

i




s
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BAY 194Y IDITON -

GLA GEm. M0 NO. 27

UNITED STATES 'ERNMENT

Assec. Dir.
Asst. Dir.:
Addain.

Memorandum e
Mr. Gebhardtﬂ%'qr | DATE:  11/29/73 W

nspoction
1- Mr. Gebhardt —
FROM Ry E. Lonc_:;%(/ 1- Mr. Long : i
.a* 1~ Mr., Nuzum Srec. Inv.
1- Mr. McGowan ey ——
SUBJECTDWIGHT i;gYCHAPIN b¢ l- Mr. Franck Tolaphome Rm.
FOR'iER OINT:ENTS SECRETARY 1- Mr. Miller Diractor Sec’y

e -

O "THE PRESIDENT

PERJURY - FALSE DECLARATION 0 L ‘&“

BEFORE GRAND JURY B / J @
ayns fy PICT : \

7

This is to advise that Dwight Lee Chapin was indicted
this morning by the Watergate Federal grand jury at Washington,
D. C., on four counts of Section 1623, Title 18, U. S. Code, 0 {
False Declaration Before Grand Jury. The indictment of Chapin )
deals with his testimony before the same grand jury during s
April, 1973, that: he was unfamiliar with the fact that lc::/f
Donald H. Segretti distributed camapign literature; he did
not know the arrangements for payments to Segretti; and he
did not give Segretti specific direction as to which candidates
to harass. Segretti, who pleaded guilty to violation of the
Election Laws, in testimony contradicted the statements of Chapin
which is the basis for tihis indictment. The maximum penalty for
eachh count is a $10,000 fine and/or five years imprisonment.

WFO is following this matter and will report subsequent

roceedings.
b g G 208 éééX
ACTION: This is for information. E ! E §2

JJc/lrk/W,\m 7 DEC 2 1973

“k‘f(-_ PER————— |
139-2085 ot & Aptod — ,

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

5 30EC 51973 DATE___7/ro)%e  BYSPA jam|Oms
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December 1, L3773

GENERAIL INVESTIGATIVE DIVISION

RACKGROUND:  Egil Eln, Krogh, Jr., former head ¢
the White House Special Projects Unit known as
"Plumbers,” was first developed by Washington
Field Office during the Watergate investigation as
the supervisor of Everette Howard Hunt, Jr., and
George Gordon Liddy. ©On 10/11/73, the Watergate

g .
Federal Grand Jury returned an indictment against

Xrogh charging him with making false statements \to
Federal investigators while under ocath. On \\\

10/18/73, Krogh was arraigned before District
Court Judge Gerhard A. Gesell and entered a plea
of not guilty.

Attached advises that Krogh on 11/30/73, in
U. S. District Court, Washington, D. C., pled
guilty to an information charging him with
Title 18, U. S. Code, Section 241, in connection
with the conspiracy to viclate the civil rights
of Doctor Lewis Fielding (Daniel Ellsberg's

psychiatrist). Krogh was continued on personal
bond and sentencing is anticipated January, 1974.

The prior false statements charges will e F
dropped upon sentencing. S
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The following sets forth the statistical data 177
for the period-11/1-30/73 as to manpower expended by the‘yu£%f6¥s*::d
field in 1nvestlgat1ng Watergate and related cases. This
statistical data is for investigation of substantive cases
only and does not include the work involved in the applicant~'

type investigation conducted concerning Special Prosecutor
Leon Jaworski.

SPECIAL AGENT

REGULAR MANHOURS 2,496 3/4 -
OVERTIME MANHOURS 452 , 7
TOTAL 7,948 3/34 U

CLERX i

TQOTAIL MANHOURS 963 1/4
There was no overtime spent by clerical personnel.

The above figures concerning manhours expended {i )(929

include FBIHQ tims spent on the case /24Oy t
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__Mr. —__Mr. Long
__ M. Gallagher ___Mr. Bates
__ Mr. McGowan
M. Adams, 2254 __ Mr. Brown
~_Mr. Baber, 2250
__Mr. Cava.naugh, 7645 Miss Dougherty
Mr. Clynick, 2241 — Miss Eggleston
~__Mr. Dobbs, 7643 ~Miss Kotlowskd
M. Dolan, 7643 N:.ght Supervisor, §710
M= Fra,nkenixeld 2244 ~ Stenos, 2708
Mr. Henehan, 2241 Typist 2708
~_Mr. Hood, 2248 " leave Clerk 2244 A
—__Mr. Kell, 2252 T Da Heessing Section
__Mr. Kraus, 224